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ACTA PLE NÚM.  2/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 22 DE 
FEBRER DE  2001 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 22 DE FEBRER DE 2001 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-dos de febrer de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 



 2

Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
 
 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
 En primer lloc per l’Alcaldia-Presidència es proposa als assistents 
que, amb motiu d’haver-hi una manifestació d’immigrants davant la porta de 
l’Ajuntament, i com ja s’ha fet en supòsits similars, se celebri la sessió a porta 
tancada. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que -com he dit en altres 
vegades-, crec que ens hauríem d’arriscar, a vegades, a sortir malparats, i ho 
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dic des de la solidaritat i, a més a més,  des de la capacitat d’equivocar-nos i 
d’arriscar-nos, a vegades, a sofrir situacions injustes. 
 
 Considero que a l’any 2001, amb tants anys d’exercici de 
democràcia, no pot ser que hàgim de fer plens a porta tancada. 
 
 Seguidament intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que opina el mateix, i no 
vol repetir el que ja ha dit el Sr. Tardà. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde per preguntar si hi ha algú 
més que pensi que el Ple s’ha de fer a porta oberta. Doncs bé, assenyala, tot i 
amb aquestes dues opinions contraries faríem el Ple a porta tancada, en el ben 
entès que segurament en algunes de les qüestions tenen raó, però el Ple 
sobretot, i fonamentalment, és una sessió de treball de la Corporació. No és 
cap altra cosa. Si hi ha gent que vol reunir-se, té molts canals i formes per fer-
ho, i, quant a això que s’ha manifestat del fet d’arriscar-nos, no és pas un 
problema d’arriscar-se. El fet que m’escridassin, ho tinc molt superat, però 
potser són riscos que els correm uns, i no els ha de córrer tothom. 
 
 
 A continuació, afegeix el Sr. Alcalde, passaríem a llegir una 
declaració, que desgraciadament hem de fer en un dia com avui, i que fa 
referència a un nou atemptat i que diu: 
 
 “Davant el darrer atemptar, amb un cotxe bomba, comès per la 
banda terrorista ETA a Martutene aquest matí, que ha acabat amb la vida de 
José Angel Santos Larrañaga i Josu Leonet, treballadors de l’empresa Elektra, 
a més de provocar ferides de diferent gravetat a quatre persones més: Igor  
Larrea i José Ignacio Urrestarazu, treballadors de la mateixa empresa, a Iñaki 
Dubreuil, Regidor Socialista d’Ordizia, i el seu escorta, el Ple de l’Ajuntament 
de Cornellà  
 
 DECLARA: 
 
 Primer.- La seva total condemna i indignació davant aquests crims 
que atempten contra la llibertat de les persones i la convivència democràtica.   
 
  Segon.- La nostra solidaritat i la del poble de Cornellà amb els 
familiars de les dues víctimes  mortals, amb les quatre persones ferides i els 
seus familiars, amb els treballadors de l’empresa Elektra, SA, amb el Partit 
Socialista d’Euskadi, i amb els veïns de la localitat de Martutene. 
 
 Tercer.- I per últim, estem convençuts que amb l’exercici de l’acció 
política democràtica, des de la unitat i utilitzant tots els mitjans disponibles 
en l’Estat de Dret aconseguirem combatre el fanatisme i la intolerància 
d’aquells que atempten contra la vida en una societat lliure.”  
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 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Perfecto Madrid Olmos. 
 
 
 Els reunits manifesten estar d’acord amb l’anterior declaració. 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 1/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 25 de gener d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 Pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que a la pàgina 47, quart 
paràgraf, en la seva intervenció del punt 3 de control, diu: 
 
 “Haig de dir que vaig a les comissions informatives i m’assabento de 
tot, fins i tot d’allò que no es diu i que després no consta a l’acta.” 
 
 No sé, indica, sí és això el que he dit, però no volia dir això, sinó 
que: 
 
 “Haig de dir que vaig a les comissions informatives i m’assabento de 
tot, fins i tot de coses que es diuen i que després no consten a l’acta.” 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A la pàgina 47, quart paràgraf, corresponent al punt 3 de control, 
ha de dir: 
 
 “Haig de dir que vaig a les comissions informatives i m’assabento de 
tot, fins i tot de coses que es diuen i que després no consten a l’acta.” 
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 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 2.1.- Decret núm. 602/01 de data 26 de gener. 
 
 “Vista la Resolució del Departament de Cultura de la Generalitat de 
Catalunya, de 15 de novembre de 2000, per la qual es convoca concurs públic 
per a la concessió de subvencions per a  construcció i el condicionament 
d’equipaments esportius en el període 2001-2003, i se n’aproven les bases. 
 
 Essent voluntat d'aquest Ajuntament concórrer a l'esmentada 
convocatòria, en virtut del que disposa l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local  
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Concórrer a la convocatòria per a la concessió de 
subvencions per a  construcció i el condicionament d’equipaments esportius 
en el període 2001-2003, promoguda pel Departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya, aprovant els impresos normalitzats de sol·licitud, 
així com la documentació tècnica i administrativa que l’acompanya, per al 
projecte d’obres del Parc Esportiu del Llobregat. 
 
 Segon.-  Optar per l’execució anticipada de la inversió com a forma 
de finançament de la subvenció sol·licitada. 
 
 Tercer.- Adoptar el compromís d’invertir la diferència entre el cost 
total de l’obra i la part subvencionada. 
 
 Quart.- Ordenar la tramesa de la documentació aprovada a la 
Secretaria General de l’Esport de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple Municipal del present Decret.” 
 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que l’acord fa referència a la convocatòria que s’ha efectuat, pel 
Departament de Cultura per al Pla d’Instal·lacions Esportives del 2001-2003, 
al qual hem presentat el projecte de Parc esportiu del Llobregat. És un pla de 
caràcter quadriennal. 
 
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.2.- Decret núm. 728/01 de data 31 de gener. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la proposta de provisió interina d'una plaça vacant de Subaltern en la 
plantilla de personal funcionari d’aquest Ajuntament. 
 
 Atesa la necessitat organitzativa de cobrir interinament l’esmentada 
plaça, per poder garantir el normal funcionament de determinades tasques de 
Subaltern, a conseqüència de la comissió de serveis del Sr. Francisco 
Hernández Romero. 
 
 Atès que el/la senyor/a Carlos Beneseit Navarro té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
21121C112000, 21121C112100, 21121C115000. 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia d'Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l'Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir el lloc de treball de 
Subaltern.  
 
 Segon.- Nomenar funcionari/a interí/na al senyor/a Carlos 
Beneseit Navarro, en qualitat de Subaltern,  per les raons exposades en la part 
expositiva de la present resolució, amb efectes del dia 1 de febrer de 2001 i  
fins la reincorporació del titular de la plaça, o s’hagi de revocar la designació 
per algun dels supòsits previstos en l’article 7è del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals; assignant-li les retribucions corresponents al 
càrrec. 
 
 Tercer.- Notificar la present resolució a l’interessat, al Departament 
de Recursos Humans i a  la Junta de Personal, als efectes oportuns. 
 
 Quart.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
 Cinquè.- Publicar aquest nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que 
estableix l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
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de Règim Local, així com en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
els termes exigits per l’article 10 del Reglament de personal al Servei de les 
Entitats Locals de Catalunya.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que és una comissió de servei que es produeix 
perquè un conserge va en comissió de servei a cobrir una vacant temporal que 
s’ha donat en el mercat Marsans, i, per tant, es cobreix la seva plaça. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.3.- Decret núm. 851/01 de data 6 de febrer. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat d’aquest 
Ajuntament, Sr./a. Fernando Soler Tarrasón, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de la Casa 
Consistorial, 
 
 Atès que el/la senyor/a Rosa Mª. Egea Guntín té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrar disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 121A1 13100 de Personal laboral eventual/Org. i Rec. 
Humans. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4è del Reial Decret 2720/1998. 
 
  Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir el lloc de treball de 
Subaltern per poder garantir els serveis de Subaltern de la Casa Consistorial. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Rosa Maria Egea Guntín, en qualitat de Subaltern, perquè 
substitueixi al titular del lloc de treball senyor Fernando Soler Tarrasón, des 
del dia 1/02/2001 fins la seva reincorporació. 
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 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Subaltern de la Casa Consistorial, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a la interessada, al Cap del 
Departament de Serveis Generals, al de Recursos Humans i al Comitè 
d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que la contractació per cobrir la incapacitat 
laboral del conserge d’un col·legi. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.4.- Decret núm. 856/01 de data 7 de febrer. 
 
 “Vist  l’expedient del concurs per la adjudicació de la concessió 
administrativa per a l’explotació publicitària mitjançant suports de 
comunicació en diferents espais de domini públic de titularitat  municipal  
d’aquesta ciutat. 
 
 Vist el Plec de Condicions  Jurídiques i Econòmico-Administratives 
redactat  als efectes de regular l’esmentada concessió administrativa. 
 
 Vist que el Plec de Condicions recull la necessitat de realització de 
treballs per part dels licitadors que exigeixen una dedicació temporal 
important, i als efectes de evitar dubtes interpretatius en quant al còmput de 
finalització del termini de presentació d’ofertes. 
 
 Per tot això, en virtut de les competències atorgades a aquesta 
Alcaldia, per la Llei de Bases de Règim Local 
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RESOLC 
 
 Primer.- Establir com a data límit de presentació d’ofertes del 
concurs, per la adjudicació de la concessió administrativa per a l’explotació 
publicitària mitjançant suports de comunicació en diferents espais de domini 
públic de titularitat  municipal  d’ aquesta ciutat, el dia 16 de febrer de 2001, 
a les 13 hores, establint-se com a lloc de presentació d’ofertes el Departament 
de Contractació de l’Ajuntament de Cornellà situat a la Plaça de l’Església s/n  
 
 Segon.-  Publicar el corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la 
Província, i al Diari Oficial de la Generalitat.  
 
 Tercer.- Notificar el present Decret a les empreses que han 
sol·licitat els plecs, a la Intervenció General i al Departament de Contractació. 
 
 Quart.-  Ratificar el present Decret en la propera sessió plenària 
que celebri aquest Ajuntament.” 
 
 
 Intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per manifestar 
que ja va explicar en la Comissió que l’acord té per objecte aclarir dubtes 
interpretatius en relació a quin dia era l’últim per a presentar les ofertes.  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.5.- Decret núm. 1022/01 de data 15 de febrer. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament, per a l’exercici 2001, 
 
 Atès el que preveu l’article 21 de la Llei 13/2000, de 28 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2001, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal funcionari, laboral i eventual per a l’exercici 2001, referides al lloc de 
treball, antiguitat, incentius de productivitat, inclosa la paga de març i 
complements específics per delegació de funcions, a partir de la nòmina del 
mes de gener de 2001. 
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 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que com ja va explicar quan vàrem aprovar el 
Conveni es preveien determinades quantitats econòmiques que ja es recollien 
i, d’altres que s’assenyalaven que serien a les que es contemplessin en els 
pressupostos generals de l’Estat, i que és el 2% d’increment per enguany, i, 
per això es porta a la ratificació d’aquest acord pel Ple. El punt 3, següent té el 
mateix objecte, l’increment retributiu d’aquest any, si bé pel que respecta al 
personal de l’IME.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.- Ratificar la Resolució de la Presidència de l’IME, núm. 
34/01 de data 6 de febrer d’enguany, mitjançant la qual s’incrementa el 
2% sobre les retribucions establertes al personal laboral  de l’Institut 
Municipal d’Educació, per a l’exercici 2001. 
 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, per a l’exercici 2001, 
 
 Atès el que preveu l’article 21 de la Llei 13/2000, de 28 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2001, 
 
 Aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que li confereix 
l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i els Estatuts de l’Institut Municipal 
d’Educació 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral de l’Institut Municipal d’Educació, referides al lloc de treball, 
antiguitat, incentius de productivitat, inclosa la paga de març i complements 
específics per delegació de funcions, amb efectes del dia 1 de gener de 2001, 
que s’aplicarà a la nòmina del mes de febrer d’enguany. 
  
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i al Consell Executiu de l’I.M.E., en la primera sessió que celebri, 
per a la seva ratificació.” 
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 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
  
 4.- Ratificar els acords del Consell General del Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà de Llobregat, que tot 
seguit s’indiquen: 
 
 

4.1.- Designar Secretària Accidental,  del Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç de Cornellà de Llobregat a la senyora 
Mª Rosa Iglesias Ojeda. 

 
 “El President del Consorci per a la Promoció i Dinamització del 
Comerç de Cornellà de Llobregat proposa al Consell General d’aquest l’adopció 
del següent  
 

ACORD 
 
 Vista la constitució del Consorci per a la Promoció i Dinamització 
del Comerç de Cornellà de Llobregat, els Estatuts del qual han estat elevats a 
definitius i publicats en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona núm. 
280, de 22 de novembre de 2000, i s’ha inserit el corresponent anunci en el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 3286, de 15 de desembre de 
2000. 
 
 Atès que l’article 10.1 dels esmentats Estatuts estableix que el 
Consell General designarà pel procediment legalment establert un secretari o 
una secretària que haurà de tenir la condició de funcionari amb habilitació de 
caràcter nacional. 
 
 Atès que no és possible la provisió d’aquest lloc pels sistemes 
previstos en els articles 30 a 32, Capítol VI, del Real Decreto 1732/1994, de 
29 de julio, de Provisión de puestos de trabajo de funcionarios con habilitación 
de carácter nacional, donat que no s’ha creat i classificat el lloc de treball 
corresponent. 
 
 Atès que, no obstant l’anterior, el Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç de Cornellà de Llobregat necessita des de l’inici i per 
raons de funcionament un secretari o secretària. 
 
 Vist l’article 33 del Real Decreto 1732/1994, de 29 de julio, de 
Provisión de puestos de trabajo de funcionarios con habilitación de carácter 
nacional, que estableix que quan no sigui possible la provisió del lloc pels 
procediments previstos en els articles anteriors es podrà efectuar un 
nomenament accidental. 
 



 12

 
 Atès que la candidata per cobrir l’esmentat lloc com a Secretària 
Accidental del Consorci és la senyora Mª Rosa Iglesias Ojeda per estar 
suficientment capacitada. 
 
 Atès que s’ha d’atendre aquesta situació de forma immediata. 
 
 Per tot això, el President proposa al Consell General l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Designar Secretària Accidental del Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà de Llobregat a la senyora Mª 
Rosa Iglesias Ojeda. 
 
 Segon.- Notificar aquest acord als interessats.” 
 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que l’acord fa referència a la designació de la Secretària Accidental, 
del Consorci pel qual es designa una persona de l’Assessoria Jurídica de 
l’Ajuntament.  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l’acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 

4.2.- Aprovació inicial del Pressupost General de l’exercici 2001, del 
Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà 
de Llobregat. 

 
 “Aquesta Presidència, d’acord amb allò previst en l’article 15.2.a) 
dels Estatuts d’aquest Consorci, eleva al Consell General el projecte de 
pressupost per a l’exercici 2001 i, per tant, proposa l’adopció del següent   
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l’establert a l’article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i a l’article 149.5 de la Llei 39/1988 de la 
Llei Reguladora d’Hisendes Locals, del Pressupost General.  
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PRESSUPOST GENERAL 2001 
ESTAT DE CONSOLIDACIÓ 

ESTAT DE DESPESES 
 
 

CAPÍTOL DESCRIPCIÓ CRÈDIT INICIAL 

1 DESPESES DE PERSONAL 9.877.000 

2 BENS CORRENTS I SERVEIS 39.232.000 

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 6.000.000 

 OPERACIONS CORRENTS 55.109.000 

6 INVERSIONS REALS 2.000.000 

 OPERACIONS DE CAPITAL 2.000.000 

 TOTAL 57.109.000 

 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 

CAPÍTOL DESCRIPCIÓ CRÈDIT INICIAL 

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 57.109.000

 OPERACIONS CORRENTS 57.109.000

 TOTAL 57.109.000

  
 
 Segon.- Aprovar les Bases d’Execució del Pressupost General per a 
2001. 
 
 Tercer.- Exposar al públic i donar al present acord la publicitat 
establerta a l’article 150 de la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d’exposició al públic no es presenten reclamacions.” 
 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que l’objecte de l’acord és l’aprovació del 
pressupost –còpia del qual ja es va enviar a tots els grups-, i que preveu un 
volum d’ingressos i despeses de 57.109.000,- pessetes. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l’acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 5.- Aprovació inicial de la cessió gratuïta al Departament de 
Justícia, de la parcel·la de propietat municipal E-4 del polígon Alps per a 
la construcció de jutjats. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist  l’expedient  iniciat  a proposta del Departament de 
Contractació-Patrimoni, per a procedir a la cessió gratuïta a favor del 
Departament de Justícia de  la Generalitat de  Catalunya,   de la parcel·la que 
es descriu a continuació, per la construcció d’un edifici destinat a Jutjats. 
 
 “Parcel·la d’equipament E-4, de 1600 m2, situada a la cantonada 
del carrer Mossèn Jacint Verdaguer, amb l’antic passatge Rius i Taulet,  els 
llindars de la qual són els següents: al nord amb el parc de nova creació del 
PERI sector Alps,  al sud amb el carrer Mossèn Jacint Verdaguer,   a l’est amb 
un edifici d’habitatges a través de la zona verda, i a l’oest amb el passatge Rius 
i Taulet. 
 
 Vist l’informe del Cap del Departament de Contractació i Patrimoni. 
 
  La Comissió Informativa de Interior, Comerç i Comunicació proposa 
a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la cessió gratuïta, en propietat al 
Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya, de  la parcel·la de 
propietat municipal, amb la següent descripció: 
 

“Parcel·la d’equipament E-4, de 1600 m2, situada a la cantonada 
del carrer Mossèn Jacint Verdaguer, amb l’antic passatge Rius i 
Taulet,  els llindars de la qual són els següents: al nord amb el parc 
de nova creació del PERI sector Alps,  al sud amb el carrer Mossèn 
Jacint Verdaguer,  a l’est amb un edifici d’habitatges a través de la 
zona verda, i a l’oest amb el passatge Rius i Taulet. 

 
 Aquesta parcel·la es troba pendent d’inscripció registral. 
  
 Segon.- La finalitat concreta de la cessió, que es fa en interès de la 
població, és la construcció d’un edifici per a la construcció d’un edifici destinat 
a Jutjat, en el termini màxim de 5 anys i haurà de mantenir-se aquesta 
destinació els 30 anys següents. 
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 Si el bé cedit no es destina a l’ús previst en els terminis fixats 
anteriorment revertirà automàticament en ple dret al Patrimoni  de l’Ens Local 
cedent, d’acord amb les condicions de l’article 50 del Decret 336/1988 de 17 
d’octubre, del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
 Tercer.-  Totes les despeses  que comporti la cessió, incloses les 
notarials i registrals aniran a càrrec del Departament de Justícia de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès que la finca objecte de cessió es troba pendent d’inscripció al 
Registre de la Propietat, les despeses originades com a conseqüència de 
l’esmentada immatriculació aniran a càrrec de l’Ajuntament. 
 
 Quart.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a la 
firma de quants documents públics i privats siguin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen. 
 
 Cinquè.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat acord a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província, pel 
període de trenta dies i al tauler d’anuncis de la Corporació, per tal que qui es 
consideri interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions. Transcorregut 
l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, aquest s’entendrà 
definitivament aprovat. 
 
 Sisè.- Donar compte al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya de conformitat amb l’article 49.3 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals. 
 
 Setè.- Comunicar el present Acord al Departament de Justícia de la 
Generalitat de Catalunya, als Departament de Gestió Tributària; Urbanisme 
Habitatge  i Infraestructures i la   Intervenció Municipal.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació  del dictamen, manifestant que és una parcel·la de la zona Alps que 
està enfront de l’estació d’autobusos, més o menys. La proposta arran de les 
converses que s’han mantingut amb la Conselleria de Justícia, és fer una 
integració de tots els jutjats que en aquests moments estan dispersos per la 
Ciutat i fer un Palau de Justícia en la nostra Ciutat. Ara s’inicia el 
procediment perquè es construeixin aquestes dependències.   
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 6.- Aprovar el conveni per a la venda directa a favor del Servei 
Català de la Salut de l’edifici d’equipaments Can Moritz (Mòdul 2) amb 
una superfície construïda de 3.200,5 m2. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord plenari de data 27 d’ octubre i 22 de desembre de 
1994, mitjançant se aprovava definitivament la venda directa a favor del Servei 
Català de la Salut el primer i es ratificava el text del Conveni  subscrit el dia 
21 de desembre de 1994, entre l’esmentat Servei i aquest Ajuntament,  a 
efectes de possibilitar la reserva de crèdit per a formalitzar la corresponent 
compra-venda, del mòdul I situat a la cantonada del carrer Doctor 
Ferran/Mossèn Andreu, composat de planta baixa més quatre plantes pis i la 
quarta planta del mòdul 2, de l’edifici d’equipaments “Moritz”. 
 
 Vist que l’esmentada adquisició no es va formalitzar per causes 
alienes a la voluntat d’ambdues parts, per lo que al moment actual cal 
reformular els pactes assolit al conveni de 1994, per tal d’adequar-los a la 
necessitat actual, i donat que el  Servei Català de la Salut ha de realitzar obres 
d’acondicionament  necessàries el local referenciat, per instal·lar-hi un Centre 
d’Atenció Primària. 
 
 La Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple l’adopció dels següents acords  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Deixar sense efecte els acords plenaris de dates 27 
d’octubre i 22 de desembre de 1994, en relació a la aprovació definitiva de la 
venda directa i ratificació del text del Conveni entre el Servei Català de la Salut 
i aquest Ajuntament,  del mòdul 1 composat de planta baixa més quatre 
plantes pis i la quarta planta del mòdul 2, de l’edifici “Moritz”, situat a la 
cantonada del carrer Dr. Ferran/Mossèn Andreu. 
 
 Segon.- Aprovar el text del Conveni  que haurà de formalitzar 
aquest Ajuntament amb el Servei Català de la Salut, relatiu als nou 
compromís de compra-venda d’una part de l’edifici municipal “Moritz”, el qual 
forma part integrant del present acord. 
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 Tercer.- Aprovar inicialment la cessió d’ús,  fins el proper 31 de 
desembre de 2002, per tal de possibilitar l’inici de les obres pel Servei Català 
de la Salut d’adequació del local cedit per tal d’ubicar un nou Centre d’Atenció 
Primària, i que a continuació es descriu: 
 

“Mòdul 1 composat de planta baixa més quatre plantes pis i la 
quarta planta del mòdul 2, ambdós del edifici d’ equipaments 
“Moritz”, essent la superfície construïda objecte de cessió de 
3.203,5 m2 , repartida de la següent manera : 

 
Planta baixa …………………. 420,47 m2. 
Primer pis …………………….  607, 4  m2 
Segon pis ……………………..  607,  4 m2 
Tercer pis ……………………..  595,63 m2 
Quart pis ……………………… 972, 5   m2 “ 

 
 Quart.-  Sotmetre l’aprovació de l’esmentada cessió a informació 
pública, mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província, pel 
període de 15 dies, per tal que qui es consideri interessat pugui efectuar 
al·legacions i reclamacions. Transcorregut l’esmentat termini sense que hagin 
recaigut al·legacions, aquest s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a 
la firma de quants documents públics i privats siguin necessaris per a 
l’execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Comunicar el present acord al Servei Català de la Salut, al 
Departament de Sanitat i Serveis Socials, i a la Intervenció Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que les obres estan a punt de començar, 
la qual cosa ja és un avanç. Ara fem una actualització del conveni anterior  
fixant la mateixa quantitat econòmica amb la qual han de compensar 
l’adquisició d’aquest local i modificant algunes clàusules sobretot, 
l’actualització de dates, perquè la quantitat econòmica continua sent la 
mateixa que es va pactar inicialment.    
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per preguntar si es preveuen terminis 
perquè aquest és un tema del que es parla molt i des de fa temps. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquest conveni substitueix al que vàrem aprovar l’any 
1994, i que l’edifici i els diners són els mateixos ja previstos. 
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 Acte seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que sí que hi ha terminis previstos, però que 
nosaltres en la negociació el que prioritzem és que allà hi sigui l’ambulatori. 
Per això ara actualitzem el conveni donat que les obres ja estan adjudicades i 
perquè puguin començar.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació definitiva del Reglament dels Mercats Municipals 
d’Abastament. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que en data 30 de novembre de 2000, l’Ajuntament Ple va 
aprovar inicialment el Reglament dels Mercats Municipals, acord que va ésser 
sotmès a informació pública i audiència als interessats mitjançant publicació 
d’edicte al Butlletí Oficial de la Província de data 16 de desembre de 2000, al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en data 21 de desembre de 2000, a 
un Diari de gran difusió i al tauler d’anuncis municipal, i així mateix, es va 
notificar als representants dels venedors dels respectius Mercats municipals. 
 
 Vist que durant el termini d’exposició publica s’han presentat 
diferents al·legacions, en concret, pels següents interessats: 
 
 Sr.   Joan Pahissa Font 
 Sra. Carme López Rosell 
 Sra. Carmen Martínez Fernández 
 Sr.   Pere Joan Forner Fernández 
 Sra. Gemma Vivas Guardia   
 Sr.   Manuel Centelles Aixalà 
 Sr.   José Lozano Martínez 
 Sr.   Pedro Vidal Tosas 
 Sr.   Emilio Puchal Mas 
 Sr.   Pedro Vidal Tosas 
 Associació de Venedors del Mercat Sant Ildefons  
 Sra. Laura Ramells Martín 
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 Vist l’informe emès en data 15 de febrer d’enguany per la Cap del 
Departament de Comerç i Activitats Ambientals en relació a les al·legacions 
presentades. 
 
 Atès allò previst als articles 64 i 65 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya i a l’article 49 de la Llei de 
Bases de Règim Local i 162 de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
 Per tot això, el Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació 
proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Estimar les al·legacions presentades al Reglament dels 
Mercats Municipals d’Abastament durant el període d’exposició pública en el 
sentit següent: 
 
a.- Al·legació presentada pel Sr. Joan Pahissa Font, al contingut del paràgraf 

1r. de l’article 17 apartat 1, la redacció del qual restarà com segueix: 
 
 “Article 17.- 

 
1.- En un mateix mercat cap persona física o jurídica, no podrà superar 

en la titularitat de la concessió els percentatges del total de llocs de 
venda existents que tot seguit s’indiquen:  

 
 5% pel Mercat Municipal de Sant Ildefons 
 8% pel Mercat Municipal de Marsans i del Centre.” 
   
b.- Al·legacions presentades per l’Associació de Venedors del Mercat Sant 

Ildefons als articles 31 i 43, la redacció dels quals restarà com segueix: 
 
 “Article 31.- 
 

Per a l’establiment d’una associació de venedors i venedores del mercat 
s’hauran d’aprovar uns estatuts tipus en el quals es regularan de manera 
especial: 

 
a) Drets i obligacions de les persones associades 
b) El repartiment del cost de les obres i els serveis 
c) La composició dels òrgans directius de l’associació, de la qual             

hauran de formar part representants de les persones associades 
d) El funcionament de l’associació 

 
Article 43.-  

 
Els titulars de la concessió dels llocs de venda seran responsables de les 
infraccions en les disposicions d’aquest Reglament, que facin ells o els 
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seus familiars o personal dependent assalariat que presti serveis en el 
lloc de venda. 

 
La responsabilitat de les infraccions comeses pels proveïdors o pel 
personal que efectuï les obres de reparació i conservació dels llocs de 
venda, magatzems, i gàbies de cambres frigorífiques recau en els autors, 
sense perjudici de la responsabilitat que correspongui als titulars dels 
llocs de venda encara que sigui per negligència simple.” 

 
 
 Segon.- Desestimar la resta d’al·legacions presentades al Reglament 
de Mercats d’Abastament, enumerades a la part expositiva del present acord, 
de conformitat amb el contingut de l’Informe de la Cap del Departament de 
Comerç i Activitats. 
 
 Tercer.- Aprovar definitivament el Reglament de Mercats 
Municipals d’Abastament. 
 
 Quart.- Publicar íntegrament el text del Reglament de Mercats 
Municipals d’Abastament al Butlletí Oficial de la Província i inserir anunci de 
la seva aprovació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, als efectes de 
la seva entrada en vigor i, així mateix, notificar-ho a les persones que han 
comparegut durant el termini d’exposició pública del Reglament. 
 
 Cinquè.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya als efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens locals de Catalunya.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que abans de l’aprovació inicial ja vàrem 
fer un treball amb tots els mercats de presentació del text del Reglament per a 
recollir suggeriments, opinions o algunes consideracions que podíem negociar 
amb les juntes dels mercats. Crec que el fruit d’aquest treball es nota ara en 
les al·legacions presentades. 
  
 Hi ha un bloc que fa referència a consideracions generals que no 
guarden relació amb allò que és el Reglament, sinó amb la gestió del mercat i 
com han de  resoldre’s algunes situacions.  En aquest sentit, sembla que en el 
Mercat Marsans sí ha d’haver magatzem -és cert- però el problema és que 
quan aquest mercat es va construir a l’any 1960, no es va preveure la 
instal·lació de magatzems frigorífics. Per tant, això està molt bé, però és una 
qüestió que no guarda relació amb la ordenança. 
 
 Hem acceptat algunes qüestions que sí guarden relació amb la nova 
situació en la que ens trobem ara, com el tema del mínim que s’ha de tenir de 
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parades per a no ampliar-les i amb motiu d’unes al·legacions presentades pel 
Mercat Centre, hem canviat el coeficient del 5% que era general per a tots els 
mercats, passant al 5% el Mercat Sant Ildefons i el Mercat Centre i Marsans el 
8%. 
 
 També s’ha modificat un aspecte que s’havia mantingut literalment 
de l’anterior reglament sobre que l’Ajuntament intervindrà i fiscalitzarà els 
comptes de la Junta. Això ho hem tret, perquè era una cosa una mica caduca. 
 
 Altres al·legacions que no hem acceptat són les que estaven  
referides al tema de llegums i comestibles. Deien els que tenien llegums, que 
els de parades de comestibles no guardarien les normes higiènic sanitàries per 
a la venda d’aquest producte, i la veritat és que en la venda de qualsevol 
producte haurà de respectar-se tota la normativa higiènic-sanitari que estigui 
previst. Per tant, no admetem aquesta al·legació.      
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que hi ha un aspecte que 
potser formaria part del Reglament dels mercats, -i que segons com inclús 
necessita una infrastructura externa- que és el comportament en el tema dels 
residus per part dels propis comerciants. Independentment de què és una de 
les fases pròximes a desenvolupar amb el Pla de Gestió de Residus, això, com 
un element cultural, com un hàbit caldria, que tots entenguin aqueixa 
necessitat. No sé si això  hauria de ser un element del Reglament o en tot cas, 
una qüestió addicional, que això es recomanés.      
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que per formar part del Reglament en sí mateix 
no, però sí és cert que per part de la Tinenta d’Alcalde de Medi Ambient i 
Sostenibilitat ja s’han fet arribar a la meva Àrea propostes concretes de temes 
de recollida selectiva. Nosaltres li hem dit que potser no era aquest el moment 
perquè primer hem d’adaptar algunes situacions per poder dur a terme aquest 
tema que ens sembla interessant. 
 
 Una de les coses que tenim pendent ara, quan acabem aquesta fase 
del Reglament, es tirar endavant tot aquest tema que tu comentaves. Crec que 
no és un tema pel reglamentar sinó d’anar implicant a la gent en aquesta 
qüestió. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 



 22

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Aprovació  provisional del Pla Especial d’assignació d’usos 
del solar situat a l’avinguda Alps, “Sector Millars”, redactat per 
l’Arquitecte Antonio Zapata López, per iniciativa privada, a instància de 
Servicios Especiales, Sociedad Anónima. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient incoat per a l’aprovació Pla Especial d’assignació 
d’usos del solar situat a l’avinguda Alps “Sector Millàs” de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’arquitecte Antonio Zapata López, per iniciativa 
privada a instància de Servicios Especiales, Societat Anònima. 
 
            Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 29 de novembre de 
2000 d’aprovació inicial del mencionat Pla Especial així com la seva publicació 
en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 13-12-2000) Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (data 18-12-2000) i en el Periodico de 
Catalunya (data 7-12-2000), per un període d'un mes. 
 
 Vist l’escrit d’al·legacions presentat durant el període d’exposició 
pública del Pla Especial esmentat, pel senyor Justo Luis Martín Aguilar en 
nom i representació del Gremi d’Empresaris dels Serveis Funeraris de 
Catalunya (G.E.S.F.C.), amb Registre General d’Entrada a l’Ajuntament 
número 350 de data 4 de gener de 2001, les quals es fonamenten en: 
 
1. Vulneració de l’article 5.1 de la Llei 30/1995, de 8 de novembre, 

d’ordenació i supervisió de les assegurances privades, que prohibeix a les 
entitats asseguradores les operacions mancades de base tècnica actuarial, 
i l’exercici de qualsevol altre activitat comercial. 

 
2. L’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà, Societat Anònima, no 

tenia la lliure disposició sobre la finca afectada pel Pla i venuda a Servicios 
Especiales, Sociedad Anónima, per entendre que els equipaments propietat 
de l’Ajuntament, encara que sigui a través d’aquesta societat instrumental, 
han de considerar-se fora del comerç i de la lliure disponibilitat. 

 
3. Considera irregular que l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà, 

Societat Anònima, adjudiqués, en virtut de concurs, l’alienació del solar a 
Servicios Especiales, Sociedad Anónima, sota la premissa de què el destí 
final dels terrenys havia de ser la construcció d’un tanatori, quan encara 
no se li havia assignat a aquests cap ús urbanístic en concret. 

 
4. La implantació d’un tanatori en aquesta zona és clarament incompatible 

amb la resta dels equipaments docents i esportius adjacents que es troben 



 23

en funcionament i, a més, comporta un cúmul de  pertorbacions i 
molèsties pels veïns. 

 
              Vist l’informe emès al respecte en data 26 de gener de 2001 per la 
Secretaria General, obrant a l’expedient, en el qual s’indica la conveniència 
d’ampliar la justificació de la Memòria del Pla i del qual es desprèn que 
procedeix la desestimació de les al·legacions presentades pel Gremi 
d’Empresaris dels Serveis Funeraris de Catalunya, en base als següents 
arguments: 
 
 “A la vista de les al·legacions efectuades pel GESFC, a les quals 
abans hem fet detallada referència, aquesta Secretaria considera que 
procedeix la seva resolució en el sentit següent: 
 
1.-  Pel que fa a la primera al·legació, és important recordar que l’Ajuntament 

no està autoritzant de cap manera, amb aquest Pla, una activitat funerària 
a la ciutat, a favor d’un persona, física o jurídica, concreta, qüestió que 
s’operaria en cas de sol·licitar-se una llicència d’activitat, sinó que està 
tramitant un planejament promogut per un particular, conforme a les 
previsions del PGM i a la legislació urbanística, que ni tan sols pot fer 
pressuposar que aquesta activitat, en el futur, vagi a realitzar-se per 
aquesta empresa, doncs aquesta, en la seva condició de propietària, pot 
transmetre o arrendar a tercers els terrenys afectats, per a que aquests 
exercitin i explotin l’activitat. 

 
En altres paraules, l’assignació d’un ús als terrenys qualificats pel PGM 
d’equipaments, no prejutja, necessàriament, qui, en el futur, pot explotar  
l’activitat a la qual aquests resten urbanísticament afectats,  per la qual 
cosa, les limitacions legals contingudes en la legislació al·legada pel 
GESFC respecte de les activitats de les empreses asseguradores, en 
l’anàlisi i estudi de las quals no entrem per no ser necessari per a la 
viabilitat de la figura de planejament que es qüestiona, no poden servir  
d’excusa per que l’Ajuntament entri a tramitar i aprovar provisionalment 
una figura de planejament que, en la seva condició de propietari, pot 
promoure Servicios Especiales, S.A., a l’empara del que disposen  els 
articles 78 i següents del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol. 

 
En conseqüència amb l’anterior, difícilment es pot acusar a aquesta 
Administració o a qualsevol dels seus agents, d’incórrer en cap dels tipus 
delictius tipificats pel vigent Codi Penal, ni,  més concretament, en 
l’assenyalat, per l’al·legant, integrat a l’article 358 del Codi Penal que el 
reclamant considera vigent, tot i que, per raons obvies,  està fent 
referència a l’esmentat precepte del Codi Penal anterior, que es referia a 
les resolucions dictades injustament i conscientment pels funcionaris, és a 
dir, la prevaricació, doncs el Codi Penal actual, l’aprovat per Llei Orgànica 
10/1995, de 23 de novembre, que segons la seva disposició derogatòria 
deixa sense efecte l’anterior, en l’article 358 únicament regula les 
imprudències greus en la producció de delictes d’incendi. 
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Així mateix, i pel que fa a la vulneració de les normes sobre la competència 
en relació a la present situació dominant en el mercat de la companyia 
d’assegurances OCASO, S.A., tot i no ser objecte  del procediment sotmès 
a exposició pública i  ser incompetent aquesta Administració per a 
resoldre una acusació d’aquesta naturalesa, sí val la pena fer constar que, 
com ha assenyalat l’Audiència Nacional en la seva sentència de 12 de 
desembre de 1995, dictada precisament en matèria relativa a abús de 
posició dominant per l’empresa OCASO, S.A., no és suficient amb afirmar 
que es dóna aquesta circumstància, sinó que s’ha d’acreditar que, 
efectivament, aquesta companyia d’assegurances ocupa una posició 
dominant en l’àmbit de les assegurances relacionades amb els decessos, a 
l’igual que s’ha d’acreditar que es produeix un abús d’aquesta situació 
tendent a restringir la lliure competència. 

 
En aquest cas, insistim, tot i no afectar a aquest procés, les al·legacions es 
refereixen en aquest aspecte a actes de futur que, eventualment, es poden 
o no produir més endavant, i que, de produir-se, han de ser denunciats, 
no davant aquesta Administració, sinó davant el Tribunal de Defensa de la 
Competència. 

 
2.- Pel que fa a la segona al·legació, l’acte sobre el que l’al·legant exerceix el 

seu dret de participació presentant al·legacions, és un acord municipal de 
tramitació d’un planejament especial, i no actes anteriors que ni tan sols 
emanen d’aquest Ajuntament, per molt municipal que sigui l’empresa 
EMDUCSA,  que estan sotmesos al dret privat i als Tribunals civils, en la 
mesura en què aquesta és una societat mercantil amb personalitat 
jurídica pròpia i domicili independent, que, en conformitat amb la 
legislació vigent, se regula pel Dret privat, tot i algunes excepcions que no 
són aplicables a aquest cas. 

 
En conseqüència, la venda de la parcel·la no és objecte d’aquest 
procediment, tot i la qual cosa, val la pena posar de manifest, per una 
banda, que EMDUCSA no és solament una societat per la que es gestiona 
un servei públic: la gestió urbanística, sinó també una societat per la que 
s’exerceixen activitats econòmiques, a l’empara del que disposa l’article 86 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i 
demés legislació concordant, i, per tant, en règim de lliure concurrència en 
el marc d’economia de mercat; per altra banda, que la parcel·la afectada 
per aquest informe, no va ser adquirida per EMDUCSA en virtut 
d’expropiació o cessió obligatòria i gratuïta o qualsevol altra forma 
d’adquisició pública de patrimoni, sinó que es va adquirir l’any 1991 en 
virtut d’un contracte privat de compra venda; i per últim, que com a 
conseqüència de l’anterior, aquests terrenys, al ser propietat 
originàriament d’EMDUCSA, no eren terrenys de domini públic, sinó 
terrenys de propietat privada de la societat, susceptibles, en conseqüència, 
d’alienació, ja que respecte de l’esmentada societat, l’Ajuntament 
únicament manté la titularitat dominical de les seves accions. 
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En conseqüència amb l’anterior, és perfectament  possible, a la llum dels 
preceptes de les NNUU del PGM que el propi al·legant invoca, que se li 
pugui donar a l’esmentada finca un ús d’equipament privat de caràcter 
sanitari – assistencial. 

 
3.- Pel que fa a la tercera de les al·legacions, sobre la política de fets 

consumats, aquesta cau pel seu propi pes, doncs en la mesura en què la 
finca estava qualificada com a equipament, pendent d’assignació d’usos, 
lògicament, en el Plec de Condicions que va aprovar EMDUCSA per 
adjudicar el contracte de compra venda, es feia constar aquesta 
circumstància, fins el punt de què s’imposava a l’adjudicatari resultant, 
l’obligació de promoure el Pla Especial d’assignació d’usos, amb la previsió 
de què no es formalitzaria la compra venda en escriptura pública, fins que 
no estigués aquest definitivament aprovat, sent causa de resolució del 
contracte, imposada per la pròpia EMDUCSA en el Plec, la no aprovació 
definitiva d’aquest. 

 
Aquest procediment, amén de tractar-se d’un procediment privat d’una 
societat mercantil que és aliè a l’acord sotmès a informació pública, és 
perfectament lògic, si tenim en compte que EMDUCSA establia l’obligació 
dels licitadors de realitzar una proposta d’ús i activitat a desenvolupar en 
la finca, que era objecte de valoració, junt amb altres paràmetres, per 
adjudicar el contracte, i això precisament buscant l’interès general, aquest 
sí, que en la seva condició de societat pública ha de tutelar. 

 
Cau doncs, pel seu propi pes, com ja hem dit, aquesta al·legació, 
especialment si tenim en compte que, a més, a l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat solament li correspon l’aprovació inicial i provisional del Pla, 
segons la legislació urbanística catalana, corresponent l’aprovació 
definitiva a l’òrgan corresponent de l’Administració Autonòmica, la qual 
cosa prova que la tramitació d’aquesta figura de planejament, de cap 
manera constitueix una mera formalitat, ni queda en mans d’aquest 
Ajuntament el que l’al·legant denomina “salvaguardar a tota costa 
l’operació immobiliària de venda del terreny”. 

 
4.- Per últim, en relació amb la quarta al·legació, tot i que aquesta Secretaria 

considera que pel que es refereix a la incompatibilitat amb els 
equipaments de la zona i a la pertorbació i molèsties que la implantació 
d’un equipament d’aquesta naturalesa pot produir, han de ser objecte 
d’un informe tècnic per l’Arquitecta Municipal, no ens podem substreure 
de fer una sèrie de consideracions: 

 
L’activitat de tanatori, segons el que disposa l’article 31 del Decret 
209/1999, de 27 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament que regula, amb 
caràcter supletori, els serveis funeraris municipals, i que, com ja hem dit, 
és aplicable a aquest Ajuntament, és un servei del que poden disposar les 
entitats que presten els serveis funeraris, que ha d’estar ubicat en una 
edificació aïllada respecte de cap altre edifici, en la qual no visqui cap veí, 
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a excepció del vigilant, si és el cas, i que ha de comptar, com a mínim,  
amb les instal·lacions següents: 

 
• Sala de vetlla amb dependències per acollir la família i el públic en general, 

amb una sala d’exposició del cadàver, degudament refrigerada, i amb una 
sala per a fer les pràctiques sanitàries sobre el cadàver, definides per 
l’article 6 del Decret 297/1997, de 25 de novembre, pel que s’aprova el 
Reglament de Policia sanitàrio-mortuòria. 

 
• Una àrea de treball, amb una sala pel dipòsit de cadàvers i una altra pel 

material funerari. 
 
• Una Sala de recepció, oficina administrativa i serveis sanitaris pel públic, 

amb accessos diferents dels que es destinin a entrada i conducció de 
cadàvers. 

 
• Una àrea reservada per aparcament de vehicles fúnebres i una altra 

d’estacionament de vehicles d’usuaris, totalment separades. 
 
 Així mateix, el tanatori pot comptar amb una sala d’exposició de 
fèretres i d’urnes de cendres, i amb un local per a guardar els vehicles 
necessaris, amb els mitjans, també necessaris, per al seu manteniment i 
neteja. 
 
 De l’anteriorment exposat es desprèn que els tanatoris, com és 
habitual, poden disposar d’incinerador de cadàvers, o no, que és l’únic aspecte 
que el legislador català ha considerat que és susceptible d’afectar al medi 
ambient, en les seves múltiples manifestacions, incloses les sonores, així com 
a la seguretat i a la salut de les persones, en la mesura en què la Llei 3/1998, 
de 27 de febrer, de la intervenció integral de l’Administració ambiental, que 
desplaça a Catalunya l’aplicació del Decret de 30 de novembre de 1961, sobre 
activitats classificades, i les normes dictades en el seu desenvolupament, 
únicament sotmetent a llicència ambiental l’activitat de tanatori quan dintre 
de les seves instal·lacions existeixin incineradors de cadàvers i de restes 
humanes, en els altres casos la consideren una activitat innòcua, al no estar 
inclosa en cap dels annexos d’activitats susceptibles d’afectar al medi ambient, 
d’aquestes normes. 
 
 Ara bé, un Pla Especial d’assignació d’usos no predetermina quin 
tipus de tanatori (amb incinerador o sense incinerador), es pot instal·lar a la 
finca en el futur, sinó que aquest és un aspecte reservat a la llicència 
ambiental que es pugui sol·licitar més endavant, que, a més, en conformitat 
amb el que disposa el Decret 297/1997, de 25 de novembre, pel qual s’aprova 
el Reglament de Policia sanitàrio-mortuòria, està sotmesa a l’elaboració d’un 
projecte que ha de ser objecte d’informe vinculant previ del Departament de 
Sanitat i Serveis Socials de la Generalitat de Catalunya, així com a la 
tramitació de les corresponents llicències d’obres i activitats i a la imposició, si 
s’escau, de les corresponents mesures correctores. 



 27

 
 De l’anteriorment exposat es desprèn, a judici d’aquesta Secretaria, 
i sense perjudici de l’opinió tècnica que al respecte s’emeti per l’Arquitecta 
Municipal, que les instal·lacions de tanatori d’avui dia no tenen perquè ser 
incompatibles amb l’existència d’equipaments docents i esportius a la zona, ni 
produir necessàriament molèsties als veïns, que les facin  susceptibles de ser 
instal·lades, per força,  en la perifèria de les ciutats. 
 
 Prova d’això la constitueix el fet de què, per exemple, en el municipi 
de Barcelona, el tanatori de les Corts, i, especialment, el de Sancho de Àvila, 
instal·lats en terrenys qualificats d’equipaments, estiguin integrats en ple 
entramat urbà, en aquest últim cas, rodejat d’habitatges, i en el primer, 
d’equipaments esportius i docents universitaris. 
 
 Si així fos el cas, tant la normativa sobre policia sanitàrio-
mortuòria, com el Reglament dels serveis funeraris municipals, així ho 
haurien previst, i en el cas d’aquesta última norma, l’únic que preveu és que el 
tanatori estigui en una edificació aïllada en la que no visqui cap veí. 
 
 Pel que fa a la manca de justificació de l’assignació de l’ús i de 
motivació de la racionalitat, proporcionalitat i  congruència de l’activitat 
planificadora, a judici d’aquesta Secretaria, en el punt segon de la Memòria del 
Pla, tot i que, com totes, sempre pot ser susceptible d’un major detall, es 
justifica l’interès social inqüestionable d’aquest equipament i es motiva 
l’interès de la seva existència en la creixent demanda, que, a més, eximirà als 
centres hospitalaris, segurament, de disposar d’aquests espais de vetlla i dol, 
especialment tenint en compte que aquests centres, on fins ara s’està fent 
sovint aquesta activitat, si que estan, en molts casos, en el nucli principal 
residencial de les ciutats, com succeeix, per exemple, amb la Clínica 
Guadalupe, del confrontant municipi d’Esplugues de Llobregat. 
 
 En l’esmentada Memòria, també es justifica que és un dels usos 
previstos pel PGM com a possibles i susceptibles de titularitat privada, donada 
la recent liberalització del sector i que no té incidència en la dotació 
d’equipaments de la zona ni incorre en infracció del PGM. 
 
 Pel que fa a la dotació d’aparcaments, no solament aquest és un 
estandar urbanístic exigit per les NNUU del PGM en el seu article 298, sinó 
que també és exigit per l’article 31.2 d) i e) del Decret 209/1999, ja comentat, 
el compliment del qual haurà d’acreditar la persona, física o jurídica, que en el 
futur demani la corresponent llicència urbanística de construcció en els 
termes previstos, tant per les NNUU, com pels articles 102 i següents de les 
Ordenances Metropolitanes d’Edificació. 
 
 Per últim, i pel que fa als accessos, es tracta d’una zona 
perfectament comunicada, que, a través de l’Avinguda dels Alps, té accés, tant 
a la Carretera de l’Hospitalet, per la seva sortida al Cinturó del Litoral, a 
l’autopista A-16 i a l’autovia de Castelldefels, com a la Carretera d’Esplugues, 
que dóna accés a la C-245 i a les autopistes A-2 i A-7, sense necessitat 
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d’entrar al casc urbà, ni afectar, en conseqüència, la fluïdesa de la circulació 
interna. 
 
 En conseqüència, a excepció de criteri tècnic en contrari, més 
especialitzat, aquesta Secretaria considera que l’activitat de tanatori no té 
perquè ser incompatible amb la ubicació que es proposa ni amb els 
equipaments instal·lats en la seva àrea adjacent, ni tampoc especialment 
molesta, pels motius exposats, ja que en aquest moment processal no s’està 
analitzant un projecte de tanatori concret, sinó la seva possible ubicació en un 
determinat sector, no sabent-se, per tant, ni tan sòls, si aquest tanatori tindrà 
incinerador, únic element que el legislador ha considerat d’incidència 
ambiental. 
 
 Seran les posteriors llicències d’obres i activitats les que valorin  
una proposta de tanatori concreta i analitzin si es compleixen els estandars 
urbanístics d’aparcament i les mesures correctores a imposar, en el seu cas, 
per a evitar les molèsties que es puguin produir.” 
 
 Vist l’informe emès en contestació a les al·legacions per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, de data 9 de 
febrer d’enguany, obrant a l’expedient, on posa de manifest que: 
 
“1.- El Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 1976, destina a equipaments 

comunitaris els sols grafiats amb els plànols a escala 1:5.000 i 1:10.000 
amb les claus de referència següents: 7a (equipaments comunitaris 
existents), 7b (equipaments comunitaris de nova creació) i 7c 
(equipaments comunitaris de interès metropolità). L'article 212 de les 
Normes Urbanístiques del PGM-76, classifica els equipaments comunitaris 
en el tipus següents: Equipaments docents, Equipaments sanitaris-
assistencials (inclòs cementiris), Equipaments culturals i religiosos, 
Equipaments deportius i recreatius, Equipaments d'abastament i 
subministres i Equipaments tècnic-administratius i de seguretat. El 
tanatori és un equipament sanitari-assistèncial, d'interès general, que des 
de l'entrada en vigor del RDL 7/1996, de 7 de juny, deixa de ser 
competència exclusiva dels municipis . 

 
2. L'article 214.1, estableix: en el termini de dos anys, a comptar des de 

l'aprovació del PGM, la Corporació Metropolitana elaborarà un o varis 
Plans especials, per la seva aprovació definitiva per l'Organisme 
competent, en els quals es determinarà en forma pormenoritzada el tipus 
d'equipaments a què s'afecta cada parcel·la reservada genèricament a tal 
fi.  Durant el termini dels dos anys, establert per l'article 214, tots els sòls 
qualificats per equipaments s'entendran reservats, a fi de facilitar 
l'elaboració dels Plans especials per la seva possible i preferent adquisició 
per l'Administració actuant (article 216 de les NNUU del PGM). Aprovat el 
Pla Especial que determina l'afectació a un tipus d'Equipament determinat 
i, en el seu defecte,  als tres anys de  l'aprovació  del PGM-76, el propietari 
podrà requerir a l'Administració perquè l'hi expropiï i transcorregut un 
altre any, quedarà lliure per la construcció i instal·lació de qualsevol 
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equipament que per la seva naturalesa sigui susceptible de titularitat 
privada. Conseqüentment, tots els propietaris de terrenys 7b estan 
totalment legitimats per promoure un Pla Especial d'assignació d'usos que 
els permeti la construcció de qualsevol equipament susceptible de 
titularitat privada, com és en el cas que nos ocupa la construcció d'un 
tanatori. 

 
3. Els dos apartats anteriors, confirmen, que tant la tramitació del Pla 

Especial d'assignació d'usos (sanitari-assitencial) com la titularitat privada 
de l'equipament es conforme la normativa vigent. 

 
4. El solar, objecte del Pla Especial d'assignació d'usos, està inclòs en una 

gran illa d'equipaments: Camp de futbol, Piscina coberta, dos col·legis 
públics (Pau Casals i Mediterrània) i l'escola de formació professional 
Esteban Terrades. La citada illa està emmarcada per un costat per la via 
fèrria i per  l'altre per un vial de la xarxa viària bàsica (avinguda dels Alps), 
amb una característica importantíssima: que l'únic equipament que pot 
tenir accés directe a través de l'avinguda dels Alps serà el futur tanatori, ja 
que la diferència de cotes entre la rasant dels Alps i la del carrer 
d'accessos a la resta d'equipaments (carrer Bonavista) és 
d'aproximadament 7m. A l'altre costat del vial, els veïns més propers, són 
les naus industrials existents, ja que es tracta d'un sòl industrial i el 
trànsit d'entrada a les mateixes és en direcció contraria. Per tant, les 
interferències que es podrien ocasionar a nivell de trànsit, que seria 
ocasional perquè la resta d'equipaments existents tenen uns horaris molt 
determinats, al no coincidir la zona d'accés són irrellevants. 

 
5. Les Normes urbanístiques vigents (PGM-76) i tota la normativa a aplicar 

per la construcció d'un tanatori (Decret 297/1997, de 25 de novembre, pel 
qual s'aprova el reglament de política sanitària mortuòria i, Decret 
209/1999, de 27 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament que regula, amb 
caràcter supletori, els serveis funeraris municipals) no fan cap al·lusió ni 
regulen incompatibilitats entre els diferents equipaments, en el  primer 
cas, ni amb el tanatori en la normativa exclusiva. És el Pla Especial 
d'establiments de pública concurrència de Cornellà, vigent, el que regula 
els usos protegits (sanitari-assistencial, religiós, docent i institucional) i 
especifica les distàncies mínimes, als mateixos, de determinades activitats, 
per tal d'evitar el conflicte entre activitats nocturnes i activitats 
col·lectives. Establint una distància mínima de 100m. entre un edifici d'ús 
protegit i els establiments de jocs d'atzar, restauració amb horari especial 
nocturn, espectacles porno-eròtics, musicals i discoteques. Cap d'aquestes 
activitats estan situades en l'entorn de tota l'illa d'equipaments en la que 
se situa el solar objecte del Pla Especial d'assignació d'usos. 

 
6. Una vegada aprovat definitivament el Pla Especial d'assignació d'usos, el 

futur edifici (aïllat, tal i com queda definit en la volumetria del Pla) del 
tanatori haurà de definir, tant per la llicència d'obres com per la 
d'activitats, totes les instal·lacions que albergarà i en funció de les 
mateixes haurà de complir els estàndards  en matèria d'aparcaments, 
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regulats urbanísticament (PGM-76) i en la normativa sectorial d'aplicació 
(D. 209/1999). Per altra part, les instal·lacions d'un  tanatori,  tal i com 
estan definides a l'article 31 del D.209/1999, són una instal·lació innòcua 
(art. 85 de l'Ordenança reguladora de la intervenció integral de 
l'Administració municipal en les activitats i instal·lacions) i per 
desenvolupar la seva activitat estan subjectes al règim de llicència 
d'obertura d'establiments que regula el ROAS ( article 75, apartats 2 i 4).” 

 
 Vist l’escrit de data 15 de febrer de 2001, amb Registre General 
d’Entrada número 5.241, presentat pel Sr. Antonio Zapata i López, mitjançant 
el qual aporta ampliació del punt 8 de la Memòria (“JUSTIFICACIÓ”) de 
l’esmentat Pla. 
 
 Vist així mateix que, havent-se donat trasllat de les al·legacions 
presentades pel Gremi d’Empresaris dels Serveis Funeraris de Catalunya 
(G.E.S.F.C.) a  l’empresa Servicios Especiales, Sociedad Anónima, aquesta, 
mitjançant el seu representant, Sr. Saturnino Guzmán Hermida, ha presentat 
escrit d’al·legacions en data 19 de febrer d’enguany i amb Registre General 
d’Entrada número 5.441, mitjançant el qual defensa la viabilitat legal del Pla 
Especial de referència. 
 
 Vist l’informe emès per la Secretaria General emès en relació a 
l’escrit d’al·legacions presentat per Servicios Especiales, Sociedad Anónima, en 
data 22 de febrer de 2001, el qual conclou que s’afirma i ratifica en el 
contingut de l’informe emès en data 26 de gener d’enguany. 
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, de data  22 de febrer de 2001, 
obrant a l’expedient. 
  
 Atès l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, relatius 
als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
  
 Primer.- Desestimar l’al·legació formulada pel senyor Justo Luis 
Martín Aguilar en nom i representació del Gremi d’Empresaris de Serveis 
Funeraris de Catalunya (G.E.S.F.C.) 
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 Segon.- Incorporar a la Memòria del Pla Especial d’assignació 
d’usos del solar situat a l’Avinguda dels Alps, “Sector Millàs”, la nova redacció 
del seu punt 8, en els termes proposats per l’empresa promotora Servicios 
Especiales, Societat Anònima, i presentat pel senyor Antonio Zapata i López  
en data 15 de febrer de 2001. 
 
     Tercer.- Aprovar provisionalment el  Pla Especial d’assignació 
d’usos del solar situat a l’avinguda Alps “Sector Millas” de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’arquitecte Antonio Zapata López, per iniciativa 
privada a instància de Servicios Especiales, Societat Anònima. 
 
 Quart.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Cinquè.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d‘Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que l’acord fa referència a 
l’assignació d’usos a la parcel·la de manera que permeti col·locar un tanatori. 
 
 S’ha presentat només una al·legació, en la qual no posa en entredit 
el tema urbanístic que estem aprovant en aquests moments, sinó que parla de 
la capacitat de l’empresa que ha comprat el solar per poder exercir l’activitat 
del tanatori. S’han emès dos informes municipals que diuen que aquest no és 
el moment per plantejar això, sinó que serà, en tot cas, més endavant, i, per 
tant, ho portem a aprovació provisional. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP,  per manifestar que quan va votar 
inicialment aquesta proposta, ho va fer convençuda de què hi havia alguna 
cosa que no m’agradava, perquè tenia unes característiques que jo coneixia 
massa, però em va portar a votar que sí, el fet que les famílies de la colònia 
Rosés sortirien beneficiades amb aquesta requalificació. 
 
 D’aquesta venda feta per EMDUCSA, afegeix, ara hem vist que hi ha 
moltes reclamacions.  
 
 La Sra. Espinosa continua manifestant que el Sr. Martínez diu que 
hi ha una reclamació però crec que hi ha també reclamacions de les 
associacions de veïns. Hi ha molta gent en contra i he tingut la percepció de 
què no està tot amb la claredat que a mi m’agradaria que estigués una venda 
que ha fet l’empresa EMDUCSA a una entitat privada, i tampoc tinc massa 
clar que la Llei aprovi a allò que es destinarà aquesta parcel·la. 
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 Per això m’agradaria que se’m contestés a unes preguntes, -si bé 
entendria que sinó es pot fer aquí que se’m passes per escrit-. 
 
 La primera és si els consta, si estan assabentats, que el Sr. Antonio 
Naranjo és, o ha estat, empleat o agent independent de la companyia 
d’assegurances “Ocaso”. 
 
 També si en les negociacions per a la venda de l’immoble on es 
pretén ubicar el tanatori va intervenir l’esmentat Sr. Antonio Naranjo, o si hi 
ha alguna persona d’aquesta companyia que va proposar a l’Ajuntament 
aquesta venda. 
 
 Si el Grup Municipal Socialista o  el Grup de Govern, coneix -i 
suposo que sí el coneix-, l’article 5.1b de la Llei d’Ordenació i Supervisió 
d’Assegurances, Llei 30/1995 i l’article 21 del Decret 209/99 de 27 de juliol, 
del Departament de Governació de la Generalitat, que prohibeixen de  forma 
expressa que les empreses d’assegurances privades prestin serveis funeraris. 
 
 I, si al Grup de Govern li consta de forma expressa, com a 
conseqüència de l’escrit d’al·legacions presentades pel Gremi d’Empresaris de 
Serveis Funeraris de Catalunya, amb data de registre d’entrada de 4 de gener 
de 2001, i de la documentació que s’acompanya al mateix, que Serveis 
Especials, S.A. és una empresa l’accionista de la qual és la Companyia 
d’Assegurances Ocaso, S.A. que pertany al grup d’empreses de l’esmentada 
companyia conforme consta en les pròpies comptes anuals presentades junt 
amb l’esmentat escrit. 
 
 I, si el Grup de Govern coneix l’escrit presentat en aquest 
Ajuntament el dia 2 de gener de 2001, a l’atenció del Sr. Alcalde, per la 
Federació d’Associacions de Veïns en el qual protesten per aquest fet, a l’igual 
que la Federació de Tanatoris de Catalunya. 
 
 Haig de dir, continua manifestant la senyora Espinosa, que en base 
a aquestes preguntes, el meu vot serà en contra d’aquesta requalificació de 
terreny. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar en primer lloc que donat que ja porta temps, aniria bé que sabés 
utilitzar la terminologia més correcta. Aquí i ara no s’està requalificant res, 
sinó que s’està assignant un ús a un terreny que és equipament, la qual cosa 
és molt diferent. 
 
 És terreny que va vendre l’empresa municipal com a equipaments, i 
que ho va vendre amb el corresponent anunci públic, i pel qual es van 
interessar diverses empreses i se li ha venut a l’empresa que s’ha presentat a 
la licitació  i que ha pagat una bona quantitat de diners. 
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 Aqueixes qüestions que vostè planteja de si coneixem el que diu la 
Llei, és just allò que diu el que presenta les al·legacions, i jo li diria també que 
es llegeixi els informes dels Serveis Jurídics de l’Ajuntament, que també diuen 
altres coses. 
 
 Podem optar per fer cas a allò que diu l’al·legant, un gremi que està 
molt obstinat en mantenir una posició -que segurament tenen les seves raons, 
és molt lícit això dels monopolis i jo entenc que hi hagi gent que els defensi-, 
però no és pas la nostra funció defensar els monopolis. En tot cas, els que sí 
que creiem en el lliure mercat, no ens importa que funcioni el lliure mercat.  
 
 Coneixem el que vostè ha dit perquè és el que ha dit també 
l’al·legant en el seu escrit, i allò que sí que li diria és que llegeixi també –i està 
a la seva disposició, per suposat- l’informe jurídic de l’Ajuntament, que a mi 
em mereix més credibilitat –com vostè comprendrà-. 
 
 D’altra banda, les professions dels regidors, i si treballen aquí o 
allà, a mi no m’interessen, quan, a més, no són ni del meu Grup, ni de l’Equip 
de Govern. Suposo que vostè està més ben informada per raons més que 
òbvies. Per tant, cap regidor ni del govern ni de l’oposició han mitjançat en 
aquesta qüestió. Ha aparegut un anunci públic en un mitjà de comunicació 
d’àmplia difusió, i, per tant, ha tingut accés tothom que ho hagi volgut fer, i 
ningú ha utilitzat cap intermediari, -no em consta- ni del Govern ni de 
l’oposició. Em sembla que és molt lícit canviar de posició, però també és lícit 
argumentar-lo amb quelcom més solidesa.  
 
 Respecte a què és l’única reclamació que ha hagut, per a les 
reclamacions com a tals, hi ha uns terminis i una manera de fer-les. Per tant, 
manifestacions d’un o altre tipus, pot haver-hi gent que les hagi fet, en el bar, 
o a través de fulls o com sigui, alguns també motivats, segurament, per 
relacions que poden tenir amb aquest “negoci”, que no deixa de ser un negoci, 
un poc macabre, però negoci al cap i a la fi.  
          
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández.   
 
 
 
 
 9.- Rectificar d’ofici la valoració de les finques núms. 6, 7 i 8 
del projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta del subsector 
Ribera Serrallo.  
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord Plenari de data 25 de gener d’enguany mitjançant el 
qual s’aprovaven les correccions d'errors materials que afecten a la Memòria 
de l'expedient de Pla especial d'assignació d'usos   subsector  Ribera-Serrallo i 
el plànol número 8 ("Delimitació del polígon d'expropiació"). 
 
 Vist  l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 14 de febrer de 2001, 
obrant a l’expedient i posant de manifest que: “ En data 22 de març de 2000, 
la Comissió d’Urbanisme de Barcelona aprovà definitivament el Pla Especial 
d’Assignació d’Usos del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, i 
procedí a la seva publicació, a l’efecte de la seva executivitat immediata, en el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en data 20 d’abril de 2000. 
 
 En data 27 d’abril de 2000 el Ple de la Corporació aprovà 
inicialment el projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins del polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo publicant-se en el Butlletí Oficial de la Província  de 
Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en el Periòdic de 
Catalunya, en data 12 de maig de 2000. 
 
 En data 26 d’octubre de 2000, el Ple de l’Ajuntament informà les 
al·legacions durant el període d’exposició pública de l’esmentat projecte 
d’expropiació i acordar l’elevació del mateix a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona per a la seva resolució, la qual en sessió de 15 de novembre de 
2000, acordà l’aprovació del referit projecte d’expropiació. 
 
 Amb posterioritat s’ha detectat un error material en el Pla Especial 
d’assignació d’usos, concretament en l’Estudi Econòmic Financer (pàgina 12 
del document aprovat definitivament) referit a la relació de finques a 
expropiar, ja que no coincideix exactament amb les finques incloses  en el 
Polígon d’expropiació grafiat en el plànol número 8 (“Delimitació del Polígon 
d’expropiació). 
 
 Aquesta errada ha estat rectificada d’ofici mitjançant  acord plenari 
de data 25 de gener de 2001, incloent en el Polígon d’expropiacions la totalitat 
de la finca número 8 (890 m2.) i les parts de les finques número 6 (995 m2.) i 
7 (737 m2.), lliures d’edificació, propietat del senyor Matias Polo Palau. 
 
 De la mateixa  manera, s’ha detectat que els fulls de valoració de les 
parts de les finques números 6 i 7, lliures d’edificació, no s’han inclòs en el 
projecte d’expropiació per omissió tot i que en el moment de materialitzar 
l’esmentat projecte, els referits fulls estaven formulats d’acord amb la relació 
de titulars afectats que figura en el projecte d’expropiació. 
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 Pel que fa a la finca número 8, la superfície assignada a la mateixa 
en el projecte d’expropiació no coincideix amb la que figura al Pla Especial de 
referència.” 
 
 Vist l’article 105.2 de la Llei 4/1999, modificació de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, en el qual s’estableix que, les 
Administracions públiques, podran,  rectificar, en qualsevol moment, d’ofici o 
a instància dels interessats els errors materials, de fet o aritmètics existents 
en els seus actes. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici l’omissió en el projecte d’expropiació pel 
sistema de taxació conjunta de les finques compreses dins del polígon 2 del 
Pla Especial d’Assignació d’Usos del subsector Ribera-Serrallo, dels fulls 
valoració de les parts de les finques números 6 i 7, lliures d’edificació, i la 
superfície assignada a la finca número 8, i per tant el full de valoració de la 
mateixa, a la qual li correspon 890 metres quadrats, d’acord amb el Pla 
Especial d’Assignació d’Usos del subsector  Ribera-Serrallo. 
 
 Segon.- Notificar aquests acords al propietari de les dites finques, 
senyor Matias Polo Palou, per a què en un termini d’un mes pugui formular 
les observacions i reclamacions  referents a la valoració dels seus drets. 
 
 Tercer.- Remetre les modificacions abans esmentades a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, pel seu coneixement i efectes.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d‘Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que amb aquest acord es 
rectifica un error que es va donar quan es van valorar  les finques. Aquesta 
finca que tenia ja un ús esportiu, que és el Club Delfós, allà s’obre el carrer, i, 
per tant, s’ha d’expropiar on està la pista poliesportiva que tenen descoberta, i 
s’aprofita això per incloure les dues finques del darrera que s’havien descurat 
quan es va fer la valoració inicial. 
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 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, independentment 
que entenc que per a aquesta empresa és un pal tremend, si l’alternativa és 
simplement valorar i pagar o hi ha algun lloc a on puguin seguir 
desenvolupant la funció que fins ara han anat fent. 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor 
Antonio Martínez Flor, per manifestar que l’edifici on està el gimnàs no 
s’expropia, l’únic que s’expropia és la pista perquè és just on ha d’acabar el 
carrer, i el tema de l’aparcament. Quan es faci la instal·lació hi haurà un 
aparcament comunitari per a les instal·lacions esportives, i l’únic que se li treu 
és el tros de pista que, a més, és un tros en el qual teníem un litigi perquè 
aquella pista es va fer sense llicència i mai es va poder legalitzar. El que passa 
és que com es van començar els tràmits per a fer el Pla Especial, tampoc es va 
actuar fins a veure que passava amb el Pla Especial. És a dir, allò que té 
llicència s’ha respectat, que és la zona construïda. 
 
 Pren de nou la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per preguntar si el preu és el mateix per 
a tots o si existeix alguna diferència en la valoració. Contesta el Sr. Martínez 
que hi ha diferència en la valoració perquè en alguns lloc es valoraran arbres i 
en altres construccions. O sigui, el preu del metre quadrat de terreny és el 
mateix, però, evidentment, la valoració del que hi ha al damunt canvia. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup seguirà amb la mateixa tendència que ha anat mantenint en aquest 
Pla i s’abstindran.  
 

  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb les abstencions de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, del Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 10.- Continuar el desenvolupament i l’aplicació del Pla de 
Biblioteques de Cornellà durant l’any 2001. 
 
 



 37

 DICTAMEN 
 
 
 “L’any 1997, l’Ajuntament de Cornellà va iniciar un procés dirigit a 
impulsar i promoure els serveis de biblioteca pública i la creació de noves 
sales de lectura a la nostre ciutat. 
 
 Les dificultats històriques que manaven de l’absència a Catalunya 
d’un marc legislatiu clar, van ser superades l’any 1993 amb l’aprovació de la 
Llei del Sistema Bibliotecari de Catalunya. El consens assolit en l’esperit de la 
Llei i en el seu posterior desenvolupament, va fer possible que a principis de 
l’any 1999, la Generalitat iniciés el procés de traspàs de les biblioteques de la 
província de Barcelona a la Diputació, iniciant així un nou model que en 
darrer terme afavoreix la voluntat dels municipis d’ajustar plenament els 
serveis d’aquests centres culturals a la demanda dels usuaris. Amb tot, encara 
avui està pendent de definir el Mapa de lectura pública de Catalunya, que ha 
de ser l’instrument que ha de permetre definitivament establir els criteris i 
regular les inversions de les administracions públiques en aquest àmbit. 
 
 Aquesta situació però, no va aturar el procés de modernització i 
actualització dels equipaments bibliotecaris a la nostra ciutat. La posada en 
marxa l’any 1996 de la nova Biblioteca Central al Centre Cultural Joan 
García-Nieto, i el tancament de les dos sales de lectura que la Caixa d’Estalvis 
de Catalunya i la Caixa de Pensions de Barcelona tenien a la nostra ciutat, va 
portar a l’Ajuntament, l’any 1998, a desenvolupar un Pla de Biblioteques 
orientat a dotar els centres educatius públics de la ciutat, de les 
infrastructures i fons bibliogràfics necessaris per organitzar les biblioteques 
dels centres escolars. També, en una segona etapa, es volia facilitar l’accés del 
conjunt de ciutadanes i ciutadans de Cornellà als seus recursos i serveis 
culturals. El Pla va considerar com a punt de partida la necessitat 
d’interrelacionar les biblioteques existents, Joan García-Nieto i Salvat 
Papasseit, per la qual cosa l’Ajuntament de la ciutat ha fet en els dos darrers 
anys, un gran esforç per dotar de personal  la Biblioteca Central, augmentant 
en dues persones el  número del personal auxiliar. 
 
 Aquest Pla té com a principals objectius: 
 
 1.- Facilitat l’existència d’espais de lectura pública a tots els barris. 
  

2.- Potenciar la integració dels espais de lectura pública i dels 
equipaments bibliotecaris en les polítiques culturals i 
educatives de la ciutat. 

 
3.- Renovació i adaptació dels espais de lectura i dels fons 

bibliogràfics dels centres educatius a les noves necessitats 
formatives. 
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4.- Col·laborar amb els centres educatius de la ciutat i AMPAS per 
tal d’ajustar les ofertes municipals a les necessitats de cada un 
dels centres. 

 
5.- Dotar els espais de lectura amb recursos informàtics i connexió 

a la xarxa Internet. 
 

6.- Creació d’una xarxa informàtica digital per tal d’optimitzar el 
fons bibliogràfic de cada centre. 

   
   El Pla es va iniciar el curs 1998-1999 i l’any següent es va 
continuar amb l’obertura d’aules d’estudi al centre cultural García-Nieto. 
 
          El Pla de Biblioteques preveu inversions en condicionament 
d’espais, compra de mobiliari i ampliació de fons bibliogràfic i documental, 
adquisició de material informàtic i despeses de gestió del propi Pla per un 
import de 23.874.875 ptes. 
 
 Atès la situació actual de desenvolupament del Pla de Biblioteques 
de Cornellà, el President de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’aprovació del següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Continuar el desenvolupament i l’aplicació del Pla de 
Biblioteques de Cornellà durant l’any 2001. 
 
 Segon.- Mantenir el Pla d’obertura d’aules d’estudis per facilitat 
l’existència d’espais adequats de treball per als estudiant de la ciutat. 
 
 Tercer.- Demanar a la Diputació de Barcelona la continuïtat de seu 
suport i col·laboració en la gestió de la Biblioteca Central de Cornellà, així 
com, en la mesura en què la seva dotació pressupostaria ho permeti, 
augmentar la dotació de personal bibliotecari en aquesta biblioteca, atesa les 
urgents necessitats actuals. 
 
 Quart.- Reclamar a la Generalitat de Catalunya la redacció i 
l’aprovació del Mapa de Lectura Pública de Catalunya, segons obliga la Llei del 
Biblioteques de Catalunya, aprovada el mes de març de 1993. 
 
 Cinquè.- Reclamar a la Generalitat de Catalunya la redacció i 
aprovació del Reglament sobre organització, funcionament i finançament de 
les biblioteques dels centres d’ensenyament no universitari, tal i com preveu la 
Llei de Març del 1993.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
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dictamen, manifestant que és un tema del qual en la Comissió Informativa es 
va parlar àmpliament i del que estem, a grans trets, d’acord. Allò que inspira 
aquesta proposta són dues coses molt bàsiques. Una és explicitar una mica el 
suport de tots, en la necessitat de potenciar i promoure el sistema bibliotecari 
a Cornellà, i la lectura pública. I, una segona qüestió és reclamar de les 
administracions competents, la Diputació, -que ja ho està fent, en gran 
mesura-, la continuïtat del suport i de la Generalitat que desenvolupi 
finalment el que regulava la Llei de l’any 93 del sistema bibliotecari de 
Catalunya, i que és el Mapa de Lectura Pública a Catalunya, ja que és qui ha 
d’articular les inversions de les administracions públiques en aquesta matèria. 
 
 Pel que respecta  a Cornellà, el que es demana des del Govern i del 
conjunt de Grups, és continuar les polítiques que estem fent de suport i 
d’ampliació de serveis de lectura pública a Cornellà, i, en la mesura de les 
possibilitats econòmiques de l’Ajuntament i de les administracions que ens 
ajuden, incrementar horaris i serveis. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que a la Comissió Informativa, -tal 
com diu el Sr. Badenes,- va sortir un petit matís, ja que pel que feia a la 
Diputació, el text parla de demanar, i, pel que fa a la Generalitat, parla de 
reclamar. Ja vam comentar-ho i, de fet, no té més importància. 
 
 Allò que és cert és que s’ha fet un pas endavant pel que fa a les 
biblioteques aquí a Cornellà, però, en tot cas, crec que és bo recordar que un 
dels objectius era –i ja ho ha esmentat el Sr. Badenes- aconseguir que, llevat 
del dissabte a la tarda, tots els matins i totes les tardes estigués oberta la 
biblioteca central, cosa que ara, en aquests moments, no passa. De manera 
que, quan es parla de demanar a la Diputació, concretament la Diputació ha 
d’oferir un bibliotecari. Sembla ser que està al caure, però, en tot cas, 
recordem-nos-ho que no es podrà fer fins que no arribi cap bibliotecari. Però, a 
més a més, hi ha el problema subsegüent que és: l’aportació d’un  bibliotecari  
per part de la Diputació no necessàriament ha de significar aconseguir obrir 
tots els matins si, a més, l’Ajuntament no fa un altre esforç, dels molts que ha 
fet, de posar-hi un auxiliar, perquè és la condició que posa la Diputació. Si 
més no, quan vam estar treballant amb aquella Moció, i amb les entrevistes 
que vam tenir amb la gent de la Diputació és a dir, que cal el desplegament de 
la feina. És a dir, la feina d’atenció al públic és una feina més de les que fan 
els bibliotecaris però també hi ha una feina de documentació, d’arxiu, etc. 
 
 Per tant, incloure un bibliotecari més no vol dir necessàriament 
tenir més hores la biblioteca oberta, de manera que esperem que la Diputació 
executi l’oferta o el lliurament d’un bibliotecari, (perquè, de fet, en els 
pressupostos d’enguany, crec que no està contemplat), però, vaig 
desencaminat si dic que el lliurament d’un bibliotecari per part de la 
Diputació, necessàriament implica l’auxiliar?.  
 
 Acte seguit pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, per 
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contestar al Sr. Tardà, manifestant que el que ha volgut és no allargar una 
cosa que ja hem debatut suficient, però bé, no necessàriament que la 
Diputació posi un bibliotecari ens implica a nosaltres posar un auxiliar. Ara, si 
a la nostra biblioteca no fem això quedarà molt mancada, perquè tu saps bé 
que la nostra biblioteca té quatre punts d’atenció al públic, i això és una 
servitud. És una cosa molt bona pels usuaris, però per a l’administració de la 
biblioteca és un gran “handicap”, perquè, a més d’estar una persona, limita 
una miqueta les feines de catalogació internes, les quals tu coneixes molt bé. 
 
 Per al bon funcionament de la Biblioteca sí que necessitaríem un 
nou auxiliar, perquè, a més, un bibliotecari nou significarà un increment de 
tot un seguit de tasques i si no el tenim seria un gran problema. 
 
 No he dit algunes coses, continua manifestant el Sr. Badenes, 
perquè crec que les hem anat parlant aquests dies, però tu saps que des de 
l’any 96 que es va obrir la Biblioteca central de Cornellà, fins al 2001, 
l’Ajuntament ha fet un esforç brutal- el Sr. Tardà ho ha reconegut i li agraeixo-
, i el continuarà fent, no només en personal sinó en dotació d’inversions, en 
llibres, en mobiliari. El Pla de Biblioteca a les escoles ha significat, en el seu 
conjunt, una inversió a prop de 24 milions de pessetes, i això ho volem 
continuar fent. És una vocació d’aquest govern, i ho farem.      
 
 Ara, és veritat que no podrem fer tot el que voldríem. Si aconseguim 
el nou bibliotecari de la Diputació, que vindrà, i vindrà aviat, i nosaltres 
intentarem fer un esforç el pròxim any. En aquests moments només et vull dir 
que ho intentarem. S’han de quadrar molts números perquè són molts 
departaments que necessiten moltes coses, però espero que podrem fer-ho, 
sense poder-t’ho assegurar en aquest moment. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que segurament el matís entre “demanar” i “reclamar”, és 
perquè hi ha alguns que ja hi contribueixen mentre que altres, de moment, no 
han posat més que unes lleis excel·lents que surten al BOP, però cap mena de 
recursos  i això és la raó.   
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Tinent d’Alcalde, senyor 
Antonio Martínez Flor. 
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció de tots els Grups Municipals, referida a analitzar i 
prendre les mesures pertinents pròpies d’aquest Ajuntament que tinguin 
relació amb els efectes causats per la malaltia d’encefalopatia 
espongiforme bovina. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que la gran preocupació pública per la malaltia EEB està 
afectant seriosament, amb una reducció considerable del nivell de vendes, al 
comerç minorista dedicat a la venda de carn de vedella. 
 
 Atès que conseqüentment es presenten problemes afegits al citat 
comerç minorista com reducció del personal contractat i dificultats 
econòmiques per fer front al compliment d’obligacions fiscals i de cotització a 
la Seguretat Social. 
 
 Atès que totes les Administracions tenen competència en aquest 
àmbit. 
 
 Atès que es considera adient que l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat actuï per tal de pal·liar aquesta situació i a la vegada faci arribar al 
Govern de la Generalitat així com al Govern Central les inquietuds i propostes 
concretes. 
 
 Per tot això, els Grups Municipals proposen al Ple Municipal 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Encarregar a la regiduria de comerç que estudiï, d’acord 
amb els comerços afectats, aquelles mesures que puguin pal·liar les 
conseqüències negatives que ocasioni la malaltia “d’encefalopatia 
espongiforme bovina (EEB)”. 
 
 Segon.- Sol·licitar  a la Generalitat de Catalunya, dins de les seves 
competències, que prengui les mesures adients per tal de compensar els 
perjudicis ocasionats arrel d’aquesta malaltia bovina que el sector càrnic del 
comerç minorista està patint. 
 
 Tercer.- Demanar al Govern Central que dins l’adopció de mesures 
estatals i europees que estiguin relacionades amb la compensació econòmica 
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als empresaris afectats (via exempció d’impostos o subvencions a fons perdut), 
es tingui en compte el comerç minorista com a un sector afectat més. 
 
 Quart.-  Donar trasllat de la present moció a la Conselleria 
d’Indústria, Comerç i Turisme, a la Conselleria d’Agricultura de la Generalitat 
de Catalunya i al Ministre d’Agricultura del Govern Central.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquesta és una Moció presentada a iniciativa de 
Convergència i Unió, i que, després,  ha estat subscrita per tots els Grups 
polítics. 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que en 
principi, la va presentar el seu Grup, però en la Junta de Portaveus, les 
explicacions que ens va donar el Portaveu del Grup Socialista, en relació a 
què, des del Govern s’estava treballant per mirar de pal·liar l’efecte que al 
comerç minorista de la ciutat representava la malaltia, vam decidir que fos 
una Moció de tots els Grups, modificant alguns punts perquè poguessin ser 
acceptats per tots. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, indubtablement, 
som signants de la Moció però, a vegades, quan estàs analitzant no caus en 
tots els elements que podies. Estic d’acord en tots quatre punts, però potser hi 
hagués estat bé també tenir en compte als consumidors, i també incloure un 
punt que s’exigís el màxim en el tema del control en el que no sé si està 
garantit a tots els nivells, donat que s’han dit coses com que, a Catalunya, no 
es fan totes les revisions que es fan en altres llocs.  
 
 Independentment d’això que estic proposant, la Moció és de tothom 
i nosaltres l’aprovarem, però sí que crec que seria bo redactar un punt en el 
que estigués d’acord tothom que tingués en compte aquesta vessant. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
està d’acord amb aquesta Moció que s’ha presentat amb totes les esmenes, 
però m’agradaria dir que hauríem de prendre la costum de què, abans de 
presentar una Moció a l’Ajuntament, posar-nos d’acord, o estar coordinats 
amb els nostres Grups en el Parlament. 
 
 Haig de dir que en el Parlament, ahir, es va aprovar una Moció 
votada per PSC, CiU, i PP, que ens ve a dir, més o menys, tot el que tenim 
aquí. És la Generalitat la que s’encarregarà de fer-ho, i que aquesta Moció 
vingui de Convergència i s’hagi aprovat ahir, precisament en el Parlament, a 
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on es prendran les mesures pertinents, sembla una mica de riure que 
nosaltres els diguem ara el que han de fer una altra vegada. 
 
 M’agradaria també subratllar que en el text primer que el Sr. Artís 
va presentar, evidentment, hi ha una clara idea de “barrer para casa y de 
hechar todo al gobierno”, i voldria dir al Sr. Artís que la competència de tot 
allò què és agricultura i sanitat la té la Generalitat, i abans de demanar coses 
al Govern, allò que s’ha de començar és a demanar coses a la Generalitat. 
 
 En un acord del Consell de Ministres de l’1 de desembre de 2000, i 
posteriorment el 22 de desembre del mateix any, s’han establert criteris per al 
finançament d’un Pla de coordinació i actuació entre l’Administració General 
de l’Estat i les Comunitats Autònomes. Aleshores, em sembla que s’ha dit 
moltes vegades aquí, que si tenim gent en els Parlaments –de cada partit- i 
que saben millor el que defensen que nosaltres, em sembla que és un treball 
una mica perdut el que nosaltres estiguem debatent coses que per altra 
banda, s’anticipen i aproven abans que nosaltres. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que creu que el Grup de 
Convergència ha fet un esforç per a consensuar i considera que aquestes coses 
s’han de tenir presents, perquè un fa l’esforç per a consensuar i després et 
donen un repàs. En tot cas, assenyala anant a la Moció que tenim aquí, 
informar-vos que ja vam tenir una trobada amb les parts afectades a nivell de 
Cornellà. Els hi vàrem fer diverses ofertes del que es podia fer amb els 
recursos econòmics que l’Ajuntament recapta, i ells en aquests moments estan 
reflexionant sobre quina és la millor opció, perquè allò que feia referència, tant 
a la celeritat per a ampliar el tema de la venda a altres productes, com d’altres 
apartats que es referien als temes de traspassos, ja estan recollits en el punt 
del Reglament que hem aprovat definitivament, i encara que no hagués estar 
recollit, jo ja vaig explicar l’altra dia que, de forma verbal, hi havia una certa 
autorització. 
 
 Nosaltres estem d’acord amb el conjunt de la Moció perquè, 
fonamentalment, a allò que fa referència és a la ciutat, i en quant a allò que 
s’aplica des de fora, que es beneficiï al sector minorista que és el que està 
afectat en aquest moment, -deixant de banda als consumidors, òbviament, 
que això és un univers- amb totes les mesures que ha adoptat la Generalitat i  
el Govern Central, ja que ambdues administracions tenen competència en 
això.  
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que això no vol dir que tothom estigui d’acord. Aquí sí, però fora 
no. Ho dic, també, perquè hi ha comerciants que diuen. “Quan els hi anava bé 
a aquests, no els pujàveu els impostos. Ho dic perquè se sàpiga que “nunca 
llueve a gusto de todo el mundo”. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 2.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, referida a la 
Llei d’Estrangeria i a la situació que pateixen els estrangers residents a 
Cornellà que no gaudeixen de permís de residència. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Motivació de la Moció: 
 
 Atès que la negació del dret d’associació, de sindicació i de vaga als 
estrangers sense permís de residència viola el Pacte Internacional dels Drets 
Econòmics, Socials i Culturals de la ONU i els convenis 87 i 98 de 
l'Organització Internacional del Treball, subscrits per l’Estat Espanyol, que 
garantirien la llibertat sindical i la protecció del dret a sindicar-se, 
 
 Atès que la negació del dret de reunió i manifestació viola la 
Declaració Universal dels Drets Humans (article 20) i el Pacte Internacional 
dels Drets Civils i Polítics, incorporats en la Constitució de l'Estat Espanyol en 
el seu article 96, 
 
 Atès que la nova llei, a més, elimina el dispositiu de garanties 
jurídiques (tutela judicial efectiva, recurs contra els actes administratius i 
assistència jurídica gratuïta),  
 
 És per tot això que els grups municipals d´ERC i d’EUiA proposen al 
Ple de l’Ajuntament prendre els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Demanar als Grup Parlamentaris representats en el 
Parlament de Catalunya que instin el govern de Catalunya a presentar davant 
del Tribunal Constitucional un recurs  d’inconstitucionalitat de la Llei 
d’Estrangeria. 
 
 Segon.- Demanar a totes les  entitats esportives, culturals, 
Associacions de Veïns, ONGs, sindicats i organitzacions polítiques de la nostra 
vila que estimulin a qualsevol persona que pugui estar afectada per l‘aplicació 
d’aquesta llei que considerem injusta a ser membre de les seves respectives 
entitats o organitzacions. 
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 Tercer.- Demanar a totes les ONGs, sindicats, i organitzacions 
polítiques de Cornellà que facilitin assessorament jurídic i sindical a qualsevol 
persona independentment del seu origen, condició i la seva situació respecte a 
la llei d’estrangeria.  
 
 Quart.- Respecte a la situació  dels immigrants tancats a l’Església 
del  Pilar  de la nostra ciutat, i en cas que la solidaritat del  veïnat no fos 
suficient,  l’Ajuntament continuarà facilitant l’ajut necessari per tal de garantir 
el manteniment de les condicions d’higiene i salubritat adients, així com el 
subministrament de productes alimentaris si arribés a caldre.  
 
 Cinquè.- Refermar el compromís de continuar empadronant  totes 
les persones que presenten un lloc de residència a la ciutat, independentment 
de la seva situació legal respecte a la Llei d’Estrangeria. 
 
 Sisè.- L’Ajuntament  de Cornellà  quan convoqui reunions o 
manifestacions ciutadanes, inclourà els col·lectius afectats per la llei 
d’estrangeria. 
 
 Setè.- L’alcalde de Cornellà, com a Cap de la Junta de seguretat 
local, donarà instruccions a la policia local i als cossos de seguretat que 
actuen a la ciutat perquè vetllin pel dret de reunió i de manifestació de les 
persones i col·lectius afectats per la llei d’estrangeria. 
 
 Vuitè.- Donar trasllat dels presents acords a la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris presents en el Parlament de Catalunya, al 
Consell Comarcal, a les Federacions de Municipis, al Ministeri de l’Interior de 
l’Estat, als sindicats, a la premsa i a les entitats i associacions de la ciutat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que han 
presentat aquesta Moció perquè, efectivament, estem preocupats per un 
problema que estem segurs que no acabarà, ni molt menys, amb aquesta 
situació actual, sinó que anirà més enllà, perquè això és conseqüència d’una 
situació global al món, i que els països hauran i haurem d’acceptar –perquè 
també tenim bastant part de culpa del que passa als països pobres- carregar 
amb aquesta situació. 
 
 A més a més, perquè aquí hi ha una sèrie d’elements que 
considerem que són de drets humans,  i hi ha un element fonamental, -
independentment de tot el que plantegem aquí-, que és el recurs contra la Llei 
d’Estrangeria perquè considerem que és inconstitucional, atès que retalla una 
sèrie de drets, com és el dret d’organització, el dret d’assistència, a un treball, 
de sindicació, i, per tant demanem amb aquesta Moció els punts que 
s’indiquen.  
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 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que quan els companys d’ERC 
i d’EUiA van presentar a la Junta de Portaveus aquesta Moció, jo els hi vaig 
dir que  considerava que havien d’intentar assegurar que fos una Moció 
àmpliament reforçada per la majoria de l’Equip de Govern, i per la majoria 
dels partits que formem el Consistori i que, per tant, pensava que havien 
algunes coses que ja venen per Llei, que no eren realment pròpies d’aquest 
Municipi, i que voldria fer algunes esmenes, i les voldria comentar.  
 
 Estaria d’acord fins al tercer paràgraf, i en aquest apartat proposo 
que es digui: 
 
 - “Demanar a totes les ONGs, sindicats i organitzacions polítiques 
de Cornellà que continuïn facilitant l’assessorament jurídic...”, perquè, en 
aquest moment, els sindicats, les organitzacions polítiques ja tenen 
departaments i hi ha persones que es dediquen, o bé des del CITE o AMIC que 
fan aquesta labor, per tant, que continuïn facilitant aquest assessorament 
jurídic i sindical a qualsevol persona independentment, etc, etc. 
 
 Crec que l’apartat quart està prou concretat a la Ciutat de Cornellà, 
i em sembla que s’ajusta bastant a la declaració que acabem de donar a la 
població. Penso que està força adequat a la situació en la que estem. 
 
 L’apartat cinquè i sisè, penso que s’haurien de suprimir. A l’apartat 
cinquè quan diu “refermar el compromís de continuar empadronant..”, 
respecte a això no s’ha de fer cap compromís ni refermar res, sinó que s’ha 
d’aplicar la Llei, i s’ha d’empadronar a totes les persones que poden 
empadronar-se. 
 
 Per altra banda, continua manifestant la Sra. Romero, pel que fa al 
punt sisè que diu: “l’Ajuntament de Cornellà quan convoqui reunions o 
manifestacions ciutadanes, inclourà els col·lectius afectats per la Llei 
d’Estrangeria”. Penso que aquest punt va en contra del segon quan diu que les 
entitats culturals, esportives, associacions de veïns, etc,  promouran que 
siguin membres seus, o que puguin associar-se persones immigrades de fora, 
és a dir, que siguin també obertes, receptives perquè aquestes persones 
puguin realment acomodar-se a una societat com la de Cornellà. Per tant, crec 
que aquests dos punts s’haurien de suprimir. 
 
 En últim lloc, l’última esmena seria en el apartat setè de la vostra 
proposta quan diu que: “L’Alcalde de Cornellà, com a Cap de la Junta de 
seguretat donarà instruccions a la Policia Local...”. Crec que en el cas dels 
cossos de seguretat, hauria de dir “recomanarà” o simplement “orientarà” o 
res, perquè els cossos de seguretat no depenen de l’Alcalde de Cornellà, per 
tant, en tot cas, “recomanarà” que actuïn i vetllin per la seguretat.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el nostre Grup estaria 
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a favor de la Moció, a excepció del primer punt, perquè creiem que presentar 
un recurs d’inconstitucionalitat, representaria allargar durant molts anys el 
procés, i creiem que és millor esgotar les possibilitats de què aquests punts -
que el Consell Consultiu de la Generalitat considera inconstitucionals-, mirar  
d’arribar a acords amb el Govern per poder tirar-los endavant. Si es treu 
aquest primer punt, votaríem a favor, però sinó ens abstindríem. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, a 
l’igual que l’altra Moció que s’ha presentat, torno a dir, que ahir es va aprovar 
un acord pels partits,  -no estic molt segura si fins i tot Esquerra Republicana 
i Esquerra Unida i Alternativa, ho han votat- però almenys pels tres partits 
majoritaris s’ha aprovat una Moció o quelcom estan treballant en aquest tema 
en el Parlament de Catalunya. 
 
 Haig de dir també que estic totalment d’acord amb el que exposen 
d’atenció a les persones, i em consta que l’Ajuntament de Cornellà ho està 
fent. De fet, hem signat tots els partits una declaració institucional, i estic 
segura que s’està fent tot el possible per aquestes persones, i només en això 
estaré d’acord. 
 
 No estaré d’acord amb què s’utilitzi la demagògia, quan es tracta de 
persones ni amb les necessitats de persones que venen de fora i que estan 
treballant, que venen aquí a treballar amb grans necessitats. No vaig a estar 
d’acord en què algunes persones -que sembla ser que no té altre públic al que 
dirigir-se- aprofitin això per a armar grans saraus en la ciutat. No estaré 
d’acord.  
 
 Crec que a on s’ha d’arribar a un acord, s’està fent i s’està fent tot el 
millor que es pot. L’únic que aconseguirem amb això és que se’ns exploti en 
les mans i que de, tant en tant, -com tenim en la premsa cada dia-, hi hagi 
declaracions que “se salen de tiesto”, per algunes persones, que segurament 
no és la seva intenció dir-ho, però que són declaracions clarament xenòfobes, i 
de gairebé tots els partits. Per tant, crec que això s’ha de prendre amb una 
certa racionalitat i plantejar-s’ho seriosament, pensar que això no són saraus i 
galeries pel públic, sinó que són persones i que hi ha un contingent d’ells –
com els equatorians- que estan fent les coses com s’han de fer. 
 
 També hi ha una altra cosa que vull dir i és que, si alguna persona 
creu que la Llei és inconstitucional, en una democràcia com estem, ho han de 
plantejar directament al Tribunal Constitucional i deixar de fer demagògia ni 
peticions a altres Grups. Es pot fer per un Grup només. També vull dir que hi 
ha un dictamen del Poder Judicial i un altre del Consell d’Estat, sobre aquesta 
Llei que ens diuen el contrari. M’agradaria que no es fes demagògia sobre un 
tema tan seriós, perquè en Cornellà hi ha molta gent que voldria fer 
manifestacions perquè no té habitatge, molta gent i molts pobres a Cornellà 
que jo no he vist mocions aquí presentades per aquesta gent, i també són gent 
necessitada. 
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 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que vol ser mesurat 
perquè allò que pretén l’esmena a la totalitat de la Moció que ha presentat el 
Grup Socialista és això. Jo diria que la voluntat de tots els Grups Municipals 
està clara i crec que l’actuació de tots els Grups Municipals no obeeix a cap 
actitud ni de demagògia, ni de saraus, ni de festes, sinó simplement, veure 
com abordem un tema que és complicat i complex i que, a més, des dels 
vímets que tenim per a teixir des de l’Administració Municipal, evidentment, 
tenim moltes dificultats per poder actuar. 
 
 En relació a la Moció presentada pels Grups d’ERC i d’EUiA, dir que 
hauria algunes coses que podríem compartir, però ja vàrem comentar al seu 
moment, en la Junta de Portaveus, que crèiem que teníem que seguir una 
mica la voluntat manifestada a tots els acords que ha anat aprovant aquest 
Ple, i, en aqueixa voluntat, és en la que està plantejada aquesta esmena.  
 
 És una esmena que intenta abordar el tema amb un compromís per 
part de totes les administracions i de dir que nosaltres estem convençuts que 
la defensa dels drets fonamentals s’ha de posar sobre la taula i són 
irrenunciables, però també és cert que davant un camí judicial -que mai 
sabem com pot acabar i quant temps pot durar-, és molt més raonable i molt 
més pràctic, obrir vies de diàleg i generar la cultura de l’acord i del pacte, per 
veure com es pot resoldre o enfocar un fenomen que crec que comença a 
escapar-se de les mans a qui té la màxima responsabilitat en aquest país 
sobre aquest tema. 
 
 Nosaltres, continua manifestant el Sr. Balmón, plantegem una 
síntesi en l’acord amb l’objecte de buscar camins en aqueixes vies de diàleg, 
camins que permet en aquests moment la legalitat vigent i per això, i en 
aqueix sentit, el punt primer diu: “que es possibiliti l’atorgament de permisos 
de residència temporal, quan concorrin raons humanitàries, circumstàncies 
excepcionals  o quan s’acrediti una situació d’arrelament al país”. Són 
conceptes bastant amplis, que poden permetre trobar una solució raonable a 
la situació en la qual avui en dia ens trobem.     
 
  Crec que tots compartim que en aquesta qüestió s’ha de posar una 
mica d’ordre, i que s’ha de xifrar quants recursos necessitem en aquests 
moments per a les persones que hagin de venir, a fi i efecte d’assolir una 
incorporació raonable en el mercat de treball del nostre país, i que tot això 
permeti tenir una presència regularitzada d’aquestes persones i que possibiliti 
també, que hi hagi una sèrie de programes per a  la seva integració social.  
 
 És en aquest sentit que plantegem un conjunt de mesures. 
Plantegem al Govern de l’Estat que obri aqueix camí de negociació, al Govern 
de la Generalitat que doni prioritat a les polítiques actives d’immigració, i que 
en l’Ajuntament es continuï aprofundint en les actuacions que fem en aquests 
moments, i proposem així mateix que busquem poc a poc, per a no donar lloc 
a la demagògia de ningú, el consens de totes les forces polítiques per oferir un 
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pacte de ciutat a tots els sectors socials i econòmics per tal que pugem seguir 
desenvolupant iniciatives d’integració social.  
 
 Aquesta és la voluntat d’aquesta Moció que intenta continuar la 
mateixa  línia de les anterior mocions que s’han anat aprovant en aquest Ple. 
Pretén abordar alguns temes, buscant camins més curts per a poc a poc, 
enforcar una solució més raonable al conflicte que ara s’està vivint. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, en primer lloc, volen 
“celebrar” el que ha fet l’Ajuntament com a institució com a institució, els 
Grups municipals, el Govern, respecte al que ha passat, i al que està passant 
a l’Església del Pilar. Crec que l’Ajuntament ha estat a l’altura de les 
circumstàncies -tampoc és sorprenent perquè és una trajectòria de compromís 
com a Ajuntament d’esquerres amb la gent més desvalguda-.  
  
 A més a més, crec que ha estat un exemple el fet que ens trobéssim 
ja l’endemà mateix, parléssim amb els Grups Municipals, tiréssim endavant El 
Full. Potser El Full vam tardar massa a fer-lo, però, en tot cas, tots vam 
renunciar perquè sortís un Full que pogués ser signat per tothom, i, em 
consta, -només per l’exemple familiar dels pares- que la gent se l’ha llegit i 
crec que ha estat molt bé, des del punt de vista didàctic, veure que apareixien 
tots els Grups Municipals. Fins aquí crec que hem estat a l’altura i que l’esforç 
de posar seny i de buscar la unanimitat d’acció, ja l’hem complert.  
 
 Nosaltres estem d’acord amb les esmenes que ha fet la Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V i votarem a favor de la proposta resultant de les 
esmenes introduïdes per part d’IC-V, i, evidentment, no votarem en contra, 
sinó que ens abstindrem perquè és evident que aquí hi ha una diferència 
tàctico-estratègica, en relació a si per negociar amb aquesta gent que manen 
allà, sí realment, en aquests moments, és estratègicament bo –ja ho veurem, el 
temps donarà la raó a uns o als altres-, el fet d’haver presentat el recurs.       
  
 Acte seguit intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per assenyalar que, independentment del que ha 
dit el Portaveu d’ERC, que és el què farem, perquè, a més a més, és el que 
havíem parlat ahir mateix vaig estar en una assemblea que va haver-hi a 
l’Església Verge del Pilar, i,  per una de les persones que estan allà donant 
suport, es va fer un comentari sobre el document de l’Ajuntament, i van dir 
que havia coses que ells haguessin fet d’una altra manera i que algun punt no 
li agradava massa, però que en general consideraven que era una cosa positiva  
i m’ha sorprès que avui estiguessin aquí. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que, evidentment, 
ningú vol trencar de cap manera el consens, el treball, la manera curosa amb 
la qual hem treballat sempre els temes d’immigració. Considero que en aquest 
Ajuntament ja ens hem pronunciat vàries vegades i hem estat pel consens i 
pel treball conjunt, i que el que fem ara, -bé, els que m’han acceptat les 
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esmenes són ERC i EUiA-, és donar un pas endavant en un pronunciament 
polític, que jo crec que no l’hem fet per al consens, precisament. El full que 
hem repartit a tota la població, era un full genèric de principis, molt 
respectuós amb les persones, molt humanitari, però no es definia 
políticament, precisament per això, per a arribar al consens de tothom. No 
obstant això jo crec que, en algun moment, també hem de dir que aquesta Llei 
té uns articles que són inconstitucionals, que hi ha diverses autoritats que 
s’han manifestat en aquest sentit i que tenim que demanar que es presentin al 
Tribunal Constitucional perquè es defineixi i digui alguna cosa. Per tant, 
nosaltres votarem a favor de la Moció d’ERC i d’EUiA.  
 
 Intervé en aquest moment el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma,  per preguntar-li: de la teva?.  
 
 Sí de la meva, diu la Sra. Romero, de la que he acceptat ja, que 
seria nostra també, tot i que penso que no és incompatible en res amb l’altra 
que proposa el Grup Socialista. És a dir per a mi no entra en contradicció, 
crec que són complementàries, que només hi ha un punt que és de 
posicionament polític, que com a Grups Polítics, ens hem anant definint a tot 
arreu, i per tant, nosaltres, tampoc no podem estar en contra del que el meu 
Grup Polític està dient a nivell de l’Estat i també aquí a Catalunya, però penso 
que l’esperit és el mateix i que, evidentment, no trobo que hi hagi 
incongruències ni incompatibilitats. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que estan àmpliament fixades les posicions, i, certament, hi ha un 
ampli camp de coincidències entre les Mocions i hi ha una divergència, potser 
no tant respecte a què hi hagi alguns que considerin que la Llei és 
constitucional i d’altres inconstitucional, sinó respecte al paper que ha de 
tenir aquest Ajuntament, perquè la constitucionalitat o no de la Llei  ja la 
determinarà el Tribunal Constitucional i respecte de la posició de presentar el 
recurs, ja es definiran els que s’han de definir, els que han de votar, els que 
tenen aquesta potestat, els Diputats en el Parlament de Catalunya.  
 
 Com sabeu, hi ha demanat un Ple al Parlament per tractar aquest 
tema, de manera que no s’ha de demanar als Grups perquè ja els Grups, si 
més no, alguns Grups ja han demanat un Ple, i entre ells, està el Grup 
Socialista, sense la signatura del qual  no hagués estat possible demanar 
aquest Ple. 
 
 Però, en tal cas, fem cada cosa allà on toca, i per a nosaltres, és 
veritat que el tema d’anar al Tribunal Constitucional, -i, pensem que la Llei és 
inconstitucional, coincidim amb el dictamen del Consell Consultiu- no és el 
tema fonamental. Allò que ens preocupa a nosaltres és la gent que estava aquí 
fora,  una part d’ells, els que tenen el problema, els que no parlen castellà, -
per tant, no són les persones que han tingut un determinat comportament al 
entrar, ni les que s’han quedat fora- són la gent que porta poc temps aquí, que 
en molts casos els han portat les màfies cobrant-los un munt de diners, que 
alguns tenien treball i ara amb la Llei d’Estrangeria l’han perdut, perquè 
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abans si es contractaven il·legals es preveien cinc-centes mil pessetes de 
multa, però ara poden arribar a ser deu milions de pessetes, i per tant, està 
havent comiats i gent que no pot pagar el lloguer ni els bolquers o la llet de les 
criatures, i aqueixos problemes sí que venen aquí. 
 
 Allò de la Llei és secundari. Suposo que a aquestes persones no els 
hi fa molta il·lusió que d’aquí a cinc anys, -a saber on són i que ha sigut d’ells- 
el Tribunal Constitucional digui que sí, que tenien raó i que podien 
manifestar-se. Bé, avui s’estan manifestant aquí, i la policia nacional –a qui en 
teoria li competeix això de l’ordre públic i d’aplicar les lleis-, els ha deixat 
manifestar-se, i estan reunits contradient també allò que diu la Llei. O sigui, 
els articles que el dictamen del Consell Consultiu diu que són 
inconstitucionals, són els que estan exercint sense que, de moment, els poders 
que tenen la potestat per a aplicar la Llei, l’estiguin aplicant. I això ens dóna 
raó també, als que diem que, no només és inconstitucional sinó que és 
inaplicable. 
 
 En tot cas, això és la discussió de la Llei en el Congrés, cada partit 
ha tingut el posicionament que ha tingut. Aquí en l’Ajuntament el que ens 
preocupa no és si dintre de set anys el Constitucional dirà si és o no 
inconstitucional, això que ho decideixin els Diputats del Parlament, i allí 
cadascú agafarà la posició d’acord amb el que pensa respecte a la Llei i la seva 
constitucionalitat. 
 
 Hi ha uns Grups que han demanat el dictamen, i sense la signatura 
d’un determinat Grup –el socialista- no hagués pogut haver dictamen ni 
tampoc Ple per decidir. Ho dic perquè, a vegades, es pot fer determinada 
demagògia de sí un està o no està a favor. Aquest és un camp de batalla per 
tractar de fer política d’erosió del Govern, i jo -que no soc precisament sospitós 
de simpatitzar amb aquest Govern que tenim, ho dic així-, considero que hi ha 
temes amb els quals s’ha de ser responsable, i responsable no vol dir 
abandonar-se, o no anar al Constitucional sinó que vol dir situar com a 
objectiu fonamental coses que tenen a veure amb els problemes reals que té 
avui aquesta gent, no amb els principis ideològics que tenim cadascú, -que els 
tenim-. 
 
 Però els problemes que té aquesta gent no els solucionem fent gala 
de principis sinó tractant de buscar acords i de no generar excessives 
polèmiques i de no alimentar als demagogs, ni els sentiments xenòfobs que 
estan en la nostra societat, -també aquí a Cornellà- no ho oblidem, i, per tant, 
prudència i responsabilitat. Crec que això és el que hem de fer, i en temes com 
aquest, -també podria haver algun altre, per exemple, el terrorisme- hem 
d’anteposar aquest tipus de coses a la fàcil crítica, i a l’erosió del que governa. 
Hi ha altres camps on criticar i plantejar alternatives però, amb determinades 
coses, és convenient no jugar. Ho dic en el sentit de ser extremadament 
responsable, i crec que això, és una mica el que justifica la nostra posició, i el 
que aquí presentem en aquesta Moció. Els Grups Parlamentaris ja saben què 
han de fer, i faran allò que s’espera d’ells, i allò que preocupa; no als que han 
insultat i als que parlaven un perfecte castellà o català, sinó a la resta, als que 
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no ho parlaven, als que han marxat, als que porten pocs mesos aquí, a 
aqueixos els hi preocupa ben poc si dintre de set anys hi ha un Tribunal 
Constitucional que els hi dóna la raó, i, aleshores podran manifestar-se 
legalment i no il·legalment, com ho han fet avui. 
 
 Per tant, com hi ha una Moció amb unes esmenes i una esmena a 
la totalitat, procedimentalment, el que pertocaria és votar l’esmena a la 
totalitat, i si l’esmena a la totalitat no fos votada, doncs es passaria a debatre 
les esmenes parcials. Es fan les coses així. Tocaria per tant, entrar a debatre 
més a fons la Moció d’ERC i EUiA, i considerar les esmenes parcials.                  
   
    
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena a la totalitat presentada pel Grup Municipal 
Socialista és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en 
contra dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero 
López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; i, dels Portaveus 
dels Grup Municipal d’ERC i d’EUiA, senyors Joan Tardà i Coma i Ignacio 
Flórez Barrón, respectivament; i, amb l’abstenció dels Regidors del Grup 
Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos; i, de 
la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández.  
  
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “En els últims anys, l’Ajuntament ha pres diversos acords 
relacionats amb la integració social de la població immigrant. L’últim 
d’aquests, feia referència al compromís dels grups municipals de treballar des 
del consens en l’adaptació de polítiques i accions que afectin a la immigració, 
fet que s’ha posat de manifest en la declaració institucional signada per tots 
els grups municipals, així mateix acordaven no fer de la immigració una eina 
de confrontació política. 
 
 Estem convençuts, que és molt important la defensa dels drets 
fonamentals de reunió, vaga i manifestació dels immigrants, però en aquest 
moment independentment de quin pugui ser el camí més idoni per garantir 
aquests preceptes, s’ha d’aconseguir amb l’obertura de vies de diàleg la 
resolució dels problemes més elementals dels immigrants mitjançant un pacte, 
que desenvolupi mesures de regularització per a les persones que ara es 
troben en una situació d'indefensió,  permeti definir les necessitats laborals 
amb l’objectiu de precisar el contingent d’immigrants, i així organitzar la seva 
presencia regularitzada que garanteixi les seves possibilitats d’incorporació al 
mercat de treball, i potencií programes relacionats amb la seva integració 
social. 
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 Així mateix, manifestem la nostra comprensió envers la situació 
dels immigrants tancats a l’Església del Pilar de la nostra ciutat. 
 
 Per aquests motius, el grup municipal socialista,  proposa al Ple 
municipal l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar al Govern de l’Estat un desplegament 
reglamentari de la Llei orgànica 4/2000, reformada per la Llei orgànica 
8/2000, que possibiliti l’atorgament de permisos de residència temporal quan 
concorrin raons humanitàries, circumstancies excepcionals o quan s’acrediti 
una situació d’arrelament al país. 
 
 Segon.- Traslladar al Govern de l’Estat la necessitat de continuar 
prioritzant la política de cooperació exterior adreçada als països 
subdesenvolupats. 
 
 Tercer.- Demanar al Govern de l’Estat, que obri una negociació 
estable entre els grups parlamentaris, i les institucions afectades per tal de 
trobar solucions adequades als problemes reals relacionats amb la 
immigració. 
 
 Quart.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat que doni prioritat a les 
polítiques actives d’immigració dels diferents Departaments de la Generalitat, 
amb l’objectiu d'elaborar programes integrals d’acolliment, i reforçar i 
incrementar la cooperació administrativa i coordinació amb els Ajuntaments i 
altres ens locals en les polítiques d’integració de les persones estrangeres. 
 
 Cinquè.- Continuar aprofundint en les actuacions que es porten a 
terme des dels diferents departaments municipals, relacionats amb la 
informació i orientació bàsica mitjançant els convenis amb organitzacions 
sindicals i socials, així com potenciar dins del nostre àmbit d’actuació 
programes socialitzadors i informatius relatius al fet immigratori.  
 
 Sisè.- Elaborar, amb el consens de tots els grups municipals un 
pacte de ciutat, per tal de corresponsabilitzar a tots els sectors socials i 
econòmics de la ciutat en el desenvolupament d'iniciatives d’integració social. 
 
 Setè.- Donat trasllat del present acord als Grups Parlamentaris del 
Congrés dels Diputats i del Parlament de Catalunya, així com al Ministeri 
d’Interior del Govern Espanyol, i al Departament de la Presidència de la 
Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal Socialista, relativa a l’aprovació 
per la Generalitat del Pla Nacional de Joventut. 
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 MOCIÓ 
 
 
 “Vist que la Generalitat de Catalunya, administració competent en 
la matèria segons la normativa vigent, no disposa ni executa una política 
global i coherent de línies d’actuació adreçades a la població juvenil. 
 
 Atès que, per aquesta raó, des de les corporacions locals i molt 
especialment els Ajuntaments ha calgut omplenar aquest buit mitjançant la 
realització d’accions orientades a l’àmbit juvenil, tant en les vessants 
formatives i pedagògiques com lúdiques i informatives, i que aquestes 
actuacions, que es realitzen de manera voluntarista sense disposar-ne d’una 
competència directa per tal de cobrir les carències de les polítiques del govern 
català, suposen un greu desajust financer pels Ajuntaments. 
 
 Vist que, finalment, la Secretaria General de Joventut va iniciar els 
tràmits per a la redacció i posterior aprovació d’un Pla Nacional de Joventut, 
eina de planificació sense cap dubte necessària pel desenvolupament d’un 
marc global i coherent d’actuació en el territori català. 
 
 Atès que, com resulta obvi per estar pràcticament tots els 
Ajuntaments treballant en aquest àmbit, la participació i aportacions 
d’aquests en els successius esborranys i documents preparatoris del Pla 
Nacional de Joventut és imprescindible per tal que els seus continguts 
responguin a la realitat existent i puguin resoldre les carències actuals. 
 
 Vist que, tot i que inicialment la Secretaria General de Joventut va 
semblar iniciar un procés que obria la possibilitat de què les administracions 
locals participessin en la redacció del PNJ, en ple procés de què aquestes 
aportessin la proposta d’actuacions a incloure, amb data 7 de novembre de 
2000 el Consell Executiu de la Generalitat va aprovar-lo directament. 
 
 Considerem inapropiada l’actitud  de la Secretaria General de 
Joventut, en l’aprovació del Pla Nacional de Joventut,  per no haver comptat 
amb la participació i propostes dels municipis i altres administracions locals 
que venen desenvolupant una important tasca en l’àmbit juvenil, que és 
precisament la que ha permès l’existència d’unes actuacions coherents en 
matèria de joventut. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Demanar a la Secretaria General de Joventut la elaboració 
d’un mapa sobre la realitat de les polítiques juvenils a Catalunya i així 
incloure al PNJ les actuacions que els ajuntaments ja estan desenvolupant, 
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reobrint si cal el període preparatori del mateix, per a la consecució d’un 
document consensuat, operatiu i eficaç. 
 
 Segon.- Recollir en les previsions del Pla les aportacions 
econòmiques necessàries per a la realització de cada una de les actuacions 
previstes, reconeixent l’esforç previ fet pels Ajuntaments en aquest sentit i 
evitant que el Pla es converteixi en un document de voluntats merament 
programàtic sense cap possibilitat executiva. 
 
 Tercer.- Comunicar la present Moció a la Secretaria General de 
Joventut i el Departament de Presidència de la Generalitat i als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Glòria Recio Díaz, com a Regidora-Delegada 
de l'Àrea de Joventut, es fa una explicació de la Moció, manifestant que a 
principis de l’any passat es va aprovar pel Parlament de Catalunya una 
proposició no de Llei per posar en marxa el Pla Nacional de Joventut, per 
començar les discussions. Va ser aprovat per totes les forces polítiques del 
Parlament amb la condició de què s’establís un període ampli de discussió 
amb els agents implicats en matèria de joventut, i en mig d’aquest procés de 
discussió, va ser aprovat el Pla Nacional de Joventut pel Consell Executiu de 
la Generalitat. 
 
 Partint de la necessitat urgent d’establir un marc de discussió, un 
marc que ordeni les polítiques de joventut a nivell de Catalunya, i estant 
totalment d’acord amb la redacció del Pla Nacional de Joventut, amb la seva 
necessitat, i tenint en compte que l’Administració que té les competències en 
matèria de joventut és la Generalitat de Catalunya, però que els municipis 
portem molts temps, molts anys –més de vint anys, en alguns casos- fent 
política de joventut, creiem necessari i imprescindible que el Pla Nacional de 
Joventut reculli, per un costat, un mapa sobre la realitat de polítiques juvenils 
a Catalunya, mapa que pugui ser reflectit en el document del Pla Nacional de 
Joventut i, per altra banda, que el Pla Nacional de Joventut reflecteixi les 
aportacions econòmiques que es realitzaran en cadascuna de les actuacions 
previstes, i així, també, fer un reconeixement a la tasca que des de fa molts 
temps estem realitzant des dels municipis en matèria de política de joventut. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, la Moció es va 
presentar en la Comissió Informativa i, en principi, ens sembla bé però crec 
que s’hauria de ser, en algunes exigències, fins i tot, més concrets, i en el 
nostre Pla veure quines són les necessitats reals. 
 
 No sé si el Mapa  resoldrà tots els problemes perquè entenc que el 
tema de les aportacions per a desenvolupar tot el Pla Nacional de Joventut és 
important. En general estem d’acord però ens agradaria que fos més concret. 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup creu que 
al fer la Moció es desconeix el procés d’elaboració del Pla Nacional de Joventut, 
ja que el 10 de març de 2000, a proposta del Consell Nacional de la Joventut 
de Catalunya, es va presentar a la Mesa del Parlament de Catalunya, una 
proposició no de Llei sobre el suport al document “Línies de Política Juvenil 
del Consell Nacional de la Joventut de Catalunya”, i aquesta proposició va ser 
aprovada per unanimitat de totes les forces polítiques.  
 
 I després de treballar conjuntament els esborranys del document 
amb el Consell Nacional de la Joventut de Catalunya, on són representades les 
organitzacions polítiques juvenils de tots els partits, el Consell Executiu de la 
Generalitat, va aprovar el document marc del Pla Nacional de la Joventut el 7 
de novembre de 2000, tal i com demanava la proposició no de Llei, i el 27 de 
novembre de 2000, la Secretaria General de la Joventut presentava el 
document marc a la comissió de seguiment del Parlament. Totes les forces 
polítiques varen mostrar la seva satisfacció pel grau de consens del document, 
i, per això, nosaltres, creiem que no té sentit presentar aquesta Moció, i 
demanaríem que es retirés, i, en tot cas, votaríem en contra. 
 
  Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP,  per manifestar que 
diu el mateix que en les Mocions anteriors. Si tenim un grup de parlamentaris, 
representants de cadascú de nosaltres que estan treballant, doncs bé, deixem-
los que treballin i que facin el que cadascú exposi o a l’acord que arribin, i 
estarem tots representats. 
 
 Crec que si els grups que estem aquí representats tenim veritable 
coordinació amb els parlamentaris del Parlament de Catalunya, doncs és el 
mateix que sempre, o sigui, no tenim perquè presentar aquí coses que ells ja 
estan treballant fa temps, i, jo també voto en contra d’aquesta Moció. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Arnau Funes Romero, com 
a Regidor del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que, coneixent una mica 
el procés d’elaboració d’aquest Pla Nacional, perquè no ha estat ni un mes, ni 
dos, ni un any, ni dos, sinó que ha costat un procés llarg de discussió en el si 
de les entitats, crec que el Sr. Artís té raó en quant a què el document final és 
un document de força consens que planteja reptes que mai havia plantejat la 
Secretaria General de Joventut, com és aconseguir que la gent jove pugui 
emancipar-se ja que és el problema real de la joventut avui, que no és si pot 
anar el cap de setmana a la Molina o a Cambrils, sinó les possibilitats reals 
que tingui de feina i d’habitatge, que és el quid de la qüestió. Per fi la 
Generalitat en un document aborda aquest tema, però, malauradament, crec 
que es queda a mig camí, perquè si bé el document crec que és correcte, que 
fa un plantejament d’invitació al diàleg i d’un seguit d’actuacions que al 2000 
ja havien d’haver acabat en algun cas, i que encara ni han començat, però 
considero que es queden a mig plantejar perquè no hi ha una assignació 
pressupostària correcta ni hi ha discussió amb els municipis que som els que 
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hem de fer moltes de les qüestions que se suposen que el Pla Nacional de 
Joventut planteja.  
 
 Sense anar més lluny, un dels exemples que surten i que és una de 
les peces importants, és que els punts d’informació juvenil han de fer tot un 
seguit d’orientació, de derivació de treball, de formació laboral per a la gent 
jove. Els punts d’informació juvenils, el de Cornellà, amb una única 
treballadora, se suposa que hauria de orientar a la joventut de Cornellà cap a 
la feina, però ningú ens diu amb quins recursos, cap a on, amb quins diners, 
etc, etc. Per tant, crec que és més que escaient la Moció i crec que  ens toca a 
Cornellà, perquè això significa que necessitem, per fer el plantejament que diu 
el Pla Nacional, més calés, i com estem d’acord amb el document també estem 
d’acord en què s’apliqui el Pla Nacional i crec que és el que estem fent. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Glòria Recio Díaz, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea de Joventut, per manifestar que recollint les paraules del 
Sr. Arnau Funes, li sembla que ha explicat, que no està en desacord amb les 
línies que marca del Pla Nacional de Joventut, però que, com a Municipi, no 
ens podem conformar amb la redacció d’aquest Pla Nacional de Joventut –que 
ja està bé- perquè ha hagut un consens, un debat, etc., però crec que ha 
d’anar més enllà i determinar exactament, qui exercirà la responsabilitat i, per 
un altre costat, reconèixer d’una vegada per totes la labor que des dels 
municipis portem molt de temps realitzant i que no és simplement una labor 
de futur, sinó també un Pla Nacional, un Pacte Nacional per la joventut en 
Catalunya.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, del  Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal Socialista, sobre el projecte de 
Llei Catalana de Cooperació al Desenvolupament. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Els pròxims mesos se sotmetrà a votació el projecte de Llei 
Catalana de Cooperació per al Desenvolupament en el Parlament de Catalunya.  
Aquesta era ja una Llei necessària perquè, davant de l'increment progressiu 
dels pressupostos destinats a la Cooperació Internacional per les diferents 
institucions catalanes i els agents de cooperació, es feia imprescindible 
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articular en un text únic el conjunt de mesures i instruments que han anat 
configurant la política de cooperació per al desenvolupament a Catalunya.  
 
 Des de la recuperació de la democràcia, Catalunya i, molt 
especialment, els seus ens locals, han reflectit la voluntat dels catalans i 
catalanes tot incorporant la cooperació i la solidaritat internacional com a una 
àrea més de la seva gestió política.  Aquests ens locals, malgrat els escassos 
recursos econòmics dels quals disposen per aquest concepte, s'han dotat 
d'estructures polítiques i tècniques específiques que li han permès 
desenvolupar la cooperació directa, actuant com a agents de cooperació 
internacional des de la seva definició institucional.   
 
 La cooperació descentralitzada es caracteritza per la seva major 
proximitat a la societat civil receptora de l'ajut i, en conseqüència, possibilita 
l'adopció d'un model de desenvolupament participatiu, tant des d'un punt de 
vista social com econòmic i polític. Tanmateix, en casos d'emergència, els 
governs locals amb la participació de les organitzacions populars de les 
poblacions afectades, són, com a més propers a les problemàtiques, els més 
indicats per a establir els criteris de prioritat de l'ajuda, i per tant han d'ésser 
els motors dels processos de desenvolupament dels seus territoris.  Els 
agermanaments, per exemple, han estat una via fonamental per a la 
cooperació per al desenvolupament, directa i descentralitzada.  
 
 Així mateix, l’Ajuntament de Cornellà inicià la cooperació 
descentralitzada  mitjançant l’agermanament amb la ciutat de Jinotega 
(Nicaragua) el 1986, després s’impulsaren una sèrie d’accions solidàries en 
col·laboració amb el teixit associatiu de la ciutat des del fòrum Cornellà 
Solidari fins la creació del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional el 1999.  Aquest pretén fomentar l’adhesió i el treball del màxim 
de col·lectius i voluntaris, canalitzant els grans projectes de cooperació d’àmbit 
local adreçats de manera prioritària a realitats locals similars, per tal de 
reforçar els llaços d’amistat i solidaritat entre Cornellà i les respectives 
comunitats (Jinotega a Nicaragua, Mariel a Cuba, Sarajevo a Bòsnia, 
Meanguera a El Salvador, entre d’altres) i, a l’hora, contribuir a afermar la 
democràcia i l’autonomia local.  La política de cooperació es complementa amb 
les subvencions a les entitats ciutadanes per a projectes de cooperació, les 
campanyes de sensibilització i les exposicions, i excepcionalment les 
campanyes d’ajut humanitari.  
 
 Tot i això, les relacions de cooperació solidària al desenvolupament 
dels ens locals de l’estat espanyol amb les entitats d’altres estats no tenen cap 
regulació específica fins l’aprovació de la Llei de cooperació per al 
desenvolupament de 1998 que els reconeix com a agents de cooperació.  És 
evident que s'ha avançat molt des d’ença, però comparativament els ens locals 
catalans s’han destacat respecte la resta d'ens locals de l'estat espanyol 
mentre el Govern de la Generalitat de Catalunya s'ha quedat a la cua dels 
governs autonòmics. En concret, les dades demostren que en el quinquenni 
1994-1999 les corporacions locals de Catalunya ocupen els primers llocs en el 
conjunt de les CCAA que aporten més a la cooperació descentralitzada, ans el 
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contrari el Govern de la Generalitat de Catalunya ocupa els primers llocs, però 
d'aquells governs autonòmics que menys recursos econòmics destinen a la 
cooperació i solidaritat internacional. 
 
 Per això el Grup Municipal Socialista proposa els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè 
reconegui a la Llei catalana de cooperació al desenvolupament l'important 
paper que han tingut, i tenen, els ens locals envers la cooperació i la 
solidaritat internacional. 
 
 Segon.- Establir anualment les aportacions als municipis del fons 
econòmic de la Generalitat de Catalunya per a la cooperació al 
desenvolupament, sens perjudici d'altres mecanismes de coordinació, 
col·laboració i cooperació. 
 
 Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè, en 
el període màxim de 7 anys a partir de l'entrada en vigor d'aquesta Llei, els 
recursos financers que destina a actuacions de cooperació al desenvolupament 
i solidaritat internacional assoleixen els percentatge del 0,7% dels seus 
ingressos corrents.  
 
 Quart.- Comunicar aquests acords al Govern de la Generalitat de 
Catalunya i a tots els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç Badenes i 
Teixidó, es fa una explicació de la Moció manifestant que, aquest text l’hauria 
de presentar la Regidora del Grup Municipal Socialista, senyora Susana 
Cordero Rojas, que ha fet un treball excel·lent, però un problema logístic de 
parla, li impedeix explicar-ho, i per això intentaré fer-ho jo.  
 
 Del que es tracta, el que proposem, el que el Grup Socialista ha 
treballat té a veure amb la imminent votació de la Llei Catalana de Cooperació 
al Desenvolupament, i, hi ha dues qüestions bàsiques que inspiren aquest 
text. Una és la necessitat que volem que en el redactat hi hagi explícitament el 
reconeixement del paper que han fet els ajuntaments en aquests darrers anys 
al voltant de la Cooperació al Desenvolupament.  
 
 Una segona reflexió és posar en evidència que la Generalitat, en els 
darrers anys, ha anat en detriment de les seves aportacions a aquestes 
polítiques. Són dades objectives, i així com el conjunt de la resta de l’Estat 
destaquen per dalt, si analitzéssim el mateix, pel que fa a les comunitats 
autònomes, la Generalitat destacaria per baix, i això ens dol una miqueta. 
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 L’altra qüestió és demanar que en un període de temps prudencial, 
la Generalitat també faci el mateix que hem fet els ajuntaments que és assolir 
el 0,7 dels seus pressupostos perquè els destini a polítiques de cooperació al 
desenvolupament. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el seu Grup, en 
general, estan d’acord, però respecte del punt tercer, -i això que acabes de dir 
dels ingressos- no sé si les recomanacions de les Nacions Unides, sobre el 0,7 
del pressupost, es refereix a això o al pressupost en el seu conjunt. Jo, 
almenys, crec que seria així, pot ser que no, però entenc que si es fan 
inversions, també això és una part molt important i per què no es poden fer 
inversions en ajut a gent que realment ho necessita?, i això forma part d’allò 
que debatíem anteriorment, de les conseqüències de tota la situació que 
existeix al món, i que –ja he dit abans- que, desgraciadament, no anirà en 
disminució sinó en augment. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, per part del nostre 
Grup, tant sols en el tercer punt no ho tenim clar, -confesso que tenim un 
debat intern en el partit sobre aquest concepte i aleshores hi ha posicions 
bastant oposades- i trobo, per una altra banda, que no té sentit que ens 
oposem a aquesta Moció. En tot cas, volem deixar dit que és un tema que no el 
tenim del tot clar, de manera que, que quedin reflectides aquestes reserves 
respecte al tercer punt, que mai es pogués utilitzar dient que a l’Ajuntament 
de Cornellà, Esquerra Republicana, va votat a favor, entre d’altres coses, 
perquè justament, soc dels qui defenso, dins del partit una opció diferent, 
però, en tot cas, estic d’acord amb la filosofia de la Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que volia recordar que 
aquesta Llei és per a regular la cooperació per al desenvolupament de la 
Generalitat i no per als ens locals. Tampoc estaríem d’acord amb allò que es 
diu de què el Govern de la Generalitat de Catalunya està a la cua de les 
comunitats que menys aporten en la cooperació, quan no és veritat, ja que és 
la primera, en tot cas, perquè els diners ja ens els descompten directament 
des de Madrid. Si veiéssim la diferència que hi ha entre el què aportem i el què 
després rebem, doncs ja cooperem amb totes les altres comunitats.    
 
 No sé exactament quin és el percentatge que la Generalitat aporta, 
si estem al 0,7 o si estem molt lluny. Aquesta dada no la tinc, però segur que 
cooperar, cooperem molt. Tampoc estaríem d’acord amb el segon punt perquè 
crec que l’Ajuntament no pot esperar per fer solidaritat que els calés els hi 
donin els altres, perquè el 0,7 que l’Ajuntament de Cornellà aporta gràcies a la 
bona gestió econòmica de l’Equip de Govern, -també s’ha de dir-, però hi ha 
d’altres ajuntaments que això no ho poden fer, o perquè són ajuntaments molt 
petits o perquè realment els seus recursos són molt pocs, i és des de la 
Generalitat d’on, d’una manera global, es poden fer les campanyes de 
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solidaritat. En el altres punts estaríem d’acord, i no estaríem d’acord amb 
aquest segon punt.   
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, pel que veu, 
l’Ajuntament demana a la Generalitat i la Generalitat demana al Govern de 
l’Estat, i, sembla ser que al final qui fa solidaritat –malgrat tot- és un govern 
de dretes, o sigui que aquí cadascú...  
 
 Torno a dir el mateix que he dit abans, m’abstindré en aquesta, no 
votaré en contra, evidentment, però la Llei de solidaritat de la Generalitat s’ha 
de fer en el Parlament de Catalunya, i no pas per nosaltres. 
 
  A continuació pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup ha 
presentat una esmena perquè estan d’acord amb la Moció, però pel que 
respecta al segon punt, allò que es demana és: “establir anualment 
aportacions dels municipis”, i, nosaltres, allò que demanem és que s’insti al 
Govern de la Generalitat de Catalunya a cooperar amb els municipis, i si el 
Grup Socialista acceptés la nostra esmena del segon punt, nosaltres votaríem 
a favor. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que la Moció està ben 
encaminada, realment és aplicar el principi de subsidiaritat, que cadascú sigui 
responsable, també, de la part que li pertoca. I, quant  el tercer punt, em 
sembla que podria ser més fort. Suposo que està fet des del punt de vista que 
sigui aprovat per àmplia majoria i, per tant, el tercer, que és on s’hauria 
d’exigir una mica més, doncs ho fem a llarg termini. 
 
 Per a nosaltres, set anys són massa. En set anys assolir el 0,7 és 
inconcebible, i penso que en set anys s’hauria d’anar cap a l’1%, com a mínim, 
perquè és el que actualment s’està demanant. Per tant, només dir que em 
sembla bé el to i l’esperit de la Moció, que, evidentment, creiem que s’ha 
d’aplicar, només aquest matís sobre el tercer punt, però votarem a favor. 
 
 Tot seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç Badenes i 
Teixidó, per manifestar que la Sra. Susana Cordero em diu que, efectivament, 
hi ha un informe d’Intermón  -és un informe molt rigorós- on s’assenyala que 
la Generalitat està a la cua en les inversions en cooperació al 
desenvolupament i que, el Govern del PP, ha reduït el percentatge que destina 
a la cooperació d’una forma considerable. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Badenes dient que accepten 
la proposta del Grup Mixt, -crec que tu proposes un redactat més acurat-. Si 
us assembla bé, ell proposaria que digués, més o menys: “Sens prejudici 
d’altres mecanismes de coordinació, col·laboració i cooperació, instar al 
Govern de la Generalitat de Catalunya a cooperar amb els municipis en el 
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desenvolupament d’activitats relacionades amb la cooperació i solidaritat 
internacional.” 
   
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, no sap si això dóna satisfacció també al Sr. Artís, que 
proposava que si el segon tenia un altre redactat, sí, però que si eren partides 
pressupostàries, no. 
 
 Tot seguit intervé el  senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creu que aquest segon redactat 
és més assumible i votaríem a favor. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que vol aclarir que es presenta la Moció perquè  si fos la Llei de 
Cooperació al Desenvolupament de la Generalitat de Catalunya no portaríem 
això aquí però la Llei és una Llei catalana, no de la Generalitat, sinó catalana i 
els ajuntaments també som Catalunya i podria derivar-se de la Llei, 
obligacions cap als ajuntaments. Per això opinem. 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en el termes següents: 
 

 
 “Els pròxims mesos se sotmetrà a votació el projecte de Llei 
Catalana de Cooperació per al Desenvolupament en el Parlament de Catalunya.  
Aquesta era ja una Llei necessària perquè, davant de l'increment progressiu 
dels pressupostos destinats a la Cooperació Internacional per les diferents 
institucions catalanes i els agents de cooperació, es feia imprescindible 
articular en un text únic el conjunt de mesures i instruments que han anat 
configurant la política de cooperació per al desenvolupament a Catalunya.  
 
 Des de la recuperació de la democràcia, Catalunya i, molt 
especialment, els seus ens locals, han reflectit la voluntat dels catalans i 
catalanes tot incorporant la cooperació i la solidaritat internacional com a una 
àrea més de la seva gestió política.  Aquests ens locals, malgrat els escassos 
recursos econòmics dels quals disposen per aquest concepte, s'han dotat 
d'estructures polítiques i tècniques específiques que li han permès 
desenvolupar la cooperació directa, actuant com a agents de cooperació 
internacional des de la seva definició institucional.   
 
 La cooperació descentralitzada es caracteritza per la seva major 
proximitat a la societat civil receptora de l'ajut i, en conseqüència, possibilita 
l'adopció d'un model de desenvolupament participatiu, tant des d'un punt de 
vista social com econòmic i polític. Tanmateix, en casos d'emergència, els 
governs locals amb la participació de les organitzacions populars de les 
poblacions afectades, són, com a més propers a les problemàtiques, els més 
indicats per a establir els criteris de prioritat de l'ajuda, i per tant han d'ésser 
els motors dels processos de desenvolupament dels seus territoris.  Els 
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agermanaments, per exemple, han estat una via fonamental per a la 
cooperació per al desenvolupament, directa i descentralitzada.  
 
 Així mateix, l’Ajuntament de Cornellà inicià la cooperació 
descentralitzada  mitjançant l’agermanament amb la ciutat de Jinotega 
(Nicaragua) el 1986, després s’impulsaren una sèrie d’accions solidàries en 
col·laboració amb el teixit associatiu de la ciutat des del fòrum Cornellà 
Solidari fins la creació del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional el 1999.  Aquest pretén fomentar l’adhesió i el treball del màxim 
de col·lectius i voluntaris, canalitzant els grans projectes de cooperació d’àmbit 
local adreçats de manera prioritària a realitats locals similars, per tal de 
reforçar els llaços d’amistat i solidaritat entre Cornellà i les respectives 
comunitats (Jinotega a Nicaragua, Mariel a Cuba, Sarajevo a Bòsnia, 
Meanguera a El Salvador, entre d’altres) i, a l’hora, contribuir a afermar la 
democràcia i l’autonomia local.  La política de cooperació es complementa amb 
les subvencions a les entitats ciutadanes per a projectes de cooperació, les 
campanyes de sensibilització i les exposicions, i excepcionalment les 
campanyes d’ajut humanitari.  
 
 Tot i això, les relacions de cooperació solidària al desenvolupament 
dels ens locals de l’estat espanyol amb les entitats d’altres estats no tenen cap 
regulació específica fins l’aprovació de la Llei de cooperació per al 
desenvolupament de 1998 que els reconeix com a agents de cooperació.  És 
evident que s'ha avançat molt des d’ença, però comparativament els ens locals 
catalans s’han destacat respecte la resta d'ens locals de l'estat espanyol 
mentre el Govern de la Generalitat de Catalunya s'ha quedat a la cua dels 
governs autonòmics. En concret, les dades demostren que en el quinquenni 
1994-1999 les corporacions locals de Catalunya ocupen els primers llocs en el 
conjunt de les CCAA que aporten més a la cooperació descentralitzada, ans el 
contrari el Govern de la Generalitat de Catalunya ocupa els primers llocs, però 
d'aquells governs autonòmics que menys recursos econòmics destinen a la 
cooperació i solidaritat internacional. 
 
 Per això el Grup Municipal Socialista proposa els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè 
reconegui a la Llei catalana de cooperació al desenvolupament l'important 
paper que han tingut, i tenen, els ens locals envers la cooperació i la 
solidaritat internacional. 
 
 Segon.- Sens prejudici d’altres mecanismes de coordinació, 
col·laboració i cooperació, instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a 
cooperar amb els municipis en el desenvolupament d’activitats relacionades 
amb la cooperació i solidaritat internacional. 
 
 Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè, en 
el període màxim de 7 anys a partir de l'entrada en vigor d'aquesta Llei, els 
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recursos financers que destina a actuacions de cooperació al desenvolupament 
i solidaritat internacional assoleixen els percentatge del 0,7% dels seus 
ingressos corrents.  
 
 Quart.- Comunicar aquests acords al Govern de la Generalitat de 
Catalunya i a tots els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, per a la recuperació de la 
memòria històrica de la lluita antifranquista i la figura de Numen Mestre.  
 
 MOCIÓ 
 
 
 “La memòria, el record de la lluita per la llibertat, és un dels 
fonaments de la cultura democràtica en els països de l’Europa occidental que 
fa cinquanta-un anys van derrotar el feixisme. 
 
 La versió oficial que últimament han difós molts mitjans de 
comunicació, coincidint amb el vint-i-cincquè aniversari de la mort del 
dictador, és que l’arribada de la democràcia va ser poc més que una hàbil 
maniobra de palau en un país que, després d’una guerra civil i quaranta anys 
de dictadura, estava madur per instaurar un règim democràtic. La recuperació 
de la democràcia va ser fruit d’un esforç col·lectiu que tingué com a 
protagonistes moltes persones anònimes que van fer un enorme sacrifici 
personal per les llibertats de què avui gaudim. Avui, els protagonistes de la 
lluita antifeixista a Espanya i Catalunya no han tingut encara el seu just 
reconeixement i han patit injustament el silenci oficial. 
 
 Aquesta lluita té les seves arrels en la mobilització popular que es 
produí en defensa de la República i les llibertats nacionals de Catalunya els 
anys de la Guerra Civil i en la difícil resistència antifeixista els anys posteriors. 
 
 Seixanta-dos anys després de la fi de la Guerra Civil encara és hora 
que institucions com l’Església o l’Exèrcit hagin assumit les seves 
responsabilitats o reconegut el seu deplorable paper en aquells esdeveniments 
demanant perdó, com han fet moltes altres institucions a Europa i a 
Llatinoamèrica. 
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 Iniciativa per Catalunya-Verds, hereus del PSUC, que va 
protagonitzar a Catalunya la lluita antifeixista, proposem per rigor històric i 
salut democràtica que les administracions públiques, tal com va fer 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat al novembre de 1998, prenguin un 
seguit de mesures en favor de la recuperació de la memòria històrica i del 
reconeixement públic i oficial de totes aquelles persones que van lluitar, van 
patir i van morir per la recuperació de les llibertats. 
 
 En el cas de la nostra ciutat, volem destacar, entre d’altres, la figura 
de Numen Mestre, del qual el 17 de febrer es commemora el cinquanta-dosè 
aniversari de l’execució al Camp de la Bota, quan estava a punt de complir els 
26 anys, juntament amb Joaquim Puig Pidemunt, Pere Valverde i Àngel 
Carrero, tots ells militants del PSUC detinguts en l’operació repressiva 
coneguda con “la caiguda dels vuitanta” el 1947. Subratllem que Numen 
Mestre va ser executat pel franquisme per la fidelitat als seus ideals 
republicans; va ser un dels cornellanencs que s’incorporà, amb la lleva del 
biberó, a l’Exèrcit Republicà i al front de l’Ebre; era membre d’una família 
obrera i lluitadora que va convertir Cornellà de Llobregat en un focus 
permanent de solidaritat; és un exemple a favor del compromís (social i polític) 
dels més joves i per últim, va ser un lluitador a favor de les llibertats 
catalanes. Cal ressaltar que la seva família vivia a Torredembarra i, quan va 
esclatar la guerra, el seu pare va venir a donar suport al nou equip municipal 
de Cornellà de Llobregat, assumint les funcions de secretari de l’Ajuntament. 
Es tracta doncs, d’impulsar un major coneixement i difusió de la seva figura, i 
del significat del seu afusellament en la història recent de Catalunya i Cornellà 
de Llobregat, perquè la ciutadania en general i les generacions que tan sols 
han viscut en democràcia el valorem en la seva justa mesura. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Transmetre al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya que es garanteixi el tractament adequat de la 
història contemporània a l’ensenyament com a element imprescindible per a 
conèixer la realitat d’avui. Considerem fonamental el manteniment de 
l’educació en valors i la difusió d’una ètica democràtica a l’escola. 
 
 Segon.- Donar a conèixer els expedients i els judicis condemnatoris 
contra Numen Mestre i els seus companys. 
 
 Tercer.- Iniciar l’expedient per a concedir el nom de Numen Mestre i 
Ferrando a un carrer de la nostra ciutat, com a homenatge a totes aquelles 
persones que també van patir exili, van ser afusellades i van ser represaliades 
durant el franquisme. 
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 Quart.- Posar els mitjans per tal que la ciutat de Cornellà de 
Llobregat honori la memòria dels seus lluitadors a favor de les llibertats 
democràtiques. 
 
 Cinquè.- Traslladar aquests acords al Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya, al Govern central i als Grups parlamentaris 
del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d'IC-V, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, 
aquesta és la segona Moció que presentem per a la recuperació de la memòria 
històrica de la lluita antifranquista. La primera vegada ho vam fer a instància 
d’Esquerra Republicana, quan encara no estava al Consistori i no tenia 
representació, i aleshores va ser vers la figura de Duran i Capderrós, -al qual 
hem dedicat un carrer, en el Ple anterior-, i ara, allò que demanem és 
pràcticament el mateix, centrat en la figura de Numen Mestre. 
 
 Per què la figura d’aquest personatge?, perquè el passat 17 de 
febrer es va commemorar el 52è aniversari de la seva execució. Aquesta 
persona, que era veïna de Cornellà, tenia 26 anys quan va ser afusellat i  
juntament amb altres militants del PSUC, va ser detinguda en l’operació 
repressiva coneguda com “la caiguda dels vuitanta”. 
 
 Nosaltres sabem que, no només Iniciativa, -aleshores PSUC- va 
lluitar per la lluita antifranquista però, sí que és cert, que va tenir un 
protagonisme  rellevant i, per tant, creiem que aquest personatge que era de 
Cornellà i que es va dedicar en la seva lluita, a defensar la República i les 
llibertats nacionals, també mereix que Cornellà continuï fent un recordatori i 
la recuperació d’aquesta memòria de la lluita antifranquista. 
 
 Hem de dir que Cornellà ja ha fet coses, -i no podem dir que hagin 
passat per alt aquest fet-, per això som un Ajuntament governat per un partit 
d’esquerres des de fa molts anys, i creiem que s’ha de continuar en aquesta 
línia, però també volem dir -perquè ningú s’espanti- que és només la segona 
persona a la que es proposa, i que va destacar en la lluita antifranquista, va 
ser mort en aquesta lluita, mentre que en els carrers de Cornellà encara hi ha 
noms de molts diversos personatges. Per tant, penso que no ens hem de 
preocupar, no volem fer, en cap moment, un assalt a la població ni al poder, ni 
volem tornar roja tota la ciutat, ni cap cosa semblant. Per això, espero que 
sigui ben rebuda i que pugui tenir el suport ampli de la majoria. 
 
  A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que vol fer una intervenció en el 
sentit de reforçar la idea de la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V. Crec que 
és un dèficit que encara s’arrossega des del primer Ajuntament democràtic, el 
no haver estat prou capaços de posar les coses al seu lloc, de manera que s’ha 
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d’avisar a totes les persones que, evidentment, tal com deia la Sra. Romero, 
poguessin pensar que ara hi ha un desembarcament de noms, de represaliats, 
de republicans, de comunistes, etc., doncs és una feina que ja s’hagués hagut 
de fer i que aleshores, -recordo que jo era a l’Ajuntament- no ho vam saber fer, 
o no vam tenir prou temps per fer-ho. 
 
 Recordo que en el nomenclator dels carrers de Cornellà hi ha 
poquíssimes  dones. No hi ha persones que hagin protagonitzat l’emigració, és 
a dir, que el nomenclator dels carrers o bé alguns espais municipals hauran 
d’anar posant les coses al seu lloc. Hi ha feixistes consagrats en el 
nomenclator com l’Arquitecte Calzada, hi ha molts capellans víctimes, 
assassinats durant la Guerra Civil i els hem mantingut, i, en canvi, no hi 
havia persones reconegudes per la seva generositat revolucionària, 
compromesa socialment, digueu-lo com vulgueu. 
 
 De manera que fa molt bé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
avisar dient: “Escolteu, en tot cas, estem fent, poc a poc, la feina que encara 
no s’havia fet. I, considero que, a més a més,  encara cal col·locar algunes 
altres persones, sobretot, algunes del món republicà, altres del món dels 
primers anys quaranta, no només persones compromeses políticament, sinó 
persones que es van distingir per la seva generositat envers Cornellà, i, crec 
també que haurem de començar a afrontar algunes persones emblemàtiques 
de l’emigració dels quaranta-cinquanta, i, potser, alguna part dels seixanta. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
ningú pensi que a mi m’importa, al contrari, ho trobo bé recuperar la història i 
recuperar a les persones que, d’alguna forma, han lluitat. No obstant el que no 
trobo bé és, cada dos per tres, estar remenant en una cosa que ja va passar i 
que tots hem donat per passat, perquè, en una contesa, hi ha bans i no hi ha 
només unes víctimes i uns guanyadors. Hi ha uns guanyadors que també han 
estat víctimes i crec que és reobrir velles rancúnies i velles lluites. 
 
 He preguntat, continua manifestant la Sra. Espinosa, -perquè no 
tenia molt coneixement d’aquesta persona-, i m’he trobat amb una sorpresa. 
He parlat amb gent d’esquerres quan els he preguntat sobre aquest tema, i  
m’han donat unes històries que a vegades, dins del dramatisme, són una mica  
divertides. Fins i tot, un vell militant del PSUC em va proposar que digués 
aquí que per què no es recuperava la història d’un dirigent –perdoneu el meu 
poc coneixement sobre la història de l’esquerra aquí a Catalunya-, crec que em 
va dir del POUM,  que poc abans de la contesa va ser afusellat i no 
precisament pels feixistes de dreta. 
 
 He trobat unes opinions i unes divisions d’idees a les quals jo era 
aliena i no coneixia, i dic això perquè sí que crec que tenen dret les persones 
que han estat afusellades en la guerra a tenir un record en la ciutat, -això ho 
entenc-, però hi ha una cosa en la Moció que em produeix  -diré- un somriure, 
i és que l’església i l’exercit demani perdó. I no sé a quin exercit es refereix, -
suposo que és el vencedor-, però, en tot cas, l’església, crec que molts màrtirs 
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de l’església, gent que no va participar en la contesa, varen ser assassinats, i 
no precisament per l’exercit vencedor, en les famoses txeques, hi haurien 
d’estat en els carrers i en les places.   
 
 També hi hauria gent, dirigents que han estat, fins fa poc en la 
palestra, que crec que també haurien de demanar perdó – per Paracuellos del 
Jarama, Dos Hermanas i, moltes més coses-. Crec que el plantejament que ha 
fet la Portaveu d’IC-V, sobre recuperar la figura històrica d’aquesta persona 
està bé, i ho entenc, però tot l’altre crec que sobra. Crec que la guerra ha 
passat, ha estat terrible, i esperem que no torni a passar. Les noves 
generacions, la meitat d’elles no saben, ni entenen ni coneixen a les persones 
que han passat i deixem-ho oblidar, perquè és el millor. Crec que ja està be de 
remoure, i no sé quina finalitat té això, però crec que, al final, no és res bo, i jo 
m’abstindré. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està totalment 
d’acord amb la Moció, i entén que cadascú tingui les seves opinions o les seves 
raons per defensar determinades posicions. I crec, assenyala, que aqueixa 
línia que ara marcava la Portaveu del PP, és la que ha hagut de fer que el 
govern espanyol o el Partit Popular s’hagi oposat a què es condemni el 
aixecament contra un fet democràtic, contra una Constitució i contra una 
República. Per què?, perquè es vol seguir defensant que allò va ser, d’alguna 
manera, una cosa gairebé necessària.  
 
 Vaig a dir que jo soc víctima, ja que al meu pare, que era un mestre 
nacional, el van matar als quatre dies. El dia 22 o 23 van entrar els elements 
feixistes del poble, se’l van endur i el van matar als quatre dies, i, per això, i a 
més de les repressions que han hagut posteriors, entenc que això necessita un 
reconeixement i, al mateix temps una condemna del que varen fer. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per dir que, en aquest tema de la 
recuperació de la memòria històrica, comparteixo allò que s’ha comentat 
algunes vegades, de què, potser, s’hagués tingut de fer més, però que és cert a 
partir de l’etapa de govern socialista, es va treballar en aqueix sentit i és quan 
es van fer més coses com totes aquelles jornades de reflexions i d’homenatges 
a García Nieto, i des d’un punt de vista res sectari, molt plural, es van 
emprendre homenatges a les Brigades Internacionals i als nostres brigadistes.  
 
 S’han posat noms als nostres carrers nous, i també s’han fet 
exposicions, amb persones que han sigut comissaris de l’exposició que tenien 
una “obertura” per entendre i enfocar bé el tema,  es va abordar en una 
exposició, el tema de l’antifranquisme, en un altre àmbit, aquest Ajuntament 
és promotor de la Fundació Utopia i participa en totes aquelles reflexiones i en 
recollir tot això, i a més, aquests dies, a Can Mercader, s’està fent una reflexió, 
des d’un altre punt de vista, però històrica sobre la Ciutat. 
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 Per tant, és obvi que nosaltres coincidim amb la Moció, i, en tot cas, 
sense entrar en matisos,  -es podrien fer, però crec que la voluntat és intentar 
un acord- en el punt quart, sí que nosaltres presentaríem una esmena oral, 
dient que allò que hem de fer és: “continuar impulsant activitats de divulgació 
relacionades amb la recuperació de la memòria històrica i la lluita per les 
llibertats democràtiques”. És  cert que altres administracions que tenen una 
responsabilitat haurien de treballar més per això, però crec que també a 
nosaltres ens toca un paper pedagògic per a explicar a la nostra ciutadania, 
sense tòpics del passat, -sense Paracuellos del Jarama-, com van ser les coses 
i a què vam obeir, i abordant les coses d’una forma plural i oberta, entendre 
que en la societat que estem vivint de valors democràtics i de conviccions 
sobre aquests temes, superem allò pel que vam passar, però no val la pena i 
no estaríem nosaltres defensant que es perdi aqueixa memòria i que es perdi 
tot allò que, òbviament, si hagués continuat, potser estaríem en un altre lloc i 
en un altre estadi diferent. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que sí que està 
d’acord amb l’esmena que es proposa des del Grup del PSC, a l’apartat quart 
perquè, en principi, quan ho he explicat, he dit que realment des de 
l’Ajuntament s’estaven fent coses. Per tant, seria continuar impulsant 
aquestes accions, que, per altra banda, crec que són pròpies de la nostra 
ciutat, perquè allò que fem és recuperar la memòria dels nostres ciutadans i 
ciutadanes. I, també crec que per a recuperar la memòria d’altres persones ja 
està el Govern, i que, evidentment, la Sra. Espinosa està a favor de què no es 
parli massa d’aquests temes perquè ells ja tenen els recursos, per exemple, 
donar una medalla al senyor Melitón Manzanas, -senyor de trist record per a 
moltes de les persones que viuen encara-. Per tant, com ells tenen uns altres 
recursos, els nostres són només que aquesta història també surti, que tingui 
llum i que algú pugui aprendre que va haver gent que va morir i va patir 
també injustament per uns ideals que eren justos. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que això de demanar perdó per greuges històrics, és 
cert que hi ha governs que ho han fet, i que generalment qui ho pot fer són els 
vencedors, perquè els vençuts, desgraciadament, no tenen oportunitat de fer-
ho ja que generalment “crien malves”. Generalment, són els vencedors els qui 
ho poden fer o aquells que després de guanyar van perdre, que van cometre 
grans genocidis, com ho van fer els nazis o els japonesos que van demanar 
perdó, fa poc, en un tema com va ser el reclutament de dones en el sud-est 
asiàtic, i van fer un “mea culpa”, o com ho van fer uns altres. Tampoc s’han 
d’esquinçar-se  les vestidures. En qualsevol dels casos tampoc soc molt 
partidari de remoure el passat, -que no vol dir oblidar-ho-. Crec que convé 
conèixer la història, d’allò que ens és més proper, i no per animar desitjos de 
venjança ni de revenja, sinó, precisament, per a no caure en els errors del 
passat, ni uns ni uns altres. 
 
 Seria molt més convenient que hagués no només la recuperació de 
la memòria històrica de la nostra Ciutat sinó que la gent conegués una mica 
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més la nostra història en general, la de Cornellà i la història de Catalunya i la 
història d’Espanya, més enllà dels tòpics que ens ensenyaven en l’escola i que, 
en part, sembla ser, que es vulgui recuperar.  
 
 Ho ha dit el Portaveu d’ERC, que, potser, el primer Consistori 
democràtic va ser una mica timorat, però crec que van fer allò que havien de 
fer. Segurament els que hi som aquí haguéssim fet el mateix, i és cert que hi 
ha noms en carrers de gent que el seu únic mèrit va ser que van parcel·lar 
unes finques en Cornellà i haver-les venut –a molt bon preu, per cert-, però 
bé, tampoc traurem el nom  als carrers ara per crear problemes a la gent que 
hi viu, en les seves escriptures, pel correu,  en el DNI. En tot cas, el que convé 
és tenir-ho present i, òbviament, això sí, fer una certa justícia a favor de 
persones lligades a Cornellà. 
 
 Andreu Nin, per cert, que és a la persona a la qual, suposo que se’n 
referia la Sra. Espinosa, en el seu municipi natal que és el Vendrell, té un 
carrer, però, en qualsevol dels casos, hi hauria un vot en contra o abstenció? 
pregunta el Sr. Alcalde. 
 
 Intervé en aquest moment la  senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que la 
història està sempre contada per dos, i la història es pot entendre de dues 
maneres. Això ho hem d’entendre si som o pretenem ser democràtics, i quan 
se’n diu que la mort de centenars de persones civils i religiosos és un tòpic, 
doncs, vostè mateix Sr. Balmón. Per a mi, són persones, capellans o frares, 
però persones amb dret a la vida, igual que els lluitadors d’esquerra, i s’ha de 
contar així també, i no són tòpics.  
 
 El Sr. Flórez, afegeix la Sra. Espinosa, ha parlat del seu pare, 
trístement assassinat, però hi ha gent que també hem tingut família 
assassinada, i civils no militars ni militants de cap partit, gent normal i 
corrent. Crec que la història sempre té dues parts, i cadascú treu la part que 
l’interessa. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per indicar que deixen aquí el debat, però que, en qualsevol cas, la història 
sempre l’escriuen els vencedors i mai els vençuts.  
 
        Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “La memòria, el record de la lluita per la llibertat, és un dels 
fonaments de la cultura democràtica en els països de l’Europa occidental que 
fa cinquanta-un anys van derrotar el feixisme. 
 
 La versió oficial que últimament han difós molts mitjans de 
comunicació, coincidint amb el vint-i-cincquè aniversari de la mort del 
dictador, és que l’arribada de la democràcia va ser poc més que una hàbil 
maniobra de palau en un país que, després d’una guerra civil i quaranta anys 
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de dictadura, estava madur per instaurar un règim democràtic. La recuperació 
de la democràcia va ser fruit d’un esforç col·lectiu que tingué com a 
protagonistes moltes persones anònimes que van fer un enorme sacrifici 
personal per les llibertats de què avui gaudim. Avui, els protagonistes de la 
lluita antifeixista a Espanya i Catalunya no han tingut encara el seu just 
reconeixement i han patit injustament el silenci oficial. 
 
 Aquesta lluita té les seves arrels en la mobilització popular que es 
produí en defensa de la República i les llibertats nacionals de Catalunya els 
anys de la Guerra Civil i en la difícil resistència antifeixista els anys posteriors. 
 
 Seixanta-dos anys després de la fi de la Guerra Civil encara és hora 
que institucions com l’Església o l’Exèrcit hagin assumit les seves 
responsabilitats o reconegut el seu deplorable paper en aquells esdeveniments 
demanant perdó, com han fet moltes altres institucions a Europa i a 
Llatinoamèrica. 
 
 Iniciativa per Catalunya-Verds, hereus del PSUC, que va 
protagonitzar a Catalunya la lluita antifeixista, proposem per rigor històric i 
salut democràtica que les administracions públiques, tal com va fer 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat al novembre de 1998, prenguin un 
seguit de mesures en favor de la recuperació de la memòria històrica i del 
reconeixement públic i oficial de totes aquelles persones que van lluitar, van 
patir i van morir per la recuperació de les llibertats. 
 
 En el cas de la nostra ciutat, volem destacar, entre d’altres, la figura 
de Numen Mestre, del qual el 17 de febrer es commemora el cinquanta-dosè 
aniversari de l’execució al Camp de la Bota, quan estava a punt de complir els 
26 anys, juntament amb Joaquim Puig Pidemunt, Pere Valverde i Àngel 
Carrero, tots ells militants del PSUC detinguts en l’operació repressiva 
coneguda con “la caiguda dels vuitanta” el 1947. Subratllem que Numen 
Mestre va ser executat pel franquisme per la fidelitat als seus ideals 
republicans; va ser un dels cornellanencs que s’incorporà, amb la lleva del 
biberó, a l’Exèrcit Republicà i al front de l’Ebre; era membre d’una família 
obrera i lluitadora que va convertir Cornellà de Llobregat en un focus 
permanent de solidaritat; és un exemple a favor del compromís (social i polític) 
dels més joves i per últim, va ser un lluitador a favor de les llibertats 
catalanes. Cal ressaltar que la seva família vivia a Torredembarra i, quan va 
esclatar la guerra, el seu pare va venir a donar suport al nou equip municipal 
de Cornellà de Llobregat, assumint les funcions de secretari de l’Ajuntament. 
Es tracta doncs, d’impulsar un major coneixement i difusió de la seva figura, i 
del significat del seu afusellament en la història recent de Catalunya i Cornellà 
de Llobregat, perquè la ciutadania en general i les generacions que tan sols 
han viscut en democràcia el valorem en la seva justa mesura. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Transmetre al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya que es garanteixi el tractament adequat de la 
història contemporània a l’ensenyament com a element imprescindible per a 
conèixer la realitat d’avui. Considerem fonamental el manteniment de 
l’educació en valors i la difusió d’una ètica democràtica a l’escola. 
 
 Segon.- Donar a conèixer els expedients i els judicis condemnatoris 
contra Numen Mestre i els seus companys. 
 
 Tercer.- Iniciar l’expedient per a concedir el nom de Numen Mestre i 
Ferrando a un carrer de la nostra ciutat, com a homenatge a totes aquelles 
persones que també van patir exili, van ser afusellades i van ser represaliades 
durant el franquisme. 
 
 Quart.- Continuar impulsant activitats de divulgació relacionades 
amb la recuperació de la memòria històrica i la lluita per les llibertats 
democràtiques. 
 
 Cinquè.- Traslladar aquests acords al Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya, al Govern central i als Grups parlamentaris 
del Parlament de Catalunya.” 
 

              
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta  dels 
assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP,  senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la revista 
municipal Cornellà Informa. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que en la revista Cornellà Informa del mes de desembre del 
2000 (pàgina 14) va publicar-se una nota acompanyada de fotografia en què 
apareixien els regidors portaveus del Grup Socialista i d’Iniciativa 
conjuntament amb l’alcalde de la ciutat,  
 
 Atès que el contingut de l’article feia referència, sota el titular “PSC i 
IC fan una bona valoració de 18 mesos de govern conjunt”, a les realitzacions 
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assolides pel govern de la ciutat en el període comprès entre la constitució de 
l’Ajuntament i el mes de desembre de l’any 2000, 
 
 Atès que el Grup Municipal d’ERC, entenent que com a integrant 
del Consistori desenvolupa  una tasca tan legítima com la dels Grups 
Municipals que constitueixen la majoria governant  des del pla de l’oposició, 
creu que té el dret i l’obligació democràtica de reivindicar el mateix tracte, 
 
 Atès que en la darrera Sessió Plenària vam voler fer veure al senyor 
Alcalde, a través d’una pregunta que li adreçàrem, que ens havia d’emparar en 
la demanda i avenir-se a oferir-nos el mateix tractament, 
 
 Atès que, tot i lamentar haver hagut de fer arribar aquest assumpte 
a través d’un prec o pregunta (considerem que no haguéssim hagut d’arribar a 
formular-lo ja que ens resulta del tot evident que la revista municipal ha de 
reflectir les posicions de tots els Grups Municipals i no pas tan sols els de la 
majoria governant),  el senyor Alcalde fins als dia d’avui tan sols ens ha 
adreçat les paraules que conté l’acta de la Sessió Plenària que reproduïm (“un 
prec és una petició, i quan es suggereix que algú faci una reunió, això és una 
petició, una altre cosa és una pregunta, i una pregunta ha de tenir resposta).“  
 
 Atès que estem  convençuts que la nostra reivindicació s’orienta a 
superar un  dèficit democràtic, volem manifestar el nostre compromís de no 
defallir en la defensa dels drets de què gaudim com a representants del poble 
de Cornellà en tots els àmbits, atribucions i competències de l’administració 
municipal, 
 
 És per tot això que demanem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que la publicació municipal Cornellà Informa assisteixi a 
l’acte que el Grup Municipal d’ERC convocarà en les dependències municipals 
per fer balanç dels vint mesos de treball d’oposició política en el Consistori de 
la ciutat de Cornellà. 
 
 Segon.- Que la publicació Cornellà Informa es faci ressò del 
contingut de l’acte en les seves pàgines, tot reservant al bon criteri 
professional dels seus responsables la manera com han de fer-ho.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció manifestant que allò que 
demanen és el mateix tracte que té el Govern de la Ciutat. Això arranca d’una 
pregunta o d’un prec que vam fer a l’Alcalde el mes passat, arran d’aquella 
notícia en què deia que el PSC i IC-V, feien una bona valoració dels 18 mesos 
de govern conjunt. A nosaltres ens assembla que també hauríem de tenir 
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aquest tracte, l’oportunitat d’aparèixer dient que fem una bona valoració de, 
en aquest cas serien més de 18 mesos, d’oposició, i-crec que no demanem la 
lluna-, demanem que la publicació municipal Cornellà Informa assisteixi a 
l’acte que el Grup Municipal d’ERC convocarà en les dependències municipals 
per fer balanç dels vint mesos de treball d’oposició política en el Consistori de 
la ciutat. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que la petició que es fa es 
que s’assisteixi i es doni informació d’un acte concret.  
 
 Considero que això, en el fons, va més enllà, i és que com que la 
revista municipal Cornellà Informa és de l’Ajuntament, aquesta possibilitat, 
aquest tracte sigui igual per a tothom i si un altre Grup, en un moment 
determinat, vol fer un dia un acte, -no tenim res més que l’espai concret per a 
dir una opinió,- o, fins i tot, sobre la seva tasca durant un cert temps, doncs 
seria bo que hi hagués aquesta possibilitat.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup també 
estaria d’acord amb aquesta Moció, però, en cas que no s’aprovés, per a evitar 
mals entesos, crec que s’hauria de canviar el títol de la publicació, que se’n 
diu “Butlletí d’Informació de l’Ajuntament de Cornellà”, i podríem posar 
“Butlletí d’Informació de l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Cornellà”, i així 
evitaríem que l’oposició tingués mals entesos respecte als seus objectius. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que creu recordar que a 
l’altra legislatura, vaig fer una petició, i, no és per ganes, però entenc que no 
vaig a demanar el mateix tracte que l’Equip de Govern Municipal, però sí que 
ho vam fer en l’altra legislatura, -crec recordar, que ho vaig fer jo precisament- 
que se’n donés constància, -i crec que això no costa res,- de quan els membres 
de l’oposició acudim a un acte, que apareguem en les fotos, perquè tenim uns 
votants que, de tant en tant, ens diuen: “vosaltres, què? de festa?”. I arriba un 
moment en què et desanima perquè resulta que perds moltes hores de família 
els diumenges, els dissabtes, i, després no s’assabenta ningú que has estat en 
aquell acte com no sigui el President de l’Entitat de torn, i, penso que és una 
cosa normal. Jo ho havia demanat en l’altra legislatura i aprofito per dir que 
no costaria res.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per a manifestar que primer de 
tot, no hi ha cap dèficit democràtic. Segurament les coses no es valoren bé, 
però en aquest mandat, és la primera vegada que s’ha fet al cap d’un any una 
valoració de tota l’actuació municipal, que, la majoria de vegades, és amb el 
suport de tots els grups, -és a dir l’Ajuntament-, i es va explicar a tots els 
portaveus que en l’apartat que hi havia de valoració, doncs cada un fes un 
article sobre com havia estat la gestió del seu treball, del treball municipal 
durant aquests dotze mesos. 
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 Ja vàrem explicar quan es va formular la pregunta que això era un 
acte municipal, que no és un acte d’un grup polític i nosaltres –al menys el 
PSC- fem molts actes polítics en la ciutat com a Grup Municipal i com a Partit, 
i ningú és cobert pel “Cornellà Informa”. Crec que el tractament que es dóna a 
tots els Grups, des de la responsabilitat que em toca, i la forma d’abordar el 
“Cornellà Informa”, no manca de dèficit democràtic, i, per tant, nosaltres no 
donarem suport a aquesta Moció perquè hem intentat ser equilibrats i no 
esbiaixats i hem procurat  fer un tractament simple, més o menys correcte, de 
tota la informació. Fins i tot hi ha informacions d’alguns acords municipals en 
les que hem parlat amb regidors que tenien un interès, per veure com quedava 
reflectit en el “Cornellà Informa”, i no hem tingut cap inconvenient en què, 
una mica, se supervisés, es digués si podien posar quelcom més o quelcom 
menys, perquè crec que hem d’estar tots còmodes. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Balmón, crec que la Moció, 
que permet tot aquest conjunt d’intervencions però que només es refereix a un 
tema en concret, i torno a repetir  allò que vaig dir quan es va formular la 
pregunta, i es que quan els Grups Municipals d’Iniciativa i el PSC, vam fer un 
text de valoració de la gestió durant aquests divuit mesos, vàrem ser bastant 
austers, vam agafar l’espai d’un Grup, res més, i haguéssim pogut ocupar tota 
una pàgina sencera i haver fet marketing pur però no ens semblava idoni, ni 
adequat. I aquest és el tractament que jo crec que, equilibrat i ponderat, se li 
dóna a la informació que reben tots els Grups en  el “Cornellà Informa”           
     
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
aquesta vegada han sortit en el comentari que fa Esquerra Republicana sobre 
la publicació per què hem sortit a la foto, però creiem que l’acte que estàvem 
fent era un acte que podia tenir un interès per a tota la Ciutat, perquè era un 
compromís que havíem fet i que afectava a la manera de portar uns temes i de 
fer unes actuacions determinades.  
 
 Quan nosaltres fem com a IC-V, actes per a explicar al nostre 
electorat o altra gent com va el nostre programa i com s’està aplicant el nostre 
programa, no ho fem en un espai en el que demanem que estigui la revista ni 
que surti a la revista del “Cornellà Informa”, sinó que utilitzem els mitjans que 
tenim tots els partits per aquestes ocasions. Jo diria que són coses diferents. 
 
 El tema del “Cornellà Informa” ho hem parlat moltes vegades i això 
m’ha obligat a mirar moltes revistes d’altres municipis, i en municipis on 
governa Esquerra Republicana no és millor la informació que es transmet a la 
població ni més equànime, ni més plural. 
 
 Intervé en aquest moment el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar: “doncs que la gent no ens voti”, i, 
el Regidor del Grup Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero,  
manifesta: “deixa a la Portaveu parlar, no l’interrompis cada cop que parla”.  
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 Continua amb l’ús de la paraula la Sra. Romero per manifestar que 
hem estat tota la nit en harmonia i ja em semblava a mi que aquesta nit no em 
tocava, i, m’ha tocat també.    
 
 Crec que la publicació municipal pot tenir mancances però realment 
l’objectiu de donar a conèixer totes les activitats, que es fan com a 
Ajuntament, -no com a partit- està assegurat, i penso que ningú pot dir el 
contrari. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per demanar disculpes a la Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V, senyora Carmen Romero, i, al Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero, i, manifestar que tan se val el 
to conciliador com el to, diguem, una mica mal educat, i repeteixo que 
evidentment el mal educat s’ha de desterrar, i preguntar és que no som part 
de l’Ajuntament nosaltres?, jo explico als nanos, a l’escola, que una institució 
democràtica és tan més democràtica quan hi ha un bon govern i una bona 
oposició i, sobretot, participació ciutadana expressada en les beceroles, en una 
afluència massiva a les urnes.   
 
 És que el que fem nosaltres no seria un acte municipal?, gairebé és 
ofensiu. Seria un acte partidista?, crec que no té sentit, i que és un error que 
jo lamento, però és que, a més a més, és un error que fàcilment es pot 
corregir. Penso que sou massa tossuts i que no feu autocrítica en aquest 
sentit. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, segurament, en allò que no estem d’acord és que, a 
vegades, és necessari no tractar per igual als desiguals, i no pas en el sentit 
pejoratiu, sinó fruit precisament de la voluntat dels ciutadans. L’opinió com a 
partit nosaltres la donem en la columna, la resta és una posició del govern que 
representa a tots i que no és estrictament una informació partidista. Cadascú 
pot opinar el que vulgui, estar a favor, en contra. Ja m’agradaria que en altres 
mitjans també hi hagués aquesta pluralitat, que segurament ningú demana. 
 
 Ja sé que donar consells tampoc ve al cas, però, per aquesta regla 
de tres, podríem demanar a tots els partits que aquí s’han apuntat a això, per 
al pròxim Nadal, després del “Saluda” del Sr. Pujol, que també tinguin dret els 
líders parlamentaris a sortir i dir la seva. I en les desenes de publicacions que 
té la Generalitat, nosaltres ja signaríem per tenir allò que aquí té CiU, ja 
signaríem amb que ens donessin la possibilitat d’un troçet per a escriure un 
article.  
 
 I, per cert, els butlletins no posen “Butlletí del Govern de la 
Generalitat”, posen de la Generalitat de Catalunya, que som tots. Per tant, 
siguem seriosos, no ens passem en això, que crec que les coses es fan 
raonablement bé. Discutir, per suposat, faltaria més, però no portem les coses 
a l’absurd, perquè si realment allò que es pensa és el que aquí s’ha expressat, 
caldria que els Grups Parlamentaris als quals cadascun  pertanyem, també 
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presentin mocions en el Parlament, perquè en altres nivells, i en altres mitjans 
que tenen molta més incidència, hi hagi un tractament com el que aquí es 
demana. 
 
 
        VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, dels 
Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i 
senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; i, amb l’abstenció de la 
Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández,; i, 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos.  
  
 
 
 
 
 
 7.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, per 
manifestar que durant aquest mes, sembla ser, que han hagut dues dones 
mortes i dues dones ferides que estan a l’UCI, víctimes de violència domèstica  
i com que vam acordar fer menció en el Ple d’aquestes situacions, ho indico a 
efectes de què quedi constància 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que aquestes dades, fredes, però reflecteixen una realitat que no és 
precisament freda, sinó tot el contrari. 
 
 I, així mateix, assenyala que fruit de la concentració “pacífica”, que 
ha tingut lloc, s’ha produït algun incident i hi ha un policia al qual li han 
trencat les ulleres, l’uniforme, s’han endut dues gorres i he de dir que no han 
estat els magribis –els quals s’han comportat d’una manera exemplar-, sinó 
que ja us podeu imaginar quin ha estat. La gent interessada en utilitzar 
qualsevol cosa per ficar gresca, són cares conegudes, de la Coordinadora, que 
també tots coneixeu. S’ha de dir també que la policia no ha tocat a ningú. Ho 
dic perquè se sàpiga. 
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 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que han presentat per 
escrit una pregunta adreçada a la senyora Judith Ibàñez Vives, Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, i com que l’ha 
contestada per escrit, ens donem per assabentats. 
  
 Tinc un prec, continua manifestant el Sr. Flórez, referent a una part 
concreta de Can Mercader el passeig central, des de l’entrada per la part de 
dalt fins la part de darrera del Palau, on hi ha un tros que no està ni asfaltat 
ni amb les llambordes que tenen altres llocs, i, ara que s’han tret –per exemple 
dels carrers Josep Cuxart o Doctor Carulla-, crec que seria bo que a l’igual que 
hi ha en altres llocs, -si es considera- es posessin allà, perquè cada vegada que 
plou, es fan reguerons allà i se’n porta tota la sorra. 
 
 Però, a més a més, ja que es fa això, per la part d dalt hi ha un tros 
d’escala que seria bo, com s’ha fet més amunt a l’entrada mateixa del Palau, 
que també es fes i es poses una rampa per si passa algun cotxe de disminuït o 
similar -a part de què les llambordes no són una cosa molt agradable per si ha 
de passar un cotxe d’un disminuït, ja que anirà donant salts-. Ja havíem 
demanat en un altre moment que hi hagués un carreró que fos tot llis. Per 
tant, demano, no sé si ja s’han destinat aquestes llambordes, a altra situació 
sinó que es passin allà.     
    
 Em últim lloc continua manifestant el Sr. Flórez, fer una pregunta, i 
en relació al Pla Ribera-Serrallo, que ara s’anomena Parc Esportiu del 
Llobregat. Cada dia surten noves notícies i noves informacions que en un 
començament no estaven previstes, ni estaven en el Pla que es va trametre a la 
Generalitat i hi ha diferents informacions, a vegades, declaracions de l’Equip 
de Govern, i, per això pregunto: 
  

- Si és veritat que també està previst –cosa que mai s’ha fet- posar 
una zona de cines, com sembla ser el Sr. Alcalde va declarar, i, 
sinó l’hauria de fer corregir, perquè a “l’Espres” això surt.  

 
- I,  el segon punt en relació a la nova carretera que es pensa 

construir tallant tota una part que no entra dintre de la zona 
expropiada, i això suposaria entrar en una expropiació nova, i 
en tota una sèrie de qüestions que aquí no s’han plantejat, i 
demano què hi ha de realitat en tot això 

 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde per preguntar al  Sr. 
Martínez si ho vol contestar, i indicant que respecte al tema de Can Mercader 
es mirarà. 
 
 Pel que fa al  tema de les ambulàncies, ja s’ha donat resposta. 
 
 I en relació a les preguntes sobre la zona Ribera-Serrallo,  la segona 
la deixarem per contestar pel Sr. Morlanes, que està fora fent gestions 
municipals, però pel que fa a la primera la puc contestar jo perquè suposo que 
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és fruit d’una entrevista, on suposo...., bé, no hi ha cap error, fonèticament 
sona semblant, i això de zona de “fitness”, i de zona  “cines” evidentment no és 
voluntat nostra el fer cines allà, ni és el nostre paper, no ho hem fet mai, si hi 
ha més cines que volen fer els privats que ho facin, però no en aquella zona. 
Nosaltres no expropiem  terrenys per fer cines, i, a més a més, suposo que ja 
n’hi ha -no sé si bastants o no- però en qualsevol cas desmentit categòric. I 
això és precisament fruit d’aquesta petita  confusió –suposo que com sigui que 
fonèticament sona semblant- però són zones de fitness, que com tu molt bé 
saps és per fer gimnàs-.  
    
   A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que tenien dues preguntes 
adreçades al govern de la Ciutat, i una diu: 
 
 “En la Sessió Plenària del passat mes de d’octubre de 1999 es 
prengué l’acord de cedir gratuïtament en propietat a l’Arquebisbat de 
Barcelona una parcel·la de propietat municipal de 1290 m2, situada al mig del 
Parc de la Infanta, per a la construcció d’un temple religiós. D’ença aleshores 
no n’hem sabut res més, per la qual cosa demanem al Govern de la ciutat que 
ens doni resposta a la qüestió de si ja s’ha procedit a efectuar el lliurament. 
En cas contrari, desitjaríem saber quan es durà terme, així com el contingut 
de la documentació que se n’hagi elaborat.” 
 
 Voldríem, si és possible, que ens respongueu, si és per escrit millor. 
 
 I, per altra banda, hi ha una pregunta adreçada a la senyora Judith 
Ibàñez, Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, 
que fa referència a la Residència de persones grans i malalts d’Alzheimer i diu 
així: 
 
 “D’ençà fa mesos, periòdicament, ens hem anat interessant en les 
reunions de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona per les gestions 
que es duen a terme per fer possible la construcció d’una residència per a 
persones grans i malalts d’Alzheimer. En la darrera ocasió, (Comissió 
Informativa celebrada el 17 de gener de 2001), en resposta a les preguntes del 
representant d’ERC, la Regidora de Sanitat i Serveis Socials respongué: “hi ha 
un acord bàsic, però que s’ha de redefinir el projecte”. Alhora, l’acta d’aquella 
reunió també inclou altres referències a aquest equipament per part de la 
Regidora en el sentit de :”ja s’informarà i si és necessari es farà una reunió”. 
Com que d’ençà aleshores, transcorreguts més de trenta dies, no se’ns ha dit 
res, i en entendre que hauríem de conèixer l’abast de les paraules 
pronunciades per la regidora en aquella Comissió Informativa, desitgem saber: 
 
 Quina és la situació real i actual del procés que ens ha de conduir a 
gaudir d’una residència per a gent gran i malalts d’Alzheimer tant pel que fa a 
la definició de les característiques de d’equipament, com a la participació de 
les administracions públiques i d’altres organismes com ara la Caixa de 
Catalunya?. 
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 I pel que fa als precs, continua manifestant el Sr. Tardà, hi ha un 
prec que és el següent: alguns ciutadans ens van dir que estaven tallant els 
arbres del carrer de les escaletes (Miquel de Roncalí), i ens vam posar en 
contacte amb el responsable Sr. Eugeni Alanís, i ens ho va explicar 
perfectament, i, a més a més, ens va trametre, al cap d’un parell de dies, un 
informe molt ben elaborat, amb fotografies i tot, però clar, allà deia: “són 
arbres que estan malalts i els anem canviant. L’any passat vam tallar uns 
quants, aquest any uns altres i l’any vinent tallarem uns altres”. 
 
 El que vam trobar a faltar en aquest estudi que ens va presentar el 
tècnic responsable, és si hi havia possibilitat de salvar-los. És a dir, anunciar 
que l’any vinent es treu un arbre, ¡doncs home! és possible que aquest tècnic 
ja sàpiga que no té cura, però l’informe era prou seriós i prou ben elaborat, 
com perquè tingués aquesta darrera part de dir: escolteu el tallarem perquè.... 
És a dir, volem fer el prec de què es miri a veure si es poden salvar. Semblava 
que l’informe fallava una mica, en allò de preveure. 
 
 Hi ha un últim prec, indica el Sr. Tardà que crec que mereix una 
consideració prèvia-penso que l’informador ha estat erroni i no ha informat bé 
a l’Alcalde, no dic pas que digui mentida, dic que se li ha informat malament-. 
Jo soc soci fundador de la Coordinadora, com alguna altra persona d’aquí, i 
participo i quan puc faig treballs de voluntariat, i dubto que un soci de la 
Coordinadora contra la marginació, -posaria les mans al foc- hagi fet això, que 
l’Alcalde ha dit. Ho dic perquè, si no dic això, quedarà reflectit a l’acta que un 
membre de la Coordinadora  ha estat el qui s’ha esbatussat o no ha respectat 
o ha violentat al Guàrdia Urbà, i dubto que això hagi passat. 
 
 Dit això nosaltres volíem fer un prec, -ho faig jo però sé que el Sr. 
Ignacio Flórez també participa  del mateix, perquè també es soci de la 
Coordinadora-. Avui ha hagut una reunió a la qual, per cert, sé que als 
companys de la Coordinadora els hi sabia greu que la senyora Judith Ibàñez, 
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, no hi fos, 
i si no ha estat és perquè no ha pogut ser-hi, però crec que ells tenien ganes 
que hi fos. Ha estat el senyor Arnau Funes Romero, Regidor-Delegat de Serveis 
Socials, adjunt a l’Àrea de Serveis Socials, Salut Pública i Dona, i a més a 
més,  ha estat discutint tres hores, és a dir, ells no es queixaven que no hi 
hagués hagut prou temps per parlar.  
 
 Ara,  ells estan en una situació difícil, creuen o creiem –perquè jo 
també soc membre de la Coordinadora- que la Coordinadora està passant un 
moment difícil. Es creuen el projecte en el Programa d’Atenció a Presos, i, han 
elaborat unes peticions que ja han estat presentades. Sé que l’Ajuntament els 
ha contestat que el dia 12 del mes vinent els donaran una resposta a les 
peticions que fan, concretament: 
  

- Que l’Ajuntament faci una aportació econòmica pel programa a 
fi de poder atendre correctament situacions puntuals en 
carències econòmiques.  
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- Que l’Ajuntament aporti una ajuda econòmica que cobreixi, com 
a mínim, un 50% de la jornada laboral de la persona 
contractada per a la Coordinadora, per al seguiment del PAP, i 

- Ampliar la dotació econòmica que fins ara s’ha vingut donant 
per a l’assessorament, el seguiment i el treball jurídic, i ajustar-
la a les necessitats existents. 

 
 Sé perfectament, continua manifestant el Sr. Tardà, que el Sr. 
Arnau Funes, els ha dit que es pot dialogar, parlar, de cara a l’any vinent. Ara 
bé, preguem que això es tingui molt en consideració, perquè a Cornellà, 
encara hi ha poca gent que fa coses sense demanar res a canvi, comparat amb 
xifres relatives, hi ha poca gent generosa i cada vegada hi ha gent menys 
generosa, i aquests ho són, de manera que a la gent que fa coses sense 
demanar res a canvi, se’ls ha d’ajudar. 
 
 Sé que l’Ajuntament ho fa. És un moment difícil i preguem, 
sobretot, que a aquesta gent se’ls faci costat. Aquest és el prec que fem 
nosaltres. Ells volien venir avui, -però tampoc devien saber que hi havia l’altra 
manifestació-, i demanar al Sr. Alcalde si els hi deixaven llegir això, i ara jo 
improviso aquest prec perquè ells no han pogut demanar-ho. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, pel que fa a la primera pregunta sobre l’església, es 
contestarà per escrit. I la segona pregunta que fa referència a la Residència, 
també es contestarà. 
 
 Pel que fa als precs referents als arbres, el Sr. Martínez, indica que 
quan la tècnica de jardineria pren la decisió de treure un arbre, és perquè no 
es pot salvar, de totes maneres, li diré que ampliï l’informe en aquest sentit. 
 
 Pel que fa al tema de la Coordinadora, afegeix el Sr. Martínez, sabia 
que el Sr. Tardà faria una pregunta perquè la batussa ha començat dient que 
volien entrar i que tenien que entrar perquè el Sr. Tardà anava a fer una 
pregunta al Ple referent a la Coordinadora, i en aquell moment, -quan ja 
s’havia marxat la gent que està tancada a l’Església del Pilar-, és quan s’han 
abalançat a la porta, quan la Guàrdia Urbana no els han deixat passar és 
quan ha començat el tema. Em sembla que el Michel i el Carrión i el Miquelón 
-o com se’n digui-, que és el fill del Martí,  són de la Coordinadora,  per 
exemple. I dic que ha sigut la Coordinadora, perquè han dit: “hem d’entrar 
perquè som de la Coordinadora i hem d’escoltar al Tardà”, per tant, ells ho 
han dit, no nosaltres. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que comparteix el que diu el Sr. Tardà, de què segur que a la 
Coordinadora hi ha molta gent que treballa desinteressadament i que 
l’expressió total de la Coordinadora no és pas això.        
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III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha un assumpte que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-lo d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar l’assumpte següent: 
 
 
ÀREA D’OBRES, URBANISME, MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 Únic.- Nova aprovació inicial de la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità, en la carretera d’Esplugues, tram comprés entre el 
carrer Lluís Muntades i l’avinguda de Can Corts, promogut per EMDUCSA. 
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del projecte de Modificació 
Puntual del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976, a la 
carretera d’Esplugues en el tram comprés entre el carrer Lluís Muntades i 
l’avinguda de Can Cors, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’Arquitecte 
José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà 
de Cornellà de Llobregat.  
 
 Vist l’acord plenari de data 28 de setembre de 2000, mitjançant el 
qual s’aprovava inicialment el projecte de Modificació Puntual del Planejament 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976, a la carretera d’Esplugues en el 
tram comprés entre el carrer Lluís Muntades i l’avinguda de Can Cors, de 
Cornellà de Llobregat, redactat per l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de 
l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, així 
com la seva publicació mitjançant edicte pel període d’un mes, en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona (data 2-11-2000), el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (8-11-2000) i en el Periodico de Catalunya (27-10-
2000).  
 
 Vist l’escrit d’al·legacions presentat durant el termini d’exposició 
pública  pel senyor José Ruiz Vera en representació de Promociones Ruve, 
Societat Anònima de data 23 de novembre de 2000, Registre General 
d’Entrada a l’Ajuntament número 3353 i posant de manifest  “l’improcedent 
grau d’indefinició de la proposta així com que el contingut de la mateixa 
apareix com una alternativa inviable per compensar els drets de Promociones 
Ruve, Societat Anònima.” 
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             Vist l’escrit d’al·legacions a l’expedient presentat per Cristaleries 
Europeas, Societat Anònima Laboral de data 12 de gener d’enguany i amb 
Registre General d’Entrada a l’Ajuntament número 1238, posant de manifest  
els possibles costos que pot significar l’obertura de la nova vialitat, tractant-se 
doncs d’una al·legació de tipus econòmic donat que no s’oposa al contingut del 
planejament modificat. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures referent a l’al·legació formulada pel senyor José 
Ruiz Vera en representació de Promociones Ruve, Societat Anònima, posant de 
manifest: 
 
 “L’al·legant, propietari de la finca situada al carrer Joan Maragall 
número 35 (antiga fàbrica JASALA), com a continuació dels suggeriments 
presentats a l'expedient de Criteris Previs, presenta dues al·legacions, el 
contingut de les quals resumint és el següent: Improcedent grau d'indefinició 
de la proposta (el sector de remodelació no concreta usos, no es determina la 
normativa urbanística a aplicar, no conté referències a emplaçament i 
estàndards aplicables de zones verdes i no conté estudi econòmic financer) i, 
El contingut de la proposta apareix com una alternativa inviable per 
compensar els drets de Promociones Ruve SA, afectats per l'execució del 
projecte Trambaix (recorden que són propietaris d'una parcel·la de sòl urbà, 
qualificada com a industrial, amb una edificabilitat de 2 m2st/m2s edificada i 
en funcionament. Plantegen que se'ls compensi sense que es produeixi 
desequilibri econòmic respecte de la situació de partida. Consideren la 
proposta exposada al públic "francament decebedor, ja que el grau 
d'indefinició és tal que fa témer que la voluntat municipal pugui no ésser 
l'expressada en estimar l'al·legació de Promociones Ruve SA i la que per sentit 
comú sorgirà dels antecedents esmentats anteriorment). 
 
 El text que se sotmet a  aprovació inicial, redactat pel senyor José 
Antonio Marín Sánchez, inclou tots els paràmetres necessaris per tal que sigui 
executable directament sense necessitat de planejament especial, i el 
denominat "sector de remodelació" s'ha redifinit com Unitat d'Actuació. El 
contingut del document, que se sotmet novament a aprovació inicial, pel que 
concerneix als interessos de l'al·legat és el següent: *La superfície actual de la 
finca, obtinguda mitjançant amidament en la cartografia municipal a escala 
1:500, és de  9.187 m2, dels quals 219 m2 estarien qualificats com zona 5 
(Vialitat) i 8.968 m2 estarien qualificats com zona industrial 22a,  subjecta al 
règim establert en els arts. 348 a 358 de les NNUU del PGM-76, i en concret, 
al 350.1.1).  
 
 Dels 8.968 m2 industrials mantenen la seva qualificació, i serien 
objecte d’inclusió en el  Sector de Reforma que més endavant es descriurà, 
una part de 1.355 m2. La resta de sòl industrial, 7.613 m2, estaria afectat per 
la nova situació.  Ja que la seva edificabilitat és 15.226 m2st (a raó de 2,00 
m2st/m2sòl) s’ha definit una unitat de zona 18 (Volumetria específica) amb 
aquesta edificabilitat, i una superfície de 3.280 m2. Els usos assignats són 
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Habitatge (a raó de 1,2 m2st/m2sòl, equivalent a 9.136 m2st i 76 habitatges), 
i Terciari (a raó de 0,8 m2st/m2sòl, equivalent a 6.090 m2st). 
 
 Per a l’execució de les previsions del pla s’estableix una Unitat 
d’Actuació els paràmetres de la qual són les següents: 
 
 
Unitat UA d’Actuació 
 
Superfície polígon 25.243 100% 
Vialitat 10.794 42,76 % 
Zones verdes 2.069   8,19 % 
Equipaments 9.100 36,05 % 
Zona 18 (ordenació 
volumètrica) 

3.280 13,00 % 

Edificabilitat zona 18 15.226 m2st  
Usos admesos Habitatge:  

Terciari: 
9.136 
6.090 

Cessions 6.489  
Urbanització 5.815  
 
 
Obligacions urbanístiques:  
 

a) Cessió gratuïta de local comercial, a la planta baixa i primera, 
habilitat com oficines administratives, com compensació a la 
supressió de les oficines municipals afectades per la creació de la 
nova unitat de zona 18, de superfície equivalent.  

 
b) Reajustament del tancat i pati de joc de l’Institut de Batxillerat, 

per tal d’adequar-lo a les noves alineacions. 
 
c) Urbanització de la zona indicada en el plànol núm. 6, de 5.815 

m2, d’acord amb el contingut del Projecte d’Urbanització del 
sector que s’aprovi en el seu moment. 

 
d) Manteniment del pas de vianants per l’interior de la parcel·la, en 

les condicions descrites a l’apartat 4.4, i urbanització de la 
superfície de parcel·la no ocupada per l’edificació. Sistematització 
d’aquest espai com final del carrer (“cul de sac”). 

 
 
 Sistema d'actuació: Aquesta Modificació conté totes les dades per 
tal que sigui executiva directament. Donat que la unitat de zona 18, 
delimitada per tal de materialitzar els aprofitaments privats afectats pel nou 
traçat de la carretera i del Trambaix, se superposa amb terrenys actualment 
de titularitat pública,  serà necessari regularitzar la situació. Això s’executarà 
mitjançant reparcel·lació urbanística en la qual només s’inclourà una finca 
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privada i sòls públics. Podrà ser substituïda per un procediment abreujat dels 
previstos en el Reglament de Gestió Urbanística i legislació concordant. Per 
tant s’executarà pel sistema de Cooperació. 
 
 Per garantir la ràpida execució de les previsions urbanístiques, 
l'expedient de Modificació proposa subscriure un Conveni Urbanístic amb 
Promociones Ruve SA, que s'haurà d'aprovar abans de la remissió de la 
Modificació a la CUC per la seva aprovació definitiva, el contingut del qual 
haurà de rectificar el Sistema d'Actuació del document de Modificació en 
tràmit. 
 
 Per tant, el Document de Modificació del PGM-76 a la ctra. 
d'Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i Can Cors), recull  les dues 
al·legacions presentades per Promociones Ruve SA.” 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures referent a l’al·legació formulada per Cristalerias 
Europeas, posant de manifest: 
 
 
 “L'al·legant presenta una al·legació denominada "Repercusiones por 
el trazado del Tranvia-"Tranbaix", en la que descriu les zones afectades 
directament (Composició i barreja, Interconnexió d'alta tensió, Subestació 
d'alta tensió i distribució baixa tensió; Oficina general, Menjador -botiquí-
taller-magatzem de refractaries) i les afectades indirectament però que deixen 
de ser operatives (sitges, entrada general fàbrica, vestuaris, seccions sindicals, 
aparcament, carrers interns de circulació, zona de forns i maquinaria), 
manifesten el següent: "les zones afectades són de vital importància i deixen 
de ser operatives"; "és impossible el trasllat o aprofitament de les mateixes"; 
"és necessari remodelar zones no afectades". Adjunten una valoració de les 
obres a executar, estimat en 400,4 milions, detallat en 37 partides. 
 
 El contingut de l'al·legació no fa referència pròpiament al 
planejament modificat, ja que no s'oposa sinó que només adverteix dels 
possibles costos que pugui tenir l'obertura de la nova vialitat. 
 
 El text que se sotmet a aprovació inicial, redactat pel senyor José 
Antonio Marin Sanchez,  per garantir la ràpida execució de les previsions 
urbanístiques, proposa subscriure un Conveni Urbanístic amb Cristalerias 
Europeas SAL, que s'haurà d'aprovar abans de la remissió de la Modificació 
del PGM-76 a la CUC per la seva aprovació definitiva. El contingut d'aquest 
Conveni, s'ha de referir a la delimitació d'un Sector de Reforma SR les 
característiques del qual serien les següents: 
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Sector SR de Reforma 
 
Superfície polígon 29.023 100% 
Vialitat 9.398 32,38 % 
Zones verdes 0  
Equipaments 0  
   
Zona 22 a (industrial) 19.625 67,62 % 
   
Edificabilitat 46.220  
Cessions 9.398  
Urbanització 4.754  
 
 Obligacions urbanístiques: les que es deriven del Pla Especial que 
s’haurà de tramitar com a desenvolupament d’aquest document de Modificació 
del PGM-76. 
 
 Sistema d'actuació: una vegada redactat i aprovat definitivament el 
Pla Especial del sector, en el qual s’haurà de concretar la volumetria i la 
vialitat, els propietaris integrats en el sector hauran de promoure la seva 
execució mitjançant el sistema de Compensació.  
 
 Per tant, el Document de Modificació del PGM-76 a la ctra. 
d'Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i Can Cors), recull les dues 
al·legacions presentades per Cristalerias Europeas SAL.” 
 
               Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 20 de febrer de 2001, referent a la 
proposta de Modificació Puntual del Planejament General Metropolità de 14 de 
juliol de 1976, a la carretera d’Esplugues en el tram comprés entre el carrer 
Lluís Muntades i l’avinguda de Can Cors, de Cornellà de Llobregat, en el que 
s’indica el següent.  
 
 “Com a conseqüència de les citades al·legacions (econòmica, per 
afectació de zones que deixaran de ser operatives, en el cas de Cristalerias 
Europeas S.A.L. i més concreció i precisió en la proposta de modificació que 
faci viable la compensació als drets de promocions Ruve, afectats per 
l'execució del projecte del Trambaix) s'han d'introduir modificacions en 
l'expedient que impliquen: la redifinició de la xarxa viària interna del sector 
objecte de modificació; delimitació d'un Sector de Reforma SR (industrial)  en 
el que se materialitzaran els aprofitaments ja consolidats de Promociones Ruve 
- Cristalerias Europeas i Siemens,  en virtut de l'actual qualificació industrial, 
una vegada garantida l'obertura del vial perimetral i del nou pas subterrani 
sota el ferrocarril, de superfície 29.023 m2 per desenvolupar mitjançant 
planejament especial amb les obligacions que es deriven del mateix i la seva 
execució es realitzarà per Compensació; i delimitació d'Una Unitat d'Actuació 
UA, de superfície 25.243 m2 amb volumetria especifica (residencial), que faci 
possible garantir els aprofitaments privats de promociones Ruve, a executar 
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per Cooperació ja que tant sols inclou una finca privada sent la resta sòls 
públics i amb obligacions urbanístiques definides en l'actual modificació. 
 
 La redifinició de la xarxa viària consisteix en: - supressió del nus 
viari existent a dos nivells (a la ctra. d'Esplugues/Lluis Muntades) substituint-
lo per un cruament en un nivell ordenat mitjançant rotonda. Modificació de la 
xarxa viària de servei a la indústria (Siemens; Cristalerias Europeas) per tal 
d'adequar-la a la nova realitat: creant un vial entre aquesta i el traçat del 
ferrocarril, continuació del previst en l'illa industrial adjacent, i millora de 
l'accés rodat al costat nord de l'estació, tant rodat com de vianants, a l'hora 
que s’aconsegueix una nova connexió amb la trama urbana (c/Catalunya).  
 
 Aquesta nova reordenació de tot el sector, que s'amplia, implica 
modificacions puntuals de les qualificacions urbanístiques, i modificació del 
sistema d'espais lliures i d'equipaments situats entre el c/ Joan Maragall i 
l'actual carretera, per sobre del ferrocarril, d'acord amb el valor estratègic que 
tindrà a la ciutat els nous espais projectats. Concretament, amb la modificació 
es produeix:  un augment del sòl destinat a Sistemes (50.095 m2 en lloc dels 
40.836 m2 del planejament vigent), disminució de la Zona industrial (19.625 
m2 en lloc dels 32.174 del PGM/76), i augment del sòl residencial (3.280 m2 
de volumetria específica: clau 18). L'edificabilitat de les Zones (residencial i 
industrial) és l'atorgada pel planejament vigent (64.348 m2st). 
 
 El sistema d'execució serà el d'expropiació, en tot el relatiu a la 
xarxa viària bàsica, és a dir el nou tram de carretera projectat entre el c/Lluís 
Muntades i l'avinguda de Can Cors. En el tram nord d'aquest vial no serà 
necessària l'expropiació dels terrenys, ja que es formalitzarà un Conveni 
Urbanístic (l'expedient inclou una proposta) amb els actuals propietaris pel 
qual en el tràmit de mutu acord accepten la cessió per endavant i gratuïta dels 
terrenys si es garanteix la materialització dels drets edificatoris en els espais 
adjacents, tal i com recull aquest expedient de Modificació i, en els esmentats 
Convenis Urbanístics es pacta que tant sols seran objecte d'expropiació les 
edificacions i les activitats que es desenvolupen en elles. En el tram sud els 
sòls privats necessaris s'obtindran per cessió gratuïta en execució del Pla 
especial Destraleta. L'illa delimitada entre la UA, el traçat del ferrocarril i la 
Ctra. d'Esplugues, té la consideració de Sistema General i els seus sòls són 
íntegrament de titularitat pública i serà executada per les diferents 
administracions, a l'àmbit de les seves competències. 
 
 La Modificació proposada no afecta al sistema viari bàsic establert 
en el PGM-76, sinó que al respecta en la seva totalitat, inclòs mantenint la 
previsió del túnel sota l'estació. Afecta lleument al Sistema General Ferroviari, 
ja que una part del sòl qualificat com a Sistema Ferroviari (3) queda substituït 
per Sistema viari(5) i pel sistema d'espais lliures (6), amb la finalitat de dotar 
al ferrocarril d'una millora en la integració a la ciutat i reduint l'impacte 
ambiental. Afecta lleument al sistema general d'equipaments comunitaris, ja 
que encara que s'augmenten les previsions del planejament es realitza un 
ajustament de les parcel·les destinades a equipaments existents i la redifinició 
d'unes noves, deixant per un Pla especial, posterior, l'assignació d'usos. 
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S'amplien els espais verds. La Modificació proposada afecta notablement a la 
zona industrial, ja que part d'aquest sòl es veu afectat pel pas del vial d'accés 
al túnel. 
 
 La Modificació proposada es completament coherent amb la decisió 
de l'ATM relativa a la implantació del Trambaix i amb la solució del traçat 
adjudicat.” 
 
  L'expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità-
76 a la Ctra. d'Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i l'Avinguda Can 
Corts), redactat per l'arquitecte J.A. Marín Sánchez, d'acord al PGM-76, al 
Reglament de Planejament, al DL 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la 
refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística i, la 
legislació sectorial (reguladora dels espais de protecció del ferrocarril, segons 
l'establert al Títol VII del RD 1211/1990, de 28 de setembre, del Reglament de 
la Llei d'Ordenació dels Transports Terrestres), està complert, però les 
modificacions introduïdes a l'expedient, com a conseqüència de les 
al·legacions, són substancials i per tant a criteri del tècnic signant, s'haurà de 
tornar aprovar inicialment pel Ple de l'Ajuntament.” 
 
   Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu  
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
     Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978;  i 55 en relació a l’article 
75  del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel que fa a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, l’Alcalde-President de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat,  
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
   

ACORDS 
            
 Primer.- Prendre en consideració les al·legacions formulades pel 
senyor José Ruiz Vera en representació de Promociones Ruve, Societat 
Anònima i per  Cristaleries Europeas, Societat Anònima Laboral, pels motius i 
en el sentit assenyalats als  informes  Tècnics emesos el respecte, i reproduïts 
en la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Aprovar novament de forma inicial el projecte de 
Modificació Puntual del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 
1976, a la carretera d’Esplugues en el tram comprés entre el carrer Lluís 
Muntades i l’avinguda de Can Cors, de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
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 Tercer.- Donar el vistiplau al text dels convenis a subscriure entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i Promociones Ruve, Sociedad Anònima 
i entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i Cristalerias Europeas, Sociedad 
Anònima Laboral, que s’adjunten i formen part integrant del present projecte 
de Modificació Puntual del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 
1976, a la carretera d’Esplugues en el tram comprés entre el carrer Lluís 
Muntades i l’avinguda de Can Cors, de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat 
 
  Quart.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin convenients. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord els  interessats, pel seu 
coneixement i efectes.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d‘Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, es fa una explicació de la Moció, manifestant que tal com vam veure 
quan vam analitzar el Pla en la Comissió Informativa, resulta necessari fer 
algunes modificacions, per a permetre el pas, per un costat del Trambaix i per 
un altre el desviament de la  carretera d’Esplugues, a través de l’actual carrer 
Joan Maragall, i que passi pel tema de l’intercanviador en l’estació de Renfe i 
de Metro. 
 
 
 Per altra banda, per treure els aprofitaments i així poder pagar, tal i 
com es va explicar en la Comissió Informativa, l’ocupació de l’actual Jasala, ja 
que passaria pel davant, justament on és ara el Departament de Cultura, que 
passaria a ser ara una zona 18, i, per tant, allí hi hauria habitatge, per dividir 
clarament allò que és zona industrial de zona d’habitatge, tal com vam veure 
en els plànols a la Comissió Informativa. 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com ja havia dit 
quan es va aprovar el projecte i en la Comissió Informativa, ens abstindrem.     
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que en la Comissió 
Informativa quan vam estar xerrant sobre això es preveien pels cotxes anada i 
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tornada?. Sí respon el Sr. Alcalde i afegeix el Sr. Martínez que hi ha una 
rotonda a cada costat per a permetre aquest tema. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta  dels 
assistents, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i quaranta minuts, 
de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


